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خبر و مصاحبهگزارش

 عملکرد درخشان بانوان 
و روند امیدوارکننده دو رشته جدید

کاروان ورزش ایران که با نام »خادم الرضا« عازم سی و سومین 
دوره بازی های المپیک در پاریس شده بود، یکی از بهترین 
نتایج خود در ادوار مختلف حضورش در المپیک را رقم زد 
و با کسب ۱۲ مدال طلا، نقره و برنز پس از المپیک لندن در 
جایگاه دوم قرار گرفت اما از نظر نسبت تعداد ورزشکاران به 
مدال، به موفق ترین دوره تبدیل شد. هر چند در ادوار گذشته 
توانسته بودند سهمیه حضور  بانوان ورزشکار هم  المپیک، 
در المپیک را کسب کنند اما تاکنون سابقه نداشته است که 
دختران ایران بتوانند در یک دوره دو مدال باارزش نقره و برنز 
را به خود اختصاص بدهند. با وجود اینکه ناهید کیانی و مبینا 
نعمت زاده هر دو در تکواندو موفق به کسب مدال شدند اما 
موفقیت بزرگی را برای ورزش ایران رقم زدند تا نشان دهند 
حمایت های همه مسئولان از ورزش بانوان بویژه مقام معظم 
رهبری می تواند چراغ راه آینده برای بهتر شدن شرایط باشد. با 
وجود اینکه تکواندو در ادوار گذشته هم موفقیت های زیادی را 
برای ورزش ایران رقم زده بود اما این بار با مدیریت هادی ساعی 
که خودش پرافتخارترین ورزشکار ایران در المپیک است، یک 
رکورد تاریخی برجا گذاشت و با چهار تکواندوکار به چهار مدال 
دست پیدا کرد. ملی پوشان تکواندوی ایران در شرایطی به 
یک مدال طلا، دو نقره و یک برنز دست پیدا کردند که پیش از 
حضور در فرانسه کمتر کسی تصور ثبت چنین موفقیت بزرگی 
را داشت اما رکورد صددرصدی کسب مدال برای این رشته 
ماندگار شد. گوش شکسته های کاروان ورزش ایران هرچند 
می توانستند مدال های خوشرنگ بیشتری را کسب کنند اما 
مثل همیشه پیام آور شادی برای مردم ایران بودند و با کسب 
۷ مدال کام ورزش را شیرین کردند. هر چند سه مدال نقره در 
کشتی آزاد می توانست رنگ طلا داشته باشد اما همین مدال ها 
هم تکمیل کننده عملکرد درخشان کشتی فرنگی بود که ورزش 
کشور را صاحب دو مدال طلا کرد. کشتی که در سال های اخیر 
زیرساخت های مثال زدنی را برای خود دست و پا کرده است، 
در المپیک پاریس هم همان طور بود که انتظار می رفت و در 
برخی اوزان فراتر از انتظار هم عمل کرد.همچنین شمشیربازی 
و سنگنوردی جزو رشته هایی بودند که با وجود اینکه در المپیک 
پاریس موفق به کسب مدال نشدند اما ورزش کشور را به آینده 
امیدوار کردند که در صورت تداوم مدیریت درست در این دو 

رشته، می توان در دوره آینده به کسب مدال امیدوار بود.

خبر خوب برای آبی ها
آی تی سی اندونگ رسید

دیدیه اندونگ، ستاره گابنی آبی پوشان که سابقه بازی در لیگ 
برتر انگلیس و لوشامپیونه فرانسه را در کارنامه  دارد، بازیکن 
مورد علاقه کادرفنی استقلال در پست هافبک میانی محسوب 
 ITC نشدن  صادر  دلیل  به  نخست  هفته  در  او  می شود. 
نتوانست مقابل شمس آذر به میدان برود.  با این حال، مدیران 
 ITC باشگاه استقلال در روزهای اخیر تلاش زیادی برای صدور
اندونگ انجام دادند. بر این اساس، مجوز بین المللی بازی 
)ITC( هافبک گابنی استقلال صادر شد تا دیدیه اندونگ 
برای همراهی آبی پوشان در هفته دوم لیگ برتر باشگاه های 
ایران مشکلی نداشته باشد.  استقلال در هفته دوم لیگ برتر 

فوتبال باشگاه های ایران به مصاف ملوان می رود.

شرط آبی ها برای بازی در ورزشگاه سردار آزادگان

عالیشاه بعد از تعطیلات فیفادی برمی گردد
اوستون اورونوف به دلیل شرایط بدنی اش و تنها یک جلسه 
تمرین با پرسپولیس قبل از اولین دیدار لیگ، در دیدار 
مقابل ذوب آهن تنها دقایقی نسبتاً کوتاه به میدان آمد اما 
بازیکن ازبکستانی پرسپولیس حالا کاملاً آماده است و از 
شرایط بسیار خوبی بهره می برد به همین دلیل اگر مشکل 
خاصی پیش نیاید حتماً این بازیکن در صورت صلاحدید 
گاریدو از ابتدای بازی با تراکتور به میدان خواهد رفت. جدا 
از این بازیکن تنها مصدوم اردوی پرسپولیس امید عالیشاه 
است بازیکنی که درد انگشت شکسته اش کاملاً برطرف 
شده است به همین دلیل برروی آمادگی جسمانی اش 
زیر نظر پزشک تیم پرسپولیس کار می کند تا  دچار افت 
با بدنساز اختصاصی هم کار  از سوی دیگر  بدنی نشود. 
می کند. در خصوص عالیشاه به نظر می رسد این بازیکن 
بعد از هفته سوم و تعطیلاتی که لیگ به دلیل دو بازی تیم 
ملی کشورمان با آن مواجه خواهد شد برای بازی های بعد 
از تعطیلات مهیای بازی خواهد بود و در صورت صلاحدید 
سرمربی اسپانیایی و هر زمانی که این مربی صلاح ببیند 

برای بازی کردن مشکلی نخواهد داشت .

روزهای عجیب اعجوبه برزیلی در الهلال
4 جام در 5 مسابقه برای نیمار

نیمار که خرید بزرگ و پرسروصدای فوتبال عربستان در 
تابستان سال قبل بود، در تیم جدیدش خیلی زود مصدوم 
شد و ماه هاست خانه نشین است. با آنکه پیش بینی می شد 
الهلال با مصدومیت نیمار تضعیف شود اما اصلاً این اتفاق 
رخ نداد و آبی پوشان یک فصل بدون شکست را در فوتبال 
عربستان پشت سر گذاشتند. نکته بسیار جالب درباره 
این بازیکن برزیلی اینکه او تنها در پنج بازی برای الهلال 
به میدان رفته است اما چهار جام با این تیم در کارنامه 
دارد. الهلال در نبود نیمار یک جام دیگر را تجربه کرد. 
آبی پوشان در فینال سوپرجام با نتیجه چهار بر یک النصر 

را در هم کوبیدند و مقتدرانه قهرمان شدند.

درخواست رافینیا از فلیک
می توانم مهاجم نوک باشم!

تیم فوتبال بارسلونا در هفته نخست لالیگا میهمان والنسیا 
بود و این بازی را که در اواخر نیمه نخست آن از حریف عقب 
افتاد با دبل روبرت لواندوفسکی، با نتیجه ۱-۲ برد. این اولین 
بازی بارسا تحت نظر هانسی فلیک در لالیگا بود که پایان 
خوشی داشت. یکی از خوب های بارسا در این بازی رافینیا 
بود. او در پایان بازی، توانایی خود در بازی برای بارسلونا در 
نقاط مختلف زمین را به سرمربی آلمانی این تیم یادآوری 
کرد: »من از نقش خودم در بارسا راضی هستم. خُب، بازی 
برای بارسا، تیمی که رقابت در آن بسیار بالاست و بازیکنان 
باکیفیت زیادی دارد، ساده نیست. من سعی می کنم خودم 
را با حضور در تمام پست های فاز تهاجمی وفق دهم. حتی 
می توانم مهاجم نوک باشم و مربی می تواند من را آنجا هم 
ببیند. طبیعی است هر زمان که مربی جدیدی می آید، 
کمی طول می کشد تا هم او و هم بازیکنان با شرایط جدید 
سازگار شوند ولی فکر می کنم همه چیز خوب پیش می رود.«
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مرا راضی نمی کند
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بی احترامی نکرده ام
توان برگزاری دیدار دوستانه 

در کشور ثالث را نداریم
مدال نقره برای کریستیانو 
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شمسایی: منت کسی که 
خداحافظی کرده را نمی کشیم

عصبانیت رونالدو با 
شعار مسی، مسی

عالیشاه بعد از 
تعطیلات فیفادی 

برمی گردد
 کیانی: از هیچ

همه چیز ساختم
عزیزی: همیشه منتقد 
بودم و حرفم را می زنم

دبیر کارگروه استانداردسازی ورزشگاه ها: 

آزادی قطعاً به  لیگ نخبگان می رسد
 داود رفعتـــی دبیـــر کارگـــروه استاندارد ســـازی 
ورزشـــگاه ها دربـــاره آخریـــن وضعیت اســـتادیوم 
آزادی، گفت: تماشـــاگران باید در بازی های لیگ 
برتر حضور داشته باشـــند. هنوز در جریان اینکه 
در چـــه تاریخـــی ورزشـــگاه آزادی آماده می شـــود 
نیســـتم. همواره از روند آماده سازی این ورزشگاه 

بازدید می شـــود، وســـعت کار خیلی بالا اســـت.
وی افـــزود: آزادی یکـــی از ورزشـــگاه های بـــزرگ 
دنیـــا محســـوب می شـــود که بیـــش از ۵۰ ســـال 
از تأســـیس آن می گـــذرد، هنـــوز نقشـــه ای از این 

ورزشـــگاه در اختیـــار ما نیســـت. با این تفاســـیر 
هر جایـــی از این ورزشـــگاه را بخواهند بازســـازی 
کننـــد به یک مشـــکل جدیـــد برخـــورد می کنند. 
وسعت بازســـازی ورزشـــگاه آزادی بالا خواهد بود 
و قطعـــاً زمان زیادی بـــرای این کار نیاز اســـت. با 
این حال ۲۴ ســـاعته روی این پـــروژه کار می کنند 
و بیـــش از این نمی شـــود ســـرعت کار را بالا برد. 
امیـــدوارم که زودتر این بازســـازی به پایان برســـد 
و ورزشـــگاه آزادی در چرخه مسابقات قرار بگیرد.
 رفعتـــی در رابطه با قرعه کشـــی لیـــگ نخبگان و 

حضور النصر عربســـتان در تهران و دیگر تیم های 
آسیایی اظهار داشـــت: قطعاً ورزشگاه آزادی برای 
میزبانی از لیگ نخبگان آســـیا آماده می شـــود. ما 
قصـــد داریم ورزشـــگاه تختـــی را نیـــز بین المللی 
کنیم.  وی در رابطه با ورزشـــگاه میزبان استقلال 
در هفته دوم لیگ برتر گفت: ســـازمان لیگ باید 
اعـــلام کند که بازی اســـتقلال و ملـــوان در کدام 
ورزشـــگاه برگزار خواهد شـــد. شـــرایط استادیوم 
شـــهدای شـــهرقدس ایده آل نیســـت، اما خوب 
اســـت.  رفعتی در رابطه با صحبت های ســـرمربی 

هـــوادار در رابطـــه بـــا وضعیـــت چمن ورزشـــگاه 
شـــهدای شـــهرقدس، خاطر نشـــان کـــرد: حتماً 
وضعیـــت چمن خوب بوده که ناظـــر بازی، اجازه 
برگـــزاری دیـــدار را داده اســـت. داور و ناظر بازی 
تصمیـــم می گیرنـــد که چمن ورزشـــگاه مناســـب 
بازی اســـت یا خیـــر.  وی در مورد ورزشـــگاه تختی 
نیز بیان کرد: چمن ورزشـــگاه تختی ۱۷ شـــهریور 
آماده خواهد شـــد. این اســـتادیوم برای میزبانی 
از بازی هـــای لیگ برتر و بعـــد از آن دیدارهای تیم 

ملی، آماده خواهد شـــد.

مهرداد علی قارداشی، رئیس فدراسیون تنیس روی 
میز در گفت وگویی راجع به عملکرد کاروان تنیس روی 
میز ایران در المپیک ۲۰۲۴ پاریس صحبت کرد. او در 
خصوص عملکرد نمایندگان کشورمان گفت: »پس از 
پایان مسابقات المپیک، ارتقای رنکینگ بچه ها نشان 
داد که ملی پوشان ما با حضور در المپیک کار بزرگی 
کردند. انتظارات ما از ملی پوشان بیشتر شده است و 
دیگر این انتظارات صرف گرفتن سهمیه و ارتقای رنکینگ 
نیست و باید تلاش کنیم به مراحل پایانی جدول صعود 

کنیم. هرچند کسب مدال در المپیک کار بسیار سختی 
است. اگر در ۸۰ سال گذشته این موضوع اتفاق نیفتاده 
چون بسیار دشوار است. امیدوارم بچه ها بتوانند در 
دور بعد بازی ها به مراحل پایانی المپیک صعود کنند.« 
قارداشی همچنین از میزبانی پاریس در این دوره انتقاد 
کرد و گفت: »از شرایط میزبانی راضی نبودیم. هرچند 
باید درباره مساعد بودن شرایط میزبانی از ورزشکاران و 
مربیان پرسید اما من هم در آنجا بودم و محل اسکان 
ورزشکاران گرم بود. ورزشکارانی که به عنوان نخبه دنیا 

در چنین مسابقه مهم و حساسی شرکت می کنند باید 
حداقل بتوانند دمای اتاق خود را تنظیم کنند. متأسفانه 
دمای اتاق ها زیاد بود. حتی باید از منبع آب در لیوان 
مضیقه  در  را  ورزشکار  یک  اینگونه  و  می ریختیم  آب 
قرار می دادند. در حالی که باید بطری آب معدنی به 
اندازه کافی باشد و حتی مربی هم بتواند استفاده کند. 
هرچند حضور تماشاگران در بالاترین سطح بود و خیلی 
حمایت پرشوری داشتند. همواره سالن تنیس روی میز 

پر از تماشاگر بود.«

پیشنهاد بزرگ به هالند و رودری
دستمزد هنگفت دو ستاره سیتی

اتحادیه جهانی کشتی به حسن یزدانی: متفاوت هستی؛ قوی برگرداسنوکربازان ایران در رقابت های گرند پریکس

واکنش  رسانه های فرانسوی به خرید جدید سپاهان
ماجراجویی جدید انزونزی در نصف جهان

هالنـــد  ماننـــد  ســـتاره هایی  درخشـــش 
در خـــط حملـــه و رودری در خـــط میانـــی 
اصلـــی  دلایـــل  از  یکـــی  منچسترســـیتی 
و  نگلیـــس  ا ر  د نهـــا  آ ی  فقیت هـــا مو
در  قهرمانـــی  عنـــوان  کســـب  همچنیـــن 
رقابت هـــای لیـــگ قهرمانـــان اروپـــا بوده 
اســـت و حالا به نظر می رســـد کـــه مدیران 
ایـــن باشـــگاه قصـــد دارنـــد دســـتمزد این 
دو ســـتاره را بـــرای مقابله بـــا حریفانی که 
 بـــه دنبـــال جـــذب آنهـــا هســـتند افزایش

 دهند. 
هـــم  حاضـــر  درحـــال  بازیکـــن  دو  ایـــن 
یکـــی از بالاتریـــن دســـتمزدها را در بیـــن 
بازیکنـــان حاضـــر در رقابت هـــای لیـــگ 
و  می کننـــد  فـــت  یا ر د نگلیـــس  ا برتـــر 
هنـــوز ســـه ســـال از قـــرارداد فعلـــی آنها با 
ســـیتی باقـــی مانـــده اســـت اما شـــایعاتی 

کـــه درباره پیشـــنهادهای رســـیده بـــه آنها 
خصوصاً از ســـوی باشـــگاه های عربستانی 
منتشـــر شـــده باعث شده اســـت، مدیران 
 ســـیتی بـــه فکـــر افزایـــش دستمزدشـــان 

باشند. 
روزنامه میرر خبر داده اســـت که مذاکرات 
بـــا مدیـــر برنامه ایـــن دو بازیکـــن از مدتی 

قبل آغاز شـــده است. 
هالنـــد درحـــال حاضـــر ۳۷۵هـــزار پونـــد 
ســـیتی  مـــا  ا رد  ا د ســـتمزد  د هفتـــه  ر  د
قصـــد دارد ایـــن مبلغ را تـــا ۵۰۰هـــزار پوند 
افزایـــش دهـــد و رودری هـــم پیشـــنهادی 
بـــرای تقریبـــاً دوبرابر شـــدن دســـتمزدش 
دریافت کـــرده که بســـیار جذاب اســـت و 
شـــاید تضمین کننـــده ادامـــه حضـــور آنها 
 در ورزشـــگاه اتحـــاد در چنـــد ســـال آینده 

باشد.

حسین وفایی و امیر سرخوش در مرحله اصلی 
اسنوکر گرند پریکس ۲۰۲۴ به مصاف حریفانی 
از ولز و چین می روند. مرحله اصلی مسابقات 
اسنوکر گرند پریکس ۲۰۲۴ تا ۴ شهریور در شهر 
ژیان کشور چین برگزار می شود. حسین وفایی 
و امیر سرخوش نمایندگان سرشناس اسنوکر در 
بخش مقدماتی موفق شدند با برتری در مقابل 

اصلی  مرحله  در  حضور  جواز  خود  حریفان 
رقابت ها را کسب کنند. حسین وفایی با دیلن 
امری به رقابت می پردازد. سرخوش در صورت 
پیروزی با برنده مسابقه تام فورد و کونگ شنزی 
دیدار می کند و حریف حسین وفایی از دل چهار 
رقابت دیگر بیرون می آید و احتمالاً با ژانگ اندا 

روبه رو می شود.

اتحادیه جهانی کشتی برای بازگشت دوباره حسن 
یزدانی به دنیای قهرمانی پیام داد. مصدومیت 
حسن یزدانی در فینال بازی های المپیک شاید 
نشانه ای برای خداحافظی او از دنیای قهرمانی 
بود اما خودش یک روز بعد از مصدومیتش پیامی 
را در فضای مجازی منتشر کرد و از تصمیمش برای 
بازگشت به کشتی خبر داد. بعد از این اتفاق، 

از حسن یزدانی  اتحادیه جهانی کشتی کلیپی 
دارنده ۱۰ مدال کشتی آزاد جهان و المپیک را روی 
سایت خود منتشر کرد و از این قهرمان پرآوازه 
خواست؛ زود به میادین کشتی برگردد. در ادامه 
این کلیپ که در اینستاگرام هم پست شده؛ آمده 
است: »حسن یزدانی متفاوت ساخته شده است، 

قوی تر برگرد قهرمان.«

ملی  تیم  پیشین  بازیکن  ونزی  انز استیون 
فوتبال فرانسه جهت انجام مراحل تست های 
وارد  سپاهان  با  قرارداد  امضای  و  پزشکی 
ایران شده است و پس از انجام معاینات در 
ایفمارک رسماً به جمع زردپوشان اصفهانی 
ی  رسانه ها ر  د خبر  ین  ا  . پیوست هد  ا خو
فرانسوی بازتاب گسترده ای داشت و بسیاری از 
خبرگزاری ها به حضور قهرمان پیشین فوتبال 
۲۰۱۸ واکنش نشان  فرانسه در جام جهانی 
دادند. روزنامه مشهور »اکیپ« در خصوص 
انتقال انزونزی به ایران نوشت: »پس از کاکوتا 
که چند روز پیش به استقلال پیوسته بود، 
انزونزی که با فرانسه قهرمان جام جهانی ۲۰۱۸ 
شده بود به تیم سوم فصل گذشته لیگ برتر 
ایران پیوست.« رسانه »ouest-france« هم 
نوشت: »استیون انزونزی در سن ۳۵ سالگی 
در آستانه پیوستن به باشگاه ایرانی سپاهان 

فرانسه،  از  پس  ترتیب  این  به  و  دارد  قرار 
او  قطر،  و  ترکیه  ایتالیا،  اسپانیا،  انگلیس، 
ماجراجویی خود را در هفتمین کشور مختلف 
ادامه خواهد داد و به برایان دابو که زمانی در 
لیگ فرانسه حضور داشت خواهد پیوست. به 
این ترتیب، پس از برایان دابو، گائل کاکوتا و 
دیدیه اندونگ، انزونزی چهارمین بازیکن لیگ 
ایران است که سابقه بازی در لیگ فرانسه را 

در کارنامه دارد.«
رسانه »football365« نیز اینگونه به خبر 
انزونزی به سپاهان واکنش نشان  پیوستن 
داد: »استیون انزونزی مقصد جدید خود را 
پیدا کرده است. هافبک دفاعی فرانسوی پس 
از یک فصل حضور در ترکیه با قونیه اسپور، 
به عنوان بازیکن آزاد به تیم سپاهان خواهد 
پیوست. او فصل گذشته در ۳۶ بازی به میدان 

رفت و ۴ گل به ثمر رساند.«

افزایش انتظارات رئیس 
فدراسیون از پینگ پنگ بازان

قارداشی: از 
شرایط میزبانی 

راضی نبودیم

دلبری طارمی برای افعی ها
ستایش روزنامه گاتزتا از مهدی در شب تساوی اینتر
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توصیه هایی برای کاهش محرومیت بیرانوند

صدور رأی کمیته وضعیت شاید بعد از تعطیلی لیگ

پایان داستان آلن دلون در ۸۸ سالگی

درگذشت یکی از 
فوتبالی ترین ستارگان سینما

90 درصد ورزشگاه قزوین برای استقلال است

گلایه های تند مهدی  هاشمی نسب

 آقای نکونام 
شفاف بگو چرا من نیستم!

یک نام آشنا واسطه ورود 
 سرمربی اسپانیایی 

به فوتبال ایران 

رد پای داوید ویا 
 در انتقال 

گاریدو

باداموسی 
قید همکاری با 

تبریزی ها را زد

بمب 
تراکتور در 
دقیقه 90 
خنثی شد

خبر خوب برای 
آبی ها

آی تی سی 
اندونگ 
رسید
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هواداران کشـــورمان پـــس از ماه ها 
انتظـــار بـــه تماشـــای بـــازی مهدی 
طارمـــی، مهاجـــم تیم ملـــی فوتبال 
کشورمان نشســـتند. هفته نخست 
ســـری آ ایتالیـــا شـــنبه شـــب برگزار 
شـــد و اینتـــر در ورزشـــگاه لوئیجی 
فراریـــس بـــه مصاف جنـــوا رفت که 
با تســـاوی 2-2 متوقف شد. طارمی 
از دقیقـــه 75 وارد زمیـــن مســـابقه 
نیـــز  شـــد و روی گل دوم تیمـــش 
اثرگذار بود اما اشـــتباه یان بیسک 
در وقت هـــای تلف شـــده و خطای 
پنالتـــی که مرتکب شـــد، منجر به از 
دســـت رفتن پیروزی نراتزوری شد. 
بر همین اســـاس روزنامه گاتزتا دلو 
اســـپورت در شـــماره دیروز خود به 
تشـــریح جزئیات این بازی پرداخت 
و در بخشـــی از یادداشـــت خود نیز 
بـــه حضـــور طارمـــی در زمیـــن بازی 
اشـــاره کرد. ایـــن روزنامـــه معروف 
ایتالیایی نوشـــته اســـت که طارمی 
در نخســـتین بـــازی رســـمی خـــود 
بـــرای نراتزوری مؤثر ظاهر شـــد و به 
نظر می رســـد کـــه در بازی بـــا لچه، 
او زمان بیشـــتری را در زمین حضور 

داشـــته باشد.
گاتزتا دلو اســـپورت در ابتدا نوشت: 
»مارکـــوس تورام بـــا دو گلـــی که در 
بازی اخیر به ثمر رســـاند، توانســـت 
توجهـــات زیـــادی را به خـــود جلب 
کنـــد. ایـــن اولیـــن دبـــل تـــورام با 
پیراهـــن اینتـــر بـــود و هـــر دو گل او 

زیبـــا و دیدنـــی بودنـــد. اگرچه این 
دو گل نتوانســـتند اینتر را به پیروزی 
در اولیـــن بـــازی با هدایـــت اینزاگی 
برســـانند، اما امیدواری زیادی برای 
آینده بـــه ارمغـــان آوردند. تـــورام با 
عملکـــردی خیره کننده فصل را آغاز 
کرد و نشـــان داد که قطعه ای کلیدی 
در ترکیـــب تـــولا )تـــورام و لائوتارو( 
اســـت که به خوبی عمـــل می کند. 
او دقتـــی مثال زدنـــی مقابـــل دروازه 
بـــه نمایـــش گذاشـــت، در حالـــی 
کـــه لائوتـــارو مارتینـــز همچنـــان در 
تلاش برای بـــاز کردن دروازه حریف 
اســـت.« اینزاگـــی در مصاحبـــه ای 
پس از بازی گفـــت: »مارکوس باید 
همین گونـــه ادامـــه دهد. او نشـــان 
داده کـــه از بلـــوغ بالایـــی برخوردار 
اســـت و زودتر از موعـــد به تمرینات 
بازگشـــته اســـت. او بـــدون وقفـــه 
تمرین کـــرده و آمـــاده بـــازی بود.« 
تـــورام با 5 شـــوت بـــه دروازه جنوا، 
نقشی مهم در حملات اینتر داشت 
و نشـــان داد چـــرا اینتـــر نمی تواند 

بدون او، اینتر همیشـــگی باشـــد.
ایـــن روزنامه یکـــی از نـــکات مثبت 
اینتر را بازی بـــا 3 مهاجم به صورت 
همزمـــان دانســـت و عنـــوان کـــرد: 
»بـــا ورود مهـــدی طارمـــی در نیمـــه 
دوم، ترکیب تولا بـــه تولاطا )تورام–
لائوتارو–طارمـــی( تغییـــر یافـــت و 
درســـت در میانه این تغییـــر، تورام 
موفـــق بـــه زدن گل دوم خود شـــد. 

اینزاگـــی ترکیـــب 2-5-3 اینتـــر را به 
2-1-4-3 تغییـــر داد و تـــورام در کنار 
لائوتارو و طارمی توانســـت به خوبی 
در زمیـــن جا بیفتـــد. اینزاگی از این 
ترکیـــب راضی بود و اظهار داشـــت: 
»این ســـه مهاجـــم به خوبـــی با هم 
هماهنـــگ هســـتند و من دوبـــاره از 

ایـــن ترکیب اســـتفاده خواهم کرد، 
چه از ابتدا و چـــه در جریان بازی.«

»ورود  نوشـــت:  ادامـــه  در  گاتزتـــا 
طارمی بـــه ترکیب اینتـــر، به عنوان 
اولیـــن بازیکـــن ایرانی ایـــن تیم نیز 
نقطه عطفـــی در بازی بـــود. طارمی 
که بـــرای تقویت حمـــلات اینتر وارد 

میدان شـــد، در جریان بازی موفق 
شـــد نقشـــی در گل دوم ایفـــا کند و 
پـــاسِ قبل از پـــاس گل را به فراتزی 
داد. چه کســـی می داند؛ با توجه به 
نتایج، شاید طارمی در بازی خانگی 
بـــا لچه زودتر وارد زمین شـــود. حالا 
هواداران اینتر امیدوارند که طارمی 

بتواند اولین گل خـــود را نیز بزودی 
به ثمـــر برســـاند. اینزاگی بـــا اضافه 
کـــردن طارمـــی بـــه ترکیـــب، یـــک 
گزینـــه باتجربـــه دیگـــر در اختیـــار 
دارد؛ بازیکنـــی کـــه پیـــش از این در 
پورتـــو در 182 بـــازی 91 گل بـــه ثمر 

رســـانده است.«

توان برگزاری دیدار دوستانه در کشور ثالث را نداریم
شمسایی: منت کسی که خداحافظی کرده را نمی کشیم

هیچ وقت بی احترامی نکرده ام
عزیزی: همیشه منتقد بودم و حرفم را می زنم

خداداد عزیزی، پیشکسوت فوتبال در خصوص 
هفته اول مســـابقات لیگ برتر بیان داشت: »در 
هفته هـــای اول چیزی مشـــخص نمی شـــود ولی 

طبـــق آخریـــن صحبتـــی که بـــا جـــواد نکونام 
پیـــش از شـــروع بازی هـــای لیـــگ داشـــتم، 
شـــرایط را خـــوب دیدم.  به نظرم، اســـتقلال 
با مهره هـــای خارجی که جذب کرده اســـت، 
تیـــم خطرناکـــی می شـــود. بردن شـــمس آذر 

بیـــرون از خانـــه یعنی اینکه اســـتقلال تیم 
خوبـــی دارد. بـــا نکونـــام پس از 
اردوی ترکیه صحبـــت کردم و از 
تیمـــی که بســـته بود به نســـبت 
سال گذشـــته که برای او بازیکن 

نگرفتند، رضایت داشـــت.«
 او در خصـــوص شـــرایط ســـپاهان و 

پرسپولیس در لیگ افزود: »بازی سپاهان 
مقابـــل شـــباب الاهلی امـــارات در پلـــی آف 
لیـــگ نخبـــگان آســـیا را دیـــدم. نمی دانم 
روز ســـپاهان نبـــود یـــا زمین خـــراب بود، 
ولـــی آنهـــا چیـــز خاصـــی نشـــان ندادنـــد 

کـــه بگوییـــم مدعـــی قهرمانی هســـتند. 
پرســـپولیس بازیکنان تأثیرگذاری مثل 
علیرضـــا بیرانونـــد و مهـــدی ترابـــی را 

از دســـت داد و پیدا کردن جانشـــین 
بـــرای بیرانونـــد ســـخت اســـت. کار 
پرســـپولیس سخت اســـت ولی روی 

هفته هـــای اول نمی تـــوان نظر قطعی 
داد. بـــا این حال، اســـتقلال شـــانس 

بیشـــتری برای قهرمانـــی دارد.«
 این پیشکســـوت فوتبال در پاســـخ به 
این ســـؤال کـــه چـــرا بیشـــتر از همه 

از اســـتقلال انتقـــاد می کنـــد و آیا 
ایـــن بـــه خاطر دوســـتان 

نـــه  »مـــن  گفـــت:  اســـت؟  پرسپولیســـی اش 
پرسپولیســـی ام نه اســـتقلالی. داشـــتن دوستان 
پرسپولیســـی ربطی بـــه این نـــدارد که به 
اســـتقلال توهیـــن کنـــم. بـــرای من 
اهمیتـــی ندارد چـــه تیمـــی قهرمان 
شـــود. ســـال 80 یا 81 کـــه از امارات 
بـــه ایران برگشـــتم هم با اســـتقلال 
مذاکـــره کردم هم با پرســـپولیس 
ولی به لحـــاظ مالی بـــه توافق 
نرســـیدیم. من هیـــچ وقت 
بی احترامی نکرده ام و حتی 
به قلعه نویـــی می گویم آقای 
قلعه نویـــی، چـــون بزرگ تر 

 » . ست ا
عزیزی در خصوص انتقادات 
از امیـــر قلعه نویـــی تصریـــح 
کـــرد: »مـــن همیشـــه منتقـــد 
بـــوده ام. آیـــا زمـــان کارلوس 
کـــی روش، اســـکوچیچ و... 
انتقاد نمی کردم؟ دوســـتان 
ن  ش شـــا خو هنـــد  ا می خو
بیاید یا نیـــاد، ولی من حرفم 
را می زنـــم. ســـه مـــاه کنـــار تیم 
ملـــی کار کـــردم و همـــان زمـــان 
نظراتم در برخی از مســـائل منفی 
بـــود. وقتـــی دیـــدم حرف هایـــم 
تأثیـــری نـــدارد به اضافه یکســـری 
مســـائل تصمیـــم گرفتـــم بیـــرون 
بیایـــم. در تیـــم ملـــی بایـــد مثبت 
صحبـــت کنید. اگـــر قرار بـــود همه 
چیز مثبت باشـــد تیـــم ملی قهرمان 
آسیا می شـــد. باید ایرادها را گفت نه 
اینکه همیشـــه مثبت صحبت کرد.«

وحیـــد شمســـایی، ســـرمربی تیـــم ملـــی 
فوتســـال در نشســـت خبری دیروز خود که 
پیش از شـــروع تمرینات تیم ملی فوتسال 
برگـــزار شـــده، درباره غیبـــت باقر محمدی 
دروازه بان تیم ملی فوتســـال در لیست این 
تیم اظهار داشـــت: »اول باید به این نتیجه 
برســـیم که تیم ملی برای من نیست. قبل 
از مـــن هم بزرگانـــی در فوتســـال بودند که 
به ایـــن رشـــته خدمـــت کردند. تیـــم ملی 
متعلق به 85 میلیون ایرانی اســـت و مردم 
بـــرای ســـربلندی این تیـــم دعـــا می کنند. 
وقتی در جام ملت های آســـیا دوم شـــدیم، 
مـــردم ناراحت شـــدند و بعـــد از قهرمانی با 

خوشـــحالی با ما برخـــورد می کردند.«
او در ادامـــه خاطرنشـــان کـــرد: »محمـــدی 
بهتریـــن  کـــه  اســـت  کاربلـــد  بازیکنـــی 
دروازه بان آســـیا شـــد. جـــو ســـنگین بازی 
آخر )گیتی پســـند - مس ســـونگون( باعث 
شـــد او از تیـــم ملـــی خداحافظـــی کنـــد و 
نفهمیـــد مبنـــای آن چـــه بـــود. باشـــگاه به 
تیـــم ملـــی چـــه ربطـــی دارد؟ اگـــر قـــرار به 
خداحافظـــی اســـت، باید با رده باشـــگاهی 
خداحافظـــی کنـــی. ما گفتیم منت کســـی 
که خداحافظی کرده را نمی کشـــیم. او با ما 
صحبت کرد و فکر کنم اشـــتباهی اســـتوری 
گذاشـــت! محمدی خداحافظی کرد و بعد 
ســـلام و علیک کرد. اگر شـــرایط را بررسی 

کنیـــم، او را دعـــوت می کنیـــم.«

ســـرمربی تیم ملی فوتسال 
با بیـــان اینکه بـــه همه دنیا 
دســـت انداختیـــم تـــا بازی 

کنیم، گفت: »دو سال است 
کـــه در تیـــم ملی هســـتم 

و می توانـــم ســـه جلـــد 
کتاب بنویســـم. فشـــار 
 . نکنیـــم رد  ا و لکـــی  ا
شـــمس  حســـین 
گفـــت بـــرای هـــر بازی 
ینـــه  هز د  ر میلیـــا  3 0
می شـــود. حـــالا بـــرای 

ما بـــازی برگـــزار کنند. تا 
حالا همـــه بازی ها با تلاش 
و ارتباط خودمـــان بوده و 
تورنمنـــت برزیـــل و دیدار 
به خاطـــر  قزاقســـتان  بـــا 
ارتباطـــات قطعی  همیـــن 
شد. قرار شـــد کرواسی به 

ایران بیایـــد و این اتفاق هم 
نیفتـــاد.«

 : د کـــر ن  بیـــا یی  شمســـا
»مراکش از ما خواست خارج 

از ایـــران بـــا ما بـــازی کنـــد؛ آیا 
مـــا پـــول داشـــتیم؟ مـــن هم 
روزی پول ندارم و به همســـرم 

می گویـــم نمی توانـــم خواســـته 
بـــرآورده کنـــم. همیشـــه  را  تـــو 
نیـــروی انســـانی ما از ســـاختار ما 

جلوتـــر بـــوده اســـت. به جـــای 
اسپانیا باید از مراکش و فرانسه 
الگوبرداری کنیم. فرانسه جایی 

نبوده، اما ســـرعت این تیـــم را ببینید. ما 
توان برگزاری دیدار دوســـتانه در کشـــور 
ثالـــث را نداریـــم؛ چون بایـــد هزینه تیم 
حریـــف را هـــم پرداخـــت کنیـــم. تا 
شـــب گذشـــته به هر کشوری 
برای دیـــدار دوســـتانه نامه 
زدیم، پاســـخ منفی دادند. 
بـــرای دیـــدار بـــا آرژانتیـــن 
صحبـــت کردیـــم و زمـــان 
برگزاری بازی قطعی شـــد، 
اما یـــک چیزی بـــالا رفت و 
یک چیزی گیر کـــرد که بازی 

منتفی شـــد.«
او دربـــاره ناراحتـــی بازیکنان 
بهـــروز  از  تیـــم گیتی پســـند 
عظیمـــی، ملی پـــوش تیـــم 
مـــس ســـونگون به خاطـــر 
تیـــم  دو  دیـــدار  اتفاقـــات 
اظهار داشـــت: »کسی خبر 
خانـــواده را افشـــا نمی کند. 
بگوییـــد چـــه کســـی چنین 
حرفـــی زده، قـــول می دهـــم 
عظیمـــی و ایـــن بازیکـــن را از 
تیم ملـــی کنار بگـــذارم. وقتی 
یکـــی از فرزندان مـــن کار بدی 
انجام می دهد، شب اول اخم 
می کنـــم و شـــب دوم انعطاف 
ج می دهم.  بیشـــتری بـــه خـــر
می توانـــم او را از خانـــه اخـــراج 
کنـــم؟ عظیمـــی از دورترین نقطه 
ایـــران، پله هـــای ترقـــی را طـــی 

کرده اســـت.«
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مصاحبه و خبر

آخرین وضعیت بازسازی ورزشگاه 
میزبان پرسپولیس

 تیـــم پرســـپولیس درحالی نخســـتین مســـابقه خود در 
فصـــل جدید لیگ برتر را در ورزشـــگاه امـــام خمینی)ره( 
اراک مقابل ذوب آهـــن برگزار کرد که تعمیـــرات جایگاه 
ویژه و خبرنـــگاران این اســـتادیوم کاملاً به چشـــم آمد. 
باشـــگاه آلومینیـــوم اراک ســـال گذشـــته ورزشـــگاه امام 
خمینی)ره( را تحویل گرفت. این باشـــگاه برای بازسازی 
و تجهیز ورزشـــگاه اقـــدام کرد و هزینه هـــای لازم را انجام 
داد و در راســـتای بحث حرفه ای ســـازی، درحـــال تعمیر 
جایگاه تماشـــاگران، اتـــاق داوران، رختکن هـــا، جایگاه 

ویـــژه، جایگاه خبرنگاران و... اســـت.
طـــی دو فصـــل اخیـــر بـــا مدیریـــت باشـــگاه آلومینیوم 
 ، ن ا ور ا د ق  تـــا ا  ، رختکن هـــا  ، نیمکـــت ی  ز زســـا با
ســـرویس های بهداشتی، محل عبور و مرور تماشاگران، 
اختصاص جایگاه ویژه برای بانوان و... در ورزشـــگاه امام 
خمینـــی)ره( صـــورت گرفـــت که ایـــن روند بـــرای فصل 
جدیـــد هم ادامه دارد و طی ماه های اخیر شـــماره گذاری 
استانداردســـازی و  تمـــام مجموعـــه،  صندلی هـــا در 
رنگ آمیـــزی جایـــگاه تماشـــاگران و... هم انجام شـــده 
اســـت. آخرین اقـــدام صورت گرفتـــه در این ورزشـــگاه، 
VAR و ورود تکنولـــوژی کمـــک داور  اختصـــاص اتـــاق 
ویدیویی بود که در نخســـتین مسابقه فصل جدید لیگ 
برتر بین پرســـپولیس و ذوب آهن از آن اســـتفاده شد اما 

هنـــوز تعمیرات ایـــن اســـتادیوم درحال انجام اســـت.
مدیریت آلومینیوم آخرین مراحل بازســـازی و ساخت 
جایگاه ویژه متفاوت نســـبت به ســـایر اســـتادیوم ها، 
اختصاص جایگاه صداوســـیما و گزارشـــگر، اســـتودیو 
اختصاصی رســـانه، جایگاه تماشاگران و... را در برنامه 
و اولویت خـــود دارد تا این باشـــگاه بتوانـــد به بهترین 
شـــکل میزبـــان بازی هـــا در ادامـــه مســـابقات لیـــگ 
برتر باشـــد. طبـــق پیگیری ها مشـــخص شـــد مراحل 
ســـاخت و بازســـازی در ورزشـــگاه اراک احتمالاً تا یکی 
دو مـــاه آینده ادامه دارد و بعید اســـت بـــه دیدار بعدی 
آلومینیـــوم یـــا پرســـپولیس در هفته ســـوم برســـد اما 
پس از فیفادی ســـر و شـــکل جدید و ویـــژه ای به خود 

خواهـــد گرفت.

مظفری: فقط در فوتبال ایران 
تماشاگران درخواست VAR دارند

نویـــد مظفـــری، کارشـــناس داوری فوتبـــال در مـــورد 
اســـتفاده از داور ویدیویـــی در دو مســـابقه از هفتـــه 
نخســـت لیگ برتر اظهار داشـــت: »قطعاً اســـتفاده از 
این تکنولـــوژی در فوتبـــال ما خیلی به قضـــاوت بهتر 
داوران مـــا در لیـــگ برتر کمـــک می کند و بـــا بازبینی 
صحنه هـــا بخـــش زیـــادی از مشـــکلات قضاوت ها در 
لیـــگ برتـــر کاهـــش پیـــدا می کنـــد. در همیـــن بازی 
اســـتقلال و شـــمس آذر قزویـــن VAR کمـــک کرد که 
عدالت برقرار شـــود. هم در صحنه پنالتی شمس آذر و 
هم روی گل دوم اســـتقلال. هرچند پنالتی شمس آذر 
را داور خـــودش هم می توانســـت تشـــخیص بدهد.« 
وی افـــزود: »کاش بتوانیم زودتر برای همه مســـابقات 
لیـــگ برتـــر از VAR اســـتفاده کنیـــم زیـــرا امتیازهای 
ســـایر مســـابقات لیگ برتر هم ارزشـــمند اســـت زیرا 
در همیـــن دیدار ســـپاهان اصفهـــان وچادرملو ظاهراً 
یک گل صحیح ســـپاهان به اشـــتباه مردود شد و یک 
پنالتـــی هم به اشـــتباه به ضـــرر چادرملو گرفته شـــد. 
در لیـــگ برتر امتیـــازات همه مســـابقات اهمیت دارد 
و امیـــدوارم با تلاش مســـئولان در همه ورزشـــگاه های 
لیگ برتر شـــاهد اســـتفاده از داور ویدیویی باشـــیم.« 
داور بین المللـــی ســـابق فوتبـــال ایـــران بـــا اشـــاره به 
لزوم فرهنگ ســـازی برای اســـتفاده از VAR در فوتبال 
کشـــورمان گفت: »جالب اســـت که در هر دو مسابقه 
هفته نخســـت تماشـــاگران با تشویق هایشـــان از داور 
می خواســـتند که از VAR اســـتفاده کنـــد! درحالی که 
این مســـأله در فوتبال دنیا اصلاً وجـــود ندارد و جالب 
 VAR است که تماشـــاگران از داوران می خواهند که از
کمـــک بگیرد. کاش تصاویر اســـتفاده از VAR توســـط 
داوران در تلویزیـــون هـــم بـــه نمایـــش در بیاید که در 
ایـــن صـــورت بیننـــدگان هم مثـــل همه جـــای دنیا در 

جریان تصمیمـــات داوری قـــرار می گیرند.«

 تغییر تابعیت بازیکنان خارجی 
لیگ امارات

مدیـــران فوتبال امـــارات در فصل جدیـــد رقابت های 
لیـــگ قهرمانان آســـیا تصمیم جدیدی اتخـــاذ کردند. 
طبق این ایده، آنها مشـــغول تغییـــر تابعیت بازیکنان 
خارجـــی تیم هـــای خود)معمـــولاً( برزیلـــی هســـتند 
تـــا بتواننـــد در عمـــل از تعـــداد ســـهمیه های خارجی 
بیشـــتری اســـتفاده کنند. این موضوع بـــه رتبه تیم ها 
خیلی وابســـتگی ندارد. طبق قانون لیـــگ امارات هر 
تیمـــی می توانـــد بـــا 8 بازیکن خارجـــی عقد قـــرارداد 
داشـــته باشـــد اما در زمین مســـابقه تنهـــا می تواند از 
1+5 بازیکن اســـتفاده کند. به این صـــورت که بازیکن 
ششـــم ســـهمیه زیر 23ســـال و 5بازیکن دیگر بازیکن 
بزرگســـال باشـــند.  قرار اســـت  در فصل جـــاری لیگ 
قهرمانان آســـیا تعداد ســـهمیه بازیکنـــان خارجی لغو 
و محدودیتـــی از ایـــن حیـــث وجود نداشـــته باشـــد. 
شـــارجه امارات که در گروه C لیگ قهرمانان آسیا 2  با 
سپاهان همگروه اســـت، به مارکوس ملونی)برزیلی(، 
عثمان کامارا)گینـــه( و کایـــو لوکاس)برزیلی( تابعیت 
اماراتـــی داده اســـت. این تیـــم فصل گذشـــته در رده 
چهارم لیـــگ امارات قـــرار گرفت. اتحـــاد کلباء  فصل 
گذشـــته در رتبه یازدهم لیـــگ چهارده تیمـــی امارات 
قرار گرفـــت. این تیم هم تابعیت لئاندرو اسپاداســـیو  
بازیکـــن برزیل را تغییر داده تا بتوانـــد در ترکیب خود 
بهـــره بگیرد. پیـــش از این مهـــدی قایدی بـــه صورت 
قرضـــی و شـــهریار مغانلو به صورت قطعـــی جذب این 
تیم اماراتی شـــدند. النصر امارات هم در مســـیر دیگر 
تیم هـــای اماراتی قـــرار دارد و تابعیت گوســـتاوو آلمائو 
و جونینیو بازیکنـــان برزیلی را تغییر داده اســـت. این 

تیم در رده ششـــم جـــدول امارات جـــای گرفته بود.

 طارمی در 
نخستین 

بازی رسمی 
خود برای 

نراتزوری 
مؤثر ظاهر 

شد و به نظر 
می رسد که 

در بازی با 
لچه، او زمان 
بیشتری را در 
زمین حضور 
داشته باشد

ستایش روزنامه گاتزتا از مهدی در شب تساوی اینتر

دلبریطارمیبرایافعیها

ورزشگاه امام رضا)ع( پس از 813 روز میزبان حریفان ذوب آهن خواهد بود

بازگشت ورزشگاه مدرن به لیگ برتر
 بـــا توجه بـــه قطعـــی شـــدن میزبانی تیم 
ملـــی ایـــران از قرقیزســـتان در ورزشـــگاه 
اختصاصی ذوب آهن، سبزپوشان فوتبال 
اصفهـــان باید اولین بـــازی خانگی خود را 
در شـــهر مشـــهد برگزار کنند. مســـئولان 
فدراســـیون فوتبـــال بـــرای آنکـــه چمـــن 
ورزشـــگاه ذوب آهن در فولادشـــهر خراب 
نشـــود و برای بـــازی ایران و قرقیزســـتان 
میزبانـــی  درخواســـت  باشـــد،  آمـــاده 
ذوب آهـــن از هـــوادار در هفتـــه دوم لیگ 
برتـــر را در مشـــهد مقـــدس ارائـــه کردند 
که مـــورد پذیـــرش باشـــگاه اصفهانی قرار 

گرفـــت. حـــالا قـــرار اســـت روز جمعه 2 
شـــهریورماه ذوب آهن در ورزشگاه مدرن 
امـــام رضـــا)ع( مشـــهد از هـــوادار تهران 
پذیرایـــی کنـــد. ایـــن در حالی اســـت که 
از آخریـــن بـــازی برگزار شـــده در ســـطح 
عالـــی فوتبـــال ایـــران در امـــام رضـــا)ع( 
مدت زیـــادی می گذرد. آخریـــن  باری که 
یک بـــازی از لیگ برتر در ورزشـــگاه مدرن 
مشهد برگزار شـــد، 2 سال و 83 روز قبل 
بـــود؛ 813 روز پیـــش در لیـــگ بیســـت و 
یکم شـــهرخودرو قبل از آنکه ســـقوطش 
به دســـته یـــک و رفتن به ســـمت انحلال 

قطعـــی شـــود، بـــرای آخرین بـــار در لیگ 
برتر در ورزشـــگاه امام رضـــا)ع( بازی کرد. 
12 خـــرداد 1401 بازی شـــهرخودرو و فولاد 
خوزســـتان در هفته ســـی ام لیگ بیست 
و یکم آخرین مســـابقه در ورزشگاه مشهد 
برگزار شـــد و بعـــد از آن دیگـــر هیچ تیم 
لیـــگ برتری بـــه مشـــهد نرفـــت. فوتبال 
مشـــهد هم در ایـــن ســـال ها نماینده ای 
در لیـــگ برتر نداشـــت و اگرچـــه در لیگ 
دســـته دوم چند بـــازی در ورزشـــگاه امام 
رضا)ع( برگزار شـــده اما شـــاهد برگزاری 
بازی هـــای لیـــگ برتـــری و ملـــی در ایـــن 

ورزشـــگاه از آن تاریخ نبوده ایـــم. آخرین 
روزهای میزبانی ورزشـــگاه امـــام رضا)ع( 
مشـــهد هم بســـیار پرهیاهو و شلوغ بود؛ 
در آن ســـال تیـــم ملـــی مقابل لبنـــان در 
مشـــهد میزبانی کـــرد و حتی چنـــد بازی 
خانگـــی نســـاجی مازنـــدران و یـــک بازی 
فجرسپاســـی هم در مشـــهد برگزار شد. 
حالا بعد از 2 ســـال و 83 روز قرار اســـت 
ورزشـــگاه امام رضـــا)ع( در لیگ برتر مورد 
اســـتفاده قـــرار بگیـــرد و روز جمعه هفته 
جاری شـــاهد برگزاری دیـــدار ذوب آهن و 

هـــوادار داخـــل آن خواهیم بود.

بعد از آنکه مشـــخص شد چمن ورزشگاه 
نقش جهان کیفیت لازم را برای میزبانی 
از دیـــدار ایـــران و قرقیزســـتان در اولین 
بـــازی انتخابی جام جهانـــی 2026 ندارد، 
مســـئولان فدراســـیون فوتبال همچنان 
روی بازی در شهر اصفهان تأکید کردند و 
در نهایت ورزشـــگاه اختصاصی ذوب آهن 
در فولادشـــهر به عنوان ورزشگاه میزبان 
بازی انتخاب شـــد. برگزاری بـــازی ایران 

و قرقیزستان در فولادشـــهر نه تنها اجازه 
برگزاری بازی های خانگی ســـپاهان را در 
این ورزشـــگاه نـــداد که ذوب آهـــن را هم 
مجبـــور کرد تـــا اولین بـــازی خانگی خود 
را مقابل هوادار در مشـــهد برگـــزار کند. 
دلیل اصرار مســـئولان فدراسیون فوتبال 
برای میزبانی تیـــم ملی در اصفهان اما به 
شـــرایط ســـخت افزاری و جغرافیایی این 
شـــهر برمی گردد. وجود هتل 5 ســـتاره و 

فرودگاه بین المللی دو شـــرط مهم برای 
میزبانی تیم هـــای ملـــی از حریفان خود 
در شـــهرها است که توســـط فیفا تعیین 
شـــده و اصفهان با داشـــتن این دو شرط 
از ســـایر شـــهرهای ایـــران جلوتر اســـت. 
برگزاری بـــازی ایران مقابل قرقیزســـتان 
در اهـــواز و ورزشـــگاه فولادآره نـــا دیگـــر 
پیشـــنهاد روی میـــز فدراسیون نشـــینان 
بـــود اما باتوجه بـــه اینکـــه در اهواز هتل 

مدرن 5 ســـتاره برای میزبانـــی از اعضای 
تیم ها وجود نـــدارد، این مســـأله منتفی 
شـــد و در نهایـــت مدیران فدراســـیون با 
تأکیـــد بر میزبانـــی در اصفهان ورزشـــگاه 
اختصاصی ذوب آهن را برگزیدند. گفتنی 
اســـت؛ دیدار ایران و قرقیزستان ساعت 
18 روز پنجشنبه 15 شـــهریور در ورزشگاه 
اختصاصـــی ذوب آهـــن اصفهـــان برگزار 

. د می شو

دلیل اصرار  تیم ملی برای میزبانی در فولادشهر

نشست خبری
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پاداش وزیر  ورزش به پارالمپیکی ها
 کاروان ورزشـــی ایـــران در پارالمپیـــک، بعـــد از 
بدرقـــه در حـــرم مطهـــر رضـــوی، امـــروز هـــم در 
مراســـم صمیمـــی وزیـــر ورزش، با حضـــور مادران 
و همسرانشـــان در هتـــل المپیـــک بـــه پاریـــس 
بدرقه می شـــوند. اعضای کاروان ورزشـــی ایران در 
پارالمپیـــک 2024 پاریـــس بـــا نام فرزنـــدان ایران، 
صبـــح دیـــروز بـــا اســـتقبال ویـــژه آســـتان قدس 
رضوی بـــه زیارت حرم مطهر امام رضـــا )ع( رفتند. 
64 مســـافر پارالمپیک پاریس به تهران برگشـــتند 
و عصـــر امـــروز هـــم از ســـاعت 17 در مراســـمی با 
حضـــور ســـرمربیان تیم ها، وزیـــر ورزش از مادران 
و همســـران قهرمانان تقدیر می کند؛ درست مثل 
مراســـم المپیکی ها.    پارالمپیکـــی ها  100 میلیون،  
مربیان 30 و مادران و همســـران ورزشکاران  هر 
کـــدام 10 میلیون تومـــان پاداش مـــی گیرند.

سازمان لیگ کشتی از 
فدراسیون جدا شد

ســـازمان لیگ و کمیته برگزاری مســـابقات 
فدراســـیون کشـــتی از ایـــن پـــس صاحب 
ســـاختمانی مســـتقل شـــدند کـــه بعـــد از 
اربعیـــن مراســـم افتتاحیـــه رســـمی انجام 
می شـــود. در حالی که پیش از این در ورزش 
ایـــران صرفاً فوتبـــال و فوتســـال صاحب ســـازمان 
و ســـاختمان مســـتقل لیـــگ بوده انـــد، کشـــتی هم در 
ســـاختمانی مســـتقل فعالیتش را ادامـــه می دهد. این 
ســـاختمان بیـــن فدراســـیون کشـــتی و فدراســـیون 
بســـکتبال قرار دارد و از سوی فدراســـیون برای استقرار 
کمیتـــه برگـــزاری مســـابقات و ســـازمان لیـــگ، تجهیز 
شـــده اســـت تـــا ایـــن دو کمیتـــه، در فضایی خـــارج از 
فدراســـیون کشتی و ســـاختمانی مســـتقل به فعالیت 

خـــود ادامـــه دهند.

گشایش مسیری نو به نام 
سنگنوردی در قزاقستان

تیمی از ســـنگنوردان ایران موفق به گشایش مسیری 
نو روی دیـــواره shymbulak در نزدیک شـــهر آلماتی 
شـــدند.  ایـــن دیـــواره در محـــدوده کمپ تویوکســـو 
)tuyuk-su( قـــرار دارد که دارای ۹ مســـیر اســـت و با 
گشـــایش این مســـیر به نام ایران به عنـــوان دهمین 
مســـیر برای آن ثبت شـــد. حســـن گرامی سرپرســـت 
تیـــم، محمد صنعـــت کار، محمد آشـــوری و حســـین 

مرادزاده نفـــرات تیم ایـــران بودند.

انتخابی وزن 92 کیلوگرم برای جهانی
 قاسم پور با فیروزپور 

کشتی می گیرد

ملی پـــوش وزن ۹۲ کیلوگـــرم تیـــم ملـــی کشـــتی آزاد 
بـــرای حضور در جهانـــی اوزان غیرالمپیکی با برگزاری 
بیـــن کامـــران قاســـم پور و امیرحســـین  انتخابـــی 

فیروزپـــور مشـــخص می شـــود.
 در کشـــتی آزاد، تاکنـــون امیرمحمـــد یزدانـــی در 70 
کیلوگـــرم و محمـــد نخـــودی در 79 کیلوگـــرم طبـــق 
چرخـــه حضور خـــود را در جهانـــی قطعـــی کرده اند و 
در 61 کیلوگرم نیز شـــانس رضا مؤمنی بیشـــتر از سایر 
مدعیان اســـت، اما باتوجه به اینکه کامران قاســـم پور 
در چرخه المپیک کار خود را در 97 کیلوگرم اســـتارت 
زد و پـــس از آن، باوجودی که به نظر می رســـید در 86 
کیلوگرم برای حضور در المپیک با حســـن یزدانی وارد 
رقابت شـــود، اما در نهایت وارد چرخه این وزن نشـــد 
تا شـــانس حضـــور در چرخـــه 92 کیلوگرم مســـابقات 
جهانـــی اوزان غیرالمپیکـــی بـــرای او حفـــظ شـــود. 
امیرحســـین فیروزپـــور در غیـــاب کامران قاســـم پور، 
نفـــر اول چرخه این وزن شـــده و قرار اســـت بین او و 

فیروزپور شـــهریور مـــاه انتخابی برگزار شـــود.
 

هاکی روی یخ ایران  بازی های 
زمستانی را از دست داد

طبق اعـــام فدراســـیون جهانی هاکـــی روی یخ، 
تیـــم ایـــران  المپیک زمســـتانی 2024 را از دســـت 
داد.  ۱۲ تیـــم مـــردان و ۸ تیم زنان از آســـیا در این 
دوره از المپیـــک شـــرکت می کننـــد.  در حالی که 
هاکـــی روی یـــخ ایـــران فقـــط چهار ســـال اســـت 
صاحب پیســـت یخ شـــده و دو ســـال از تأســـیس 
آن بـــه عنوان انجمـــن می گذرد، به رغـــم  دونایب 
قهرمانی و قهرمانی آســـیا در دوســـال گذشته برای 
تیـــم زنـــان و همچنین نایـــب قهرمانـــی دیویژن ۴ 
مردان و نایـــب قهرمانی تیم مردان در مســـابقات 
کشورهای اســـامی نتوانست امتیازات لازم را برای 
حضـــور در این بازی ها کســـب کند. ایـــن در حالی 
اســـت که تیم کویت کـــه در آخریـــن رده بندی در 
جایگاهـــی پایین تـــر از کشـــورمان جـــای دارد و در 
مســـابقات گذشـــته نیز مقابل تیم های کشورمان 
متحمل شکســـت شـــده بـــود، بـــه دلیل ســـابقه 
بیشـــتر از امتیاز کلی بالاتری برخوردار شـــد و جواز 

حضـــور در ایـــن بازی ها را کســـب کرد.
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 به هیچ عنوان 
رسیدن به 
فینال مرا 

راضی نکرد 
و بی انگیزه 
پا به فینال 

نگذاشته 
بودم. طلای 

المپیک 
آرزوی همه 
ورزشکاران 

است 

این تاریخ سازی مرا راضی نمی کند

کیانی: از هیچ، همه چیز ساختم
 آدم گاهـــی نبردهـــای بزرگی می کند بـــرای فتح 
همه چیز از هیچ، برای ایســـتادن دوباره درست 
زمانـــی که دورت خالی اســـت و کســـی نیســـت 
کـــه زخم هایـــت را مرهـــم کنـــد. ناهیـــد کیانـــی 
3 ســـال پیش بـــه گفتـــه خـــودش همه چیزش 
را در شـــیاپ چانگ المپیـــک توکیـــو باخـــت اما 
چشـــمانش را روی رؤیاهایـــش نبســـت و طوری 
بلند شـــد که این بار مدال المپیک را از دســـت 
ندهـــد. بعـــد از گذرانـــدن شـــب های ســـخت 
بالاخـــره در کوچـــه ناهیـــد کیانی هم عروســـی 
شـــد و او حالا درست وســـط رؤیاهایش ایستاده 
اســـت؛ اویـــی کـــه ایـــن شـــادکامی را مدیـــون 

هیچ کســـی جـــز خودش نیســـت.

بعد از این همه سختی حس و حالت این 
روزها چطور است، با پشت سر گذاشتن 

حواشی توکیو فکرش را می کردی که 3 سال 
بعد در چنین جایگاهی بایستی؟

بعـــد از این مـــدال حس وحال خوب و احســـاس 
رهایـــی دارم. حالا وقت آن رســـیده که به ذهن و 
بدنم کمی اســـتراحت بدهم. بعد از توکیو خیلی 

ناامیـــد بـــودم و حـــال بدی داشـــتم، حتـــی فکر 
نمی کـــردم المپیک بعدی ســـهمیه بگیـــرم، چه 
برســـد به اینکه به فینال برســـم و مـــدال بگیرم، 
امـــا به لطف خدا دوباره ایســـتادم و این بار حاضر 
نبودم به هیچ قیمتی المپیـــک پاریس و مدالش 

را از دســـت بدهم.
در فینال هم با همان انگیزه بازی های قبل 

روی شیاپ چانگ رفتی یا رسیدن به دیدار 
نهایی تو را اشباع کرده بود؟

حریف کـــره ای من در فینال قـــدر و باهوش بود، 
مـــن قباً او را شکســـت داده بودم امـــا در پاریس 
یـــک لحظه بـــازی از دســـتم دررفت و نتوانســـتم 
بـــه راحتـــی از او امتیـــاز بگیرم و جبـــران کنم. به 
هیـــچ عنوان رســـیدن به فینـــال مرا راضـــی نکرد 
و بی انگیـــزه پا به فینال نگذاشـــته بـــودم. طای 
المپیک آرزوی همه ورزشـــکاران اســـت و من هم 
لحظه ای پا پس نکشـــیدم اما به هرحال قســـمت 

من مدال نقـــره بود.
بعد از باخت در المپیک توکیو هجمه علیه 

تو زیاد بود؛ چطور آن فضا را فراموش کردی 
و در المپیک پاریس دوباره جنگیدی و 

مدال را به مردم تقدیم کردی؟
مـــن حتی بعـــد از هجمه های المپیـــک توکیو هم 
عاشـــق مردمـــم بـــودم، هیچ وقـــت به ایـــن فکر 
نکـــردم که بـــه این مردم و کشـــورم پشـــت کنم و 

فقـــط کمی دلخور بـــودم. بعداً متوجه شـــدم که 
این موج توســـط اشـــخاص خاصی بـــرای آزار من 
ایجاد شـــده بود و مردم هم ناخودآگاه ســـوار این 
موج شـــده بودنـــد. همین مـــردم و عاقه مندان 
ورزش بـــا انگیزه دادن و تشـــویق هایشـــان باعث 
شدند تا دوباره بایستم و اتفاقات المپیک توکیو را 
فراموش کنـــم. یکی از اصلی ترین دلایل موفقیتم 
مردم بودند و دوست داشـــتم که خودم را به آنها 

کنم. ثابت 
یکی از سخت ترین چالش های تو در مسیر 
المپیک، کنار گذاشتن فضای مجازی بود؛ 
با این موضوع چطور کنار آمدی و چقدر به 

تو کمک کرد؟
کنـــار گذاشـــتن فضـــای مجـــازی برای هرکســـی 
سخت اســـت چراکه اول از همه، جنبه سرگرمی 
دارد و بعـــد هم می توانـــی چیزهایی که دوســـت 
 داری را بـــا بقیـــه به اشـــتراک بگـــذاری. تنهـــا راه 
ارتباطی مـــن با مردم اینســـتاگرام بود و ســـخت 
بـــود آن را کنار بگـــذارم اما می دانســـتم که ته آن 
قـــرار اســـت اتفـــاق خوبی بیفتـــد. فکـــر می کنم 
می ارزیـــد ایـــن کار را انجـــام دهـــم، چـــون مانـــع 
بزرگـــی بود بـــرای تعـــداد کمی که می خواســـتند 
ســـنگ اندازی کننـــد، یا با یک صحبـــت یا کامنت 

ذهن مـــرا به هـــم بریزند.
 این تاریخ سازی ممکن است تو را راضی 

کند یا 
قوی تر از 

قبل برای 
موفقیت های 

بیشتر ادامه خواهی 
داد؟

شـــاید هزار اخاق بد داشـــته باشـــم اما 
یک خصوصیت خوب دارم و آن هم این است 

که هیچ وقت راضی نمی شـــوم. اگر قرار بود این 
اتفاق بیفتد بعد از طـــای قهرمانی جهان که در 
تاریـــخ تکواندو و رشـــته های المپیکـــی دختران 
بی ســـابقه بـــود، راضـــی می شـــدم. در زندگی ام 
هرچیزی کـــه اتفـــاق می افتد فقط بـــرای مدت 
کوتاهـــی جذابیت دارد و بعـــد از آن به دنبال یک 

چیز بهتـــر می گردم.
تو آرزوی خیلی از دخترانی که به هردلیلی 

نتوانستند به آن برسند را زندگی کردی؛ 
پیامت برای این دختران و تمامی زنان 

سرزمینت چیست؟
من از هیچ همه چیز ســـاختم. اصـــاً به این نگاه 
نکنیـــد کـــه امکانات یـــا شـــرایط خوبـــی ندارید. 
مطمئن باشـــید که اگر با همه وجودتان بجنگید، 
برایتـــان اتفاق می افتـــد. فقط چشـــمتان را روی 
همه چیـــز ببندیـــد و بجنگیـــد و تـــا می توانیـــد از 

حاشـــیه دوری کنیـــد تا به اهدافتان برســـید.

اولین اردوی تیم ملی بســـکتبال 
ایـــران بـــا ســـرمربی یونانـــی از 
امـــروز شـــروع شـــد؛ اردویی که 
در آن امیرحســـین آذری، متیـــن 
آقاجانپور، محمد امینی، ســـجاد 
پذیرفته، اشـــکان جعفری، صارم 
جعفـــری، محمـــد جمشـــیدی، 
احسان دلیرزهان، محمدمهدی 
رحیمـــی، مجید رحیمیـــان، نوید 
رضایی فر، آرمـــان زنگنه، علیرضا 

شریفی، محمد شـــهریان، مبین 
شـــیخی، محســـن عســـگری نیا، 
حســـن علی اکبری، پارسا فاح، 
ارسان کاظمی، پیتر گریگوریان، 
سجاد مشایخی، رسول مظفری، 
حســـین مکاریان، ســـالار منجی، 
محمدســـینا  میرزایـــی،  میثـــم 
واحـــدی، امیرحســـین یازرلـــو، 
بهنـــام یخچالی و محمدســـجاد 
یزدان پناه 29 بازیکنی هستند که 

زیر نظر سوتیریس مانولوپولوس 
یونانی برای یک هفته در ســـالن 
محمـــود  د  ه یـــا زند ل  بســـکتبا
مشحون تمرین می کنند؛ مربی 
که بـــرای 18 مـــاه با فدراســـیون 
قـــرارداد بســـته اســـت. البتـــه در 
ایـــن اردو بهنام یخچالـــی، صارم 
جعفری، محمـــد امینی و پارســـا 
بســـکتبال  لژیونرهـــای  فـــاح 
بـــه دلیـــل حضـــور در تمرینـــات 

ر  د ن  هی شـــا شگا با ی  تیم هـــا
فرانســـه، آلمان و امریکا، غایبان 

اردو هســـتند.
البتـــه شـــنیده می شـــود محمـــد 
فـــرزاد کوهیـــان  و  کســـایی پور 
یونانـــی  ســـرمربی  کمک هـــای 
در تیـــم ملـــی هســـتند. البتـــه 
جواد داوری، رئیس فدراســـیون 
بسکتبال کشـــورمان در خصوص 
انتخـــاب کادر ایرانـــی تیم ملی به 

خبرنـــگار ایـــران ورزشـــی گفت: 
»در کمیته فنـــی تصمیم گرفتیم 
کادر فنـــی ایرانـــی باشـــد. ایـــن 
کادر تـــا پایـــان مرحلـــه انتخابی 
کاپ آســـیا می مانـــد، بعـــد از آن 
در صورتـــی کـــه ســـرمربی تمایل 
بـــه ادامه همـــکاری داشـــت، ابقا 
می شـــوند وگرنه در هر سمتی که 
او خواست جذب کادر غیرایرانی 
باشـــد، به توافق خواهیم رسید.«

اردوی بسکتبالی ها با غیبت 4 لژیونر

کوهیان و کسایی پور در کادر فنی

فائزه زمانی
خبرنگار

21 روز مانده به شروع باشگاه های والیبال مردان آسیا
 محمدی راد: کار باشگاه 

بردیا سعادت حرفه ای نبود

بدرقه کاروان پارالمپیکی به پاریس در حرم مطهر رضوی

غفور کارگری: برای کاروان دعا کنید
خسارتی که المپیک پاریس به کشتی ایران زد

سه ملی پوش تیم ملی کشتی زیر تیغ جراحی می روند
میزبانـــی  بـــرای  یـــزد،  شـــهداب 
رقابت هـــای قهرمانـــی باشـــگاه های 
والیبـــال مـــردان آســـیا، روزهـــای 
 . می کنـــد ی  ســـپر ا  ر لشـــی  پرچا
مهم ترین چالـــش یزدی ها احتمال 
لغـــو میزبانی اســـت، هر چنـــد فعاً 
کنفدراسیون آســـیا اصرار به برگزاری 

رقابت هـــا در یـــزد دارد.
هـــر چنـــد 21 روز مانـــده به شـــروع 
رقابت هـــا، یزدی هـــا تقریبـــاً آمـــاده 
میزبانی هســـتند. ســـالن رقابت ها 
در مرحلـــه آخـــر بـــه ریزه کاری هـــا 
رســـیده و تیم والیبال شـــهداب بعد 
از روزهای پر فراز و نشـــیب و تمرین 
در یـــزد هـــم یـــک هفتـــه مانـــده به 
شـــروع باشگاه های آســـیا برای بازی 
تدارکاتـــی بـــه تهـــران می آیـــد. بازی 
با تیـــم ارتش هـــا، تنهـــا تیـــم آماده 
ایـــن روزهـــا در ســـالن فدراســـیون 
والیبـــال. امـــا شـــهداب هفته پیش 
بالاجبـــار با بردیـــا ســـعادت بازیکن 
کمکـــی اش فســـخ قـــرارداد کـــرد. 
رحمـــان محمدی راد ســـرمربی تیم 
والیبال شـــهداب یـــزد می گوید: »با 
اتفاقـــی که در باشـــگاه آلانیواســـپور 
ترکیـــه افتـــاد، به رغـــم اینکـــه بردیا 
خـــودش دوســـت داشـــت بمانـــد و 
بـــرای ما در باشـــگاه های آســـیا بازی 
کند، اما ناچار فســـخ قـــرارداد کرد. 
در صورتی که کار باشگاه و مربی اش 
اصاً اخاقی و حرفه ای نبود. ظاهراً 
کاپ ترکیه یک هفتـــه جلوتر افتاد و 
همزمان با باشـــگاه های آســـیا شد، 

بـــا اینکـــه قباً مـــا بـــا بردیـــا و مدیر 
برنامه هایش بســـته بودیم اما وقتی 
باشـــگاهش اصـــرار بـــه برگشـــت او 
داشـــت، ما هم برای اینکه مشـــکلی 
برای ســـعادت پیش نیاید، موافقت 
کردیـــم بـــرود.« یزدی هـــا بـــا رفتن 
پشت خط زن جوان، ارزشمندترین 
بازیکـــن دو فصل قبل و لیگ رومانی 
را جایگزین کرد. ســـرمربی شهداب 
هـــم تأییـــد کـــرد: »مـــا امیـــر غفـــور 
را گرفتیم،بازیکـــن بـــا ارزشـــی کـــه  
قبا قهرمانـــی را با شـــهداب  تجربه 
کـــرده  ، او خـــأ تیـــم را پـــر کـــرد و با 
قابلیت هایش ســـطح تیم مـــا را بالا 

می بـــرد .«
محمدی راد از بیـــن تیم های حاضر 
شـــانس  را  تیـــم   5 دوره،  ایـــن  در 
قهرمانی می دانـــد: »چند تیم خوب 
هســـتند کـــه شـــانس زیـــادی برای 
قهرمانی دارند. در واقع جنگ اصلی 
برای قهرمانی بین تیـــم ژاپنی، فولاد 
ســـیرجان، تیـــم قطـــری، شـــهداب 
یـــزد و اندونـــزی اســـت. تیـــم قطر و 
بقیـــه تیم هـــای خارجـــی بازیکنـــان 
خارجی ســـطح بالایـــی می آورند که 
تأثیر زیـــادی روی کیفیت بـــازی آنها 
می گذارنـــد. البتـــه فعـــاً بایـــد صبر 

کنیم تـــا اســـامی تیم هـــا بیاید.«
بیســـت وچهارمین دوره رقابت های 
والیبال قهرمانی باشـــگاه های مردان 
آســـیا بـــا حضـــور 11 تیـــم از ۱۸ تا ۲۵ 
شـــهریور بـــه میزبانـــی یـــزد برگـــزار 

می شـــود.

محسن وظیفه / هادی ســـاروی هم بعد از یزدانی، 
باید جراحـــی کند. المپیـــک پاریس برای کشـــتی 
ایران خســـارت بار بـــود. با وجود درخشـــش در هر 
دو رشـــته آزاد و فرنگـــی اما ســـه کشـــتی گیر ایران 
بایـــد زیـــر تیـــغ جراحـــی برونـــد. مصدومیـــت در 
ورزش کشـــتی خیلی موضوع عجیبی نیســـت اما 
حالا خبر رســـیده ســـه کشـــتی گیر ایران بـــه دلیل 
مصدومیـــت باید زیر تیـــغ جراحی بروند. حســـن 
یزدانی که کتفش در دیدار فینال وزن 86 کیلوگرم 
دچار مصدومیت شـــدید شـــد، اولین نفری است 
کـــه باید پیگیـــر مصدومیتش باشـــد. بعـــد از اما و 
اگرهای زیادی که دربـــاره مصدومیت یزدانی پیش 
آمد، مصاحبه رئیس فدراســـیون کشـــتی حکایت 
از ایـــن دارد کـــه ایـــن مصدومیت شـــدید اســـت و 
بایـــد جراحـــی شـــود. علیرضـــا دبیـــر در مصاحبه 
تلویزیونـــی اش کـــه وزن بـــه وزن تیم ملی کشـــتی 
آزاد و فرنگی را تشریح کرد، درباره وزن 86 کیلوگرم 
به طور رســـمی اعام کرد حســـن یزدانی باید یکبار 

دیگر کتفـــش را جراحی کند. علیرضا 
دبیر حتـــی در این مـــورد اعام کرد 

شـــاید یزدانـــی بـــرای جراحـــی به 
خارج از کشور اعزام 

شـــود. مصـــدوم 

مهـــم دیگـــر کشـــتی ایـــران محمدهادی ســـاروی 
اســـت. کســـی که در وزن 97 کیلوگرم برای کشتی 
فرنگی یک طـــای ارزشـــمند را در المپیک پاریس 
به دســـت آورد اما حالا گفته می شـــود که او شرایط 
خوبی را ندارد. اول ســـهراب کیهانی از مصدومیت 
دو فرنگـــی کار ایـــران در المپیـــک پاریـــس خبر داد 
امـــا بعـــد از بازی هـــا حســـن رنگـــرز بـــا تأییـــد این 
مصدومیـــت اعام کـــرد، رباط صلیبی ســـاروی در 
کشـــتی فینال مقابل آرتور آلکســـانیان دچار پارگی 
شـــده و به ایـــن ترتیب ســـاروی هم بایـــد جراحی 
کند. البتـــه این جراحی منوط به شـــروع معاینات 
اســـت اما بـــا توجه بـــه اظهارنظـــر دکتـــر کیهانی و 
حســـن رنگرز بـــه نظـــر ســـاروی اولیـــن فرنگی کار 
ایران اســـت که بعد از المپیـــک پاریس باید به اتاق 
عمـــل برود. دیگر مصدوم تیم ملی کشـــتی فرنگی 
هم امین کاویانی نژاد اســـت کـــه او هم طبق گفته 
حســـن رنگرز بـــا پارگی مینیســـک روبه رو شـــده و 
بایـــد برای ادامه حضورش در کشـــتی جراحی کند.  
این شـــاید خســـارت  بارترین المپیک برای کشـــتی 
ایران باشـــد که ســـه مصدوم روی دســـت تیم ملی 

گذاشته است.

کاروان ورزشـــی ایـــران در بازی هـــای 
پارالمپیـــک پاریـــس ۲۰۲۴ بـــا نـــام 
فرزنـــدان ایران، دیروز بعـــد از زیارت 
حرم مهـــر امام رضا)ع( با اســـتقبال 
ویژه آســـتان قـــدس رضـــوی بدرقه 
شـــد. ورزشـــکاران پارالمپیـــک ایران 
همـــراه مســـئولان کاروان ایـــران بـــا 
مدیحه ســـرایی مداحـــان اهل بیت 
و ذکـــر دعای خاصـــه امـــام رضا)ع(  
و اســـتقبال مســـئولان آستان قدس 
امـــام  مطهـــر  حـــرم  وارد  رضـــوی 
بـــا تمهیـــدات  و  رضـــا)ع( شـــدند 
ویژه حـــرم مطهـــر را زیـــارت کردند. 
حجت الاســـام احمد مروی تولیت 
آســـتان رضوی با خوشـــامدگویی به 
قهرمانان ورزش ایـــران، گفت: »چه 
کار زیبایـــی انجام دادیـــد که ورود به 
این مســـابقات بین المللی را از خانه 
حضرت رضـــا)ع( و بـــا اذن و عنایت 
حضرت شـــروع کردیـــد. هیچ کس 
متوســـل بـــه ایـــن درگاه نمی شـــود 
مگـــر اینکه پاســـخی دریافـــت کند. 
ناامیـــد  درگاه  ایـــن  از  هیچ کـــس 
نمی شـــود. بـــدون مبالغـــه برکـــت 
نام رضا)ع( باعـــث موفقیت کاروان 
ایـــران در المپیک شـــد و شـــما هم 
ان شـــاءالله با موفقیت و سربلندی و 
کســـب مدال های متعـــدد از پاریس 
برگردیـــد. تنهـــا بـــه مـــدال بســـنده 
نکنیـــد و در بخش دیانـــت و بندگی 
خداوند متعـــال نیز مـــدال بیاورید. 
شـــما الگو هســـتید و نشـــان دادید 
می شـــود قهرمـــان شـــد، حتـــی اگر 

نقصـــی باشـــد. مـــا و ملـــت عزیـــز 
ایـــران بـــه شـــما افتخـــار می کنیم و 
ان شاء الله با عنایت حضرت رضا)ع( 
با مدال هـــای رنگارنگ برگردید و دل 
ملـــت را شـــاد کنید.« غفـــور کارگری 
رئیـــس کمیتـــه ملـــی پارالمپیک با 
قدردانـــی از تولیـــت آســـتان قدس 
رضـــوی بـــرای پذیـــرش و دعـــوت از 
کاروان پارالمپیکـــی ایـــران، گفـــت: 
»ابتـــدا موفقیـــت کاروان ورزشـــی 
ایـــران در المپیک پاریس کـــه با نام 
خادم الرضـــا عـــازم ایـــن رقابت هـــا 
شـــد را تبریـــک می گویـــم. در ۹ دوره 
حضور ورزشـــکاران پارالمپیکی ایران 
در این بازی ها ۱۶۰ مدال ورزشـــکاران 
ایـــران گرفتند کـــه آمار ارزشـــمندی 
اســـت. کاروان فرزندان ایران با شعار 
ایمان، ایثار و افتخـــار در پارالمپیک 
پاریـــس حاضـــر می شـــود. مـــن از 
تولیـــت آســـتان قـــدس می خواهم 
در طـــول بازی هـــای پارالمپیـــک در 
یکی از رواق های حـــرم مطهر هر روز 
برای ورزشـــکاران ایران در پارالمپیک 
پاریس دعا شـــود.« داود علی پوریان 
ن   ا زشـــکار ور نامه  ســـوگند متـــن 

پارالمپیکـــی ایـــران را قرائـــت کرد.
از  بـــا تقدیـــر  پایـــان مراســـم و  در 
رقیـــه شـــجاعی و هـــادی رضایی به 
نمایندگـــی از پارالمپیکی ها، کاروان 
ایـــران در پارالمپیک پاریس توســـط 
تولیت آســـتان قدس رضـــوی از زیر 
قـــرآن کریم عبـــور کردند و مراســـم 

بدرقـــه برگزار شـــد.

کاظمی : از صمیم قلب 
عذرخواهی می کنم

صابر کاظمی پشـــت خـــط زن ســـابق تیم ملی 
بعـــد از محرومیـــت دوســـاله اش، با وســـاطت 
فرهـــاد قائمـــی دوبـــاره بـــا رئیس فدراســـیون 
صحبت کرد. او حالا با پشـــیمانی بابت غیبتش 
در تیـــم ملـــی از مـــردم عذرخواهـــی می کنـــد: 
»متأســـفانه ســـوء تفاهماتی بـــه وجـــود آمد که 
در جلســـه ای که همـــراه فرهاد قائمـــی با تقوی 

داشـــتم برطرف شـــد.
مشـــورت  اشـــتباه بعضی ها بـــه مـــن، جریانات 
ناخوشـــایندی پیش آورد. من می دانم پوشیدن 
پیراهن تیم ملی یک افتخار اســـت و در ســـایه 
ایـــن لبـــاس و پرچم بـــه والیبـــال دنیـــا معرفی 
شـــدم و خودم را شـــناختم. اگر نبـــودم در تیم 
ملـــی باعـــث ناراحتی مـــردم ایران و هـــواداران 
شـــد واقعا از صمیم قلب عذرخواهی می کنم.«

جوادی: من بدشانس بودم 
داودی بد شانس تر

مصطفی جـــوادی وزنه بردار دســـته ۸۹ کیلوگرم 
بعـــد از ناکامـــی در المپیک، دربـــاره انتقادات به 
وزنه بـــرداری و نداشـــتن افزایـــش رکـــورد گفت: 
»مـــن در بحـــث فنی دخالـــت نمی کنـــم اما من 
بدشانســـی آوردم و علـــی داودی بدتـــر از مـــن. 
تقریبـــاً وزنـــه ۲۵۷ کیلوگـــرم را زده بـــود و به آن 
شـــکل که وزنه افتاد، عجیب بـــود. رقابت در دو 
دســـته ۸۹ کیلوگرم و فوق سنگین خیلی سخت 
بود و اگـــر مدال برنز می گرفتیـــم خیلی با ارزش 
بود. رکـــوردی که علـــی داودی برای مـــدال برنز 
می خواســـت، در نصف المپیک های قبلی مدال 
طا بود. می توانســـتیم مدال برنـــز را بگیریم اما 
نشـــد و وزنه برداری بدشانســـی آورد. وزنه برداری 
می تواند خیلی پیشـــرفت کند. تـــاش می کنم 

افزایش رکورد داشـــته باشـــم و مدال بگیرم.«

ع: انتقام اشک های مادرم  زار
را می گیرم

ع، دارنده مدال نقره  داســـتان امیرحســـین زار
وزن 125 کیلـــوی کشـــتی آزاد بازی های المپیک 
2024 پاریس و پتریاشـــویلی بعـــد از فینال هنوز 
ع در مراســـم استقبال  تمام نشـــده اســـت. زار
هـــواداران آملـــی بـــه آنها قـــول داد کـــه »انتقام 

اشـــک های مادرم را خواهـــم گرفت.«
او در ادامـــه گفت: شـــبی که آن اتفـــاق افتاد از 
شـــرمندگی زیاد نمی توانســـتم به چشـــم کسی 
نـــگاه کنم واکنون که این همه شـــور و اشـــتیاق 
هـــواداران را دیـــدم کلـــی دلگـــرم شـــدم. قول 
می دهـــم  با تمـــام وجـــود می جنگم، نـــه فقط 
برای کســـب مـــدال طا بلکـــه بـــرای اینکه دل 
همه شـــما را بدســـت بیاورم. می خواهم بگویم 
انتقام اشـــک های مادرم را خواهم گرفت و این 

انتقام بـــه تنهایی امکان پذیر نیســـت.
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سوژه

برنامه بازی

راه حل آرتتا برای رایس و هاورتز

رؤیای نزدیک قهرمانی

هانســـی فلیـــک ســـرمربی آبی اناری هـــا 
تیمـــش را شایســـته کســـب پیـــروزی برابر 
والنســـیا دانســـت. او به جدایـــی احتمالی 
گوندوغـــان هـــم واکنـــش نشـــان داد. 
بارســـلونا فصـــل جدید رقابت هـــای لالیگا 
را بـــا پیـــروزی آغـــاز کـــرد. آبی اناری هـــا در 
بـــازی آغازین خـــود موفق شـــدند با نتیجه 
دو بر یک والنســـیا را شکســـت دهند تا سه 
امتیـــاز ارزشـــمند خـــارج از خانه را کســـب 
کنند. فلیک در نشســـت خبری بعد از بازی 
گفت: بســـیار مهم اســـت که بتـــوان فصل 
را بـــا پیـــروزی آغاز کـــرد. در نیمه نخســـت 
اشـــتباه های زیـــادی داشـــتیم امـــا در نیمه 
دوم بهتـــر بودیم. گلی که در نیمه نخســـت 

زدیـــم بســـیار مهم بـــود و خوشـــبختانه در 
نیمه دوم بازی بســـیار بهتـــری را به نمایش 
گذاشـــتیم و در نهایـــت پیـــروز شـــدیم.« 
ســـتاره بارســـلونا در ایـــن بـــازی روبـــرت 
لواندوفســـکی بـــود کـــه دبل کـــرد. فلیک 
در ســـتایش از ایـــن بازیکن گفـــت: »او یک 
بازیکـــن حرفـــه ای و مهم برای ما به شـــمار 
می آیـــد. همـــه بازیکنـــان با هم حملـــه و با 
هم دفاع می کنند. لواندوفســـکی دو گل به 
ثمر رســـاند و در کارهای دفاعی هم فعالیت 
خوبـــی داشـــت.« او درباره آســـیب دیدگی 
بالـــده گفـــت: »فکـــر نمی کنـــم کـــه ایـــن 
آســـیب دیدگی جدی باشـــد. با او صحبت 
کـــردم و گفت که وضعیتش خوب اســـت. 

بایـــد منتظر گزارش پزشـــکی ماند.« فلیک 
درباره کنار گذاشتن گوندوغان از فهرست 
تیـــم گفـــت: »او روز دوشـــنبه از ناحیه ابرو 
مصـــدوم شـــد و بـــه همین خاطـــر در خانه 
ماند. ما با هم صحبـــت کرده ایم و موضوع 
صحبت هـــا بیـــن مـــن و او باقـــی خواهـــد 
مانـــد. مـــن رابطـــه خوبـــی بـــا گوندوغان 
دارم و بـــه  خوبی او را می شناســـم. از ارزش 
گوندوغـــان چـــه به عنـــوان یک انســـان و 
چه بـــه عنـــوان یـــک بازیکـــن آگاهـــم و به 
ایـــن بازیکـــن احترام می گذارم. احســـاس 
مـــن ایـــن اســـت کـــه گوندوغـــان در تیـــم 
ماندگار اســـت.« ســـرمربی آبی اناری ها در 
ســـتایش از لامینه یامال گفت: »او بازیکن 
مهمی به شـــمار می آید. همـــه می دانند که 
لامین چه بازیکن بزرگی اســـت و به همین 
خاطر در ورزشـــگاه تشـــویق شد.« فلیک در 
پایـــان گفت: »مـــا در این بازی بـــه پیروزی 
رســـیدیم امـــا کارهای زیـــادی بـــرای انجام  
دادن داریـــم. بایـــد بهتـــر و بهتر شـــد و نیاز 
به پیشـــرفت داریم. این ســـه امتیاز بســـیار 
مهـــم بـــود و باعث می شـــود تا اعتمـــاد به 
نفس تیم بیشـــتر شـــود. بازی ســـختی بود 
و با شایســـتگی توانســـتیم ســـه امتیاز را به 
دســـت آوریـــم. بســـیار خوب اســـت که در 
ترکیـــب تیـــم بازیکنـــان جوانی از مدرســـه 
لاماســـیا داریم. من اصلاً نگران اســـتفاده 
از ایـــن بازیکنان جوان نیســـتم. آنها کمک 

زیـــادی بـــه تیم خواهنـــد کرد.«

دیگـــو ســـیمئونه معتقد اســـت کـــه رئال 
مادریـــد بالاتـــر از همـــه تیم هـــای لالیگا 
شـــانس اول قهرمانـــی اســـت. اتلتیکو با 
خریدهایـــی چـــون لونورمـــان، خولیـــن 
آلـــوارز و الکســـاندر ســـورلوث توانســـته 
خـــودش را بـــه خوبـــی تقویـــت کنـــد و 
بســـیاری ایـــن تیـــم را از مدعیـــان جدی 
قهرمانـــی لالیـــگا در کنـــار رئـــال و بارســـا 
می داننـــد. اتلتیکـــو امشـــب در زمیـــن 
ویارئـــال کار خـــود در فصـــل جدید لالیگا 

را شـــروع خواهـــد کـــرد. 
ســـیمئونه در نشســـت خبری ایـــن بازی 
گفت: »مثل همیشـــه مسابقه به مسابقه 
پیش می رویـــم و این هدف قرار نیســـت 
تغییـــر کنـــد. بارســـلونا تیم خوبـــی دارد 
و رئـــال مادریـــد بـــا فوتبالیســـت های 
فوق العـــاده اش بـــه رشـــد خـــود ادامـــه 
می دهـــد و اینجـــا مـــا هـــم بـــه خودمان 
فکر می کنیـــم. بیلبائو نیـــز تیمی درحال 
رشـــد اســـت. همچنین رئال سوســـیداد 
و ویارئـــال را نیـــز نبایـــد فرامـــوش کـــرد. 
لالیـــگا امســـال ســـطح بالاتـــری دارد.« 
وی دربـــاره فشـــار قهرمانـــی بـــا توجه به 
خریدهـــای خـــوب گفـــت: »توجـــه کنید 
که ما هشـــت بازیکن را از دســـت داده ایم 
و تنها سه خرید داشـــتیم. درک می کنیم 
کـــه توقعـــات بالاســـت ولـــی تیـــم هنـــوز 
کامل بســـته نشـــده اســـت. ما می دانیم 
که دنبـــال چه چیزی هســـتیم و از فصل 

جدید چـــه می خواهیم. هنـــوز ترکیب را 
نهایـــی نکرده ایـــم و فعلاً بایـــد روی بازی 
فـــردا تمرکز کنیـــم و ســـپس ببینیم تیم 
چگونـــه رشـــد می کنـــد. رئـــال مادریـــد 
شـــانس اول قهرمانـــی اســـت و بقیـــه در 
پله هـــای بعـــدی هســـتیم و بایـــد ســـعی 
کنیم از این تیم عقب نمانیم.« سیمئونه 
در مـــورد خولیـــن آلـــوارز گفـــت: »همـــه 
چیـــز خیلـــی ســـریع پیـــش رفـــت و او به 
تازگـــی در جمع ماســـت. خولیـــن چهار 
جلســـه تمرینی داشـــته و درحال تطبیق 
خودش بـــا تیم اســـت. او در کوپاامه ریکا 
و المپیک بـــازی کرده و اســـتراحت کمی 
داشته اســـت. خولین در واقع تعطیلات 

خاصی نداشـــت زیـــرا نگـــران آینده خود 
بـــود. من فـــرم او را خـــوب می بینـــم و با 
اشـــتیاق کار می کند. خصوصیات فنی او 
به DNA اتلتیکو نزدیک اســـت. امیدوارم 
با ویژگی هایـــش بتواند به تیـــم ما کمک 
کنـــد.« او درباره وضعیـــت ژوائو فلیکس 
گفـــت: »او خیلـــی خـــوب کار می کنـــد و 
همـــان چیـــزی کـــه از او انتظار داشـــتم 
را نشـــان داده اســـت. فلیکـــس با ســـایر 
هم تیمی هایـــش رقابـــت کند تـــا ببینیم 
چه پیـــش می آیـــد.«  وی همچنین راجع 
به اختلاف اتلتیکو با رئال و بارســـا افزود: 
»صبر کنیـــد تا انتقالات تمام شـــود و تیم 
بسته شـــود، سپس پاســـخ خواهم داد.«

رضایت سرمربی آلمانی از شروع بارسا در لالیگا

فلیک: این سه امتیاز بسیار مهم بود
ال چولو رئال را بخت اول قهرمانی می داند

سیمئونه: 8 خروجی  و 3 ورودی داشتیم

سری A لیگ بدون برد
سه بازی، سه تساوی

در اولیـــن بـــازی فصـــل جدیـــد ســـری A، اینتـــر در 
قامت مدافع عنوان قهرمانی در همین گام نخســـت، 
دو امتیـــاز را هـــدر داد؛ دبـــل مارکـــوس تـــورام بـــرای 
اینکه اینترمیلان بـــا پیـــروزی لیگ را آغـــاز کند، کافی 
نبـــود زیرا یـــک پنالتـــی دیرهنگام باعث شـــد جنوا در 
بـــازی افتتاحیه ســـری A خـــود در روز شـــنبه 2-2 بـــه 

تســـاوی برسد.
تورام در اولیـــن بازی فصل خـــود در ایتالیا مثل فصل 
گذشـــته، در هـــر نیمه مقابـــل جنوا در روز شـــنبه یک 
گل به ثمر رســـاند تا بعد از گل شـــگفت انگیز الساندرو 
وولیاکـــو، اینتر پیش بیفتد. اما برخـــلاف تصور ها این 
جنـــوا بود کـــه در دقیقه 20 بـــه برتری رســـید هر چند 
که تـــورام 10 دقیقـــه بعـــد با ارســـال ضربه ســـر نیکولو 
بارلا از ســـمت راســـت به گوشـــه پایینـــی دروازه، بازی 
را بـــه تســـاوی کشـــاند. مهـــدی طارمی که به واســـطه 
مصدومیت حضورش در این دیدار در هاله ای از ابهام 
بود، به عنـــوان بازیکن تعویضی به میـــدان آمد و روی 
گل دوم اینتـــر مقابل جنوا تأثیرگذار بـــود تا تیمش با 

دبل تورام پیـــش بیفتد.
جنـــوا در آخریـــن لحظـــات وقت های تلف شـــده یک 
پنالتـــی دریافت کرد و جونیور مســـیاس از روی ریباند 
پـــس از اینکه یان ســـومر ضربه پنالتـــی او را مهار کرد، 

گلزنی کرد تا ســـه امتیـــاز از جیـــب اینتر بپرد.
اینتـــر آغازکننده تســـاوی ها بود و در ادامـــه نیز اولین 
بازی پارما در سری A با تســـاوی 1-1 در خانه فیورنتینا، 
به پایان رســـید. دنیس مـــن در دقیقـــه 22 اولین گل 
بازی را برای پارما به ثمر رســـاند اما کریســـتیانو بیراقی 
در دقیقه 75 با یک شـــوت زاویه دار بازی را به تســـاوی 
کشـــاند. فیورنتینا برای هر ســـه امتیاز تلاش کرد اما با 
اخـــراج مارین پونگراچیچ مدافع تیم در دقیقه 83 به 
دلیـــل دریافت کارت زرد دوم، شـــانس این تیم کاهش 
یافت. بدیـــن ترتیب اولین بـــازی پارما در ســـری A با 

تســـاوی 1-1 در خانه فیورنتینا به پایان رسید.
میلان هم مقابـــل تورینیو جمع تســـاوی های آغازین 
ســـری A را تکمیل کرد، بـــه نظر می رســـید که میلان 
یک دقیقه مانده به زمان معمول به ســـمت شکســـت 
می رود امـــا آلوارو موراتا در اولین بـــازی خود در دقیقه 
89 یکی از گل ها را جبـــران کرد و اوکافور هم در دقیقه 
پنجم وقت تلف شـــده گل تســـاوی را به ثمر رســـاند تا 

بـــازی با نتیجه 2-2 به پایان برســـد.
تورینـــو پس از گل بـــه خودی نیمه اول توســـط مالیک 
تیـــاو و ضربـــه ســـر دوان زاپاتـــا در دقیقـــه 68 به نظر 
می رســـید که به ســـمت یک پیروزی در حرکت اســـت 
اما ابتـــدا در دقیقه 89 پس از شـــوت پشـــت محوطه 
ریندرز، موراتا در داخل باکس، روی توپ اثر گذاشـــت 
و موفق شـــد بـــازی را 2 بر یک کند. همیـــن گل باعث 
شـــد امیدهای میـــلان برای فرار از شکســـت بیشـــتر 
شـــود. در دقیقه 5+90 ارسال موساح از سمت راست، 
بـــا ضربـــه محکـــم و روی پـــای اوکافور بـــه تـــور دروازه 

ساویچ چســـبید و بازی مســـاوی شد.

لورکوزن؛ تسلیم ناپذیر حتی با ۱۰ نفر
سه گانه داخلی به سبک آلونسو

روز شـــنبه رقابت فینال ســـوپرجام فوتبال آلمان بین 
بایرلورکوزن قهرمان فصل گذشته لیگ و جام حذفی 
آلمان و تیم دوم بوندســـلیگا یعنی اشتوتگارت برگزار 
شـــد که این مســـابقه با جذابیت بالایی همـــراه بود. 
لورکـــوزن که فصل گذشـــته تنهـــا یک شکســـت را در 
رقابـــت فینال لیـــگ اروپا مقابـــل آتالانتـــا تجربه کرده 
بـــود، در دقیقـــه 11 توســـط ویکتـــور بونیفـــس پیش 
افتاد اما اشـــتوتگارت چهـــار دقیقه بعد بـــا ضربه انزو 
میلو بازی را به تســـاوی کشـــید. با اخراج مارتین تریه، 
مهاجم تـــازه وارد لورکوزن در دقیقه 37، کمتر کســـی 
امید بـــه قهرمانـــی لورکوزن داشـــت و اشـــتوتگارت با 
گل برتری توســـط دنیز اونداف، دســـت بالاتـــر را برای 
قهرمانـــی در ســـوپرجام داشـــت امـــا گل دقیقـــه 88 
پاتریک شـــیک، بـــازی را به ضربـــات پنالتی کشـــاند و 
پیـــروزی پســـران آلونســـو در ضربات پنالتی ، ســـه گانه 
داخلـــی لورکـــوزن در ســـال 202۴ را تکمیـــل کـــرد. 
لورکـــوزن درحالـــی به ســـومین جـــام خود با آلونســـو 
رســـید کـــه پیـــش از ایـــن، تنهـــا دو جـــام در کارنامه 
خـــود ثبـــت کـــرده بـــود و آخریـــن قهرمانی ایـــن تیم 
در مســـابقات مختلف، به ســـال 1993 برمی گشـــت. 
لورکـــوزن فصـــل گذشـــته در 17 بـــازی متفـــاوت، در 
وقت هـــای اضافـــه نیمـــه دوم مســـابقه گلزنـــی کرد و 
این روحیه تســـلیم ناپذیر، در اولین مســـابقه رســـمی 
فصل نیز برای کســـب یک جام ارزشـــمند دیده شـــد. 
تیمی که ژابی آلونســـو در فصل گذشته فوتبال آلمان 
ســـاخت، تیمی بـــا دو ترکیب آمـــاده در زمیـــن و روی 
نیمکت و شـــامل بازیکنـــان متنوع جـــوان و باتجربه 
بـــود و عملکـــرد قابل قبـــول آنهـــا بـــا جـــذب مارتین 
تریـــه و الکـــس گارســـیا در نقـــل و انتقـــالات در کنـــار 
حفـــظ ســـتارگان اصلی، این تیـــم را به عنـــوان یکی از 
مدعیان اصلی کســـب عنوان قهرمانـــی در این فصل 
بوندســـلیگا مطرح می کنـــد. تیمی کـــه در این فصل، 
برخـــلاف فصل گذشـــته چالـــش بزرگ هشـــت بازی 
 در مرحلـــه اول لیـــگ قهرمانـــان اروپا را هـــم پیش رو 

دارد.
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هـــدف میـــکل آرتتـــا در ایـــن فصـــل 
روشـــن اســـت؛ قهرمانی. برای مربی 
اســـپانیایی آرســـنال، پایـــان دادن به 
کـــورس  در  منچسترســـیتی  ســـلطه 
قهرمانـــی لیـــگ برتـــر و آوردن جام به 
شـــمال لندن برای نخســـتین بار بعد 
از ســـال 200۴ تنهـــا چیزی اســـت که 
اهمیـــت دارد. بلـــه، تیم باید نســـبت 
به بـــرد 2 بـــر صفر شـــنبه شـــب برابر 
ولورهمپتون که با گل های کای هاورتز 
و بوکایو ســـاکا به دست آمد، پیشرفت 
کند امـــا از فصـــل قبل نـــکات مثبتی 
همـــراه تیم اســـت. تیـــم آرتتـــا فصل 
قبل از آغـــاز تا پایان منچسترســـیتی 
را تحت فشـــار گذاشـــت اما 89 امتیاز 
بـــرای اینکـــه تیـــم پـــپ گواردیـــولا به 
چهارمیـــن قهرمانـــی متوالی نرســـد، 
کافـــی نبود امـــا شـــاید درس هایی که 
در این مسیر سخت آموختند و شاید 
بـــه از دســـت رفتـــن قهرمانـــی فصل 
202۴-2023 منجر شـــد، کمک شـــان 
کنـــد ماشـــین قهرمانـــی ســـیتی را از 
کار بیندازنـــد. وقتـــی دکلان رایـــس و 
هاورتـــز به »امـــارات« آمدنـــد، مصمم 
بودنـــد بـــه عنـــوان بخشـــی از خـــط 
حملـــه بـــا شـــکل و شـــمایل جدیـــد 
در کنـــار هـــم کار کننـــد، ایـــن چیزی 
بـــود کـــه آرتتـــا می خواســـت. 12مـــاه 
گذشـــته و در آغـــاز فصل دوم شـــان، 
ایـــن زوج 170میلیون پوندی بازیکنان 
ثابت ترکیب اصلی آرســـنال هســـتند 
تغییـــر  پست هایشـــان  درحالی کـــه 
کـــرده. رایس ابتـــدا خریداری شـــد تا 
نقـــش شـــماره 6 را باز کنـــد و مراقب 

دفـــاع باشـــد، از آنهـــا کـــه کارهـــای 
خشـــن و کثیف برعهده شـــان است. 
به گفتـــه آرتتـــا، قـــرار بـــود هاورتز در 
خط میانی بـــا مارتیـــن اودگارد جفت 
و جور شـــود، مثـــل چیزی کـــه داوید 
ســـیلوا و کویـــن دبرویـــن روزگاری در 
ســـیتی بودند، آن موقع کـــه آرتتا مرد 
شـــماره 2 تیـــم پشـــت ســـر گواردیولا 
بـــود. امـــا هیچ کـــدام بهتریـــن بازی 
خـــود را انجام ندادند. بعد از ســـقوط 
کالویـــن فیلیپـــس، در انگلیس همه 
فهمیده انـــد اگـــر رایس مجبور شـــود 
در پســـت هافبـــک دفاعی بـــازی کند 
و محدود شـــود، نمی توانـــد از قدرت 
بدنـــی و فیزیکی خـــود بـــرای غلبه بر 
رقبا اســـتفاده کنـــد و در واقع نیمی از 
تـــوان این بازیکـــن هدر رفته اســـت. 
وقتی هم شـــما بیـــش از صدمیلیون 
پونـــد بـــرای بازیکنی خـــرج می کنید، 
توقع داریـــد که بهتریـــن بازی هایش 
را انجـــام دهـــد، مگـــر اینکه چلســـی 

! شید با
بنابرایـــن هرچـــه فصل قبل بـــه جلو 
رفـــت، ژرژینیو و توماس پارتی بیشـــتر 
اســـتفاده شـــدند و نقش رایس تغییر 
کرد. تیم از نظـــر دفاعی تعادل بهتری 
داشـــت و امنیـــت پیـــدا کـــرده بـــود، 
بازیکن ســـابق وستهام هم به بهترین 
فرمـــش رســـیده و فوق العـــاده مؤثـــر 
شـــده بـــود. او بـــا تحمیل خـــود و به 
اشـــتباه انداختـــن بازیکنـــان حریف، 
در سرنوشـــت بازی هـــا تعیین کننـــده 
بـــود. تغییـــر مـــکان رایـــس، باعـــث 
تغییـــر برنامه بـــازی هاورتز هم شـــد. 

در انگلیس 
همه 

فهمیده اند اگر 
رایس مجبور 

شود در پست 
هافبک دفاعی 

بازی کند و 
محدود شود، 

نمی تواند از 
قدرت بدنی و 
فیزیکی خود 
برای غلبه بر 
رقبا استفاده 

کند و در واقع 
نیمی از توان 

این بازیکن 
هدر رفته است

ویلیـــام ســـالیبا در جریان بـــرد آرســـنال مقابل ولورهمپتون به رکوردی رســـید که شـــاید تا مدت ها دســـت نخورد. مدافع 23ســـاله فرانســـوی کـــه یکی از 
ســـتون های دفاعی تیـــم میکل آرتتا شـــده، درحالی که بـــه پنجاهمین بردش در لیگ برتر رســـیده که تنهـــا 66 بازی در ایـــن رقابت ها انجـــام داده. این در 
آرســـنال یک رکورد اســـت و نشـــان می دهد او با چه ســـرعتی در تیم شـــمال لنـــدن تأثیرگذار بوده. در این 66 بازی آرســـنال تنها هشـــت باخت داشـــته و 
30 کلین شـــیت به ثبت رســـانده. پیـــش از این ناچو مونرئـــال)70(، کولو توره)72( و ســـول کمپبـــل)73( نفرات اول آرســـنال بودند که با ایـــن تعداد بازی 
بـــه 50 پیروزی رســـیده بودند. خود آرتتا هم در زمان بازی 77 مســـابقه لازم داشـــت تا به این آمار برســـد. البته 13 بازیکن هســـتند که ســـریع تر از ســـالیبا 
بـــه 50 پیروزی دســـت یافته اند، فیل فـــودن و آیمریک لاپورت بـــا 59 بازی نفرات اول هســـتند، دیدیه دروگبـــا)60(، آرین روبن)61( و گابریل ژســـوس)62( 

از آن جمله هستند.

گابریـــل ژســـوس  مصدومیت هـــای 
ذهـــن تیـــم را مشـــوش کـــرده بـــود و 
ادی انکتیه هم پاســـخ مناسبی برای 
ایـــن مشـــکل نبـــود، مهاجـــم آلمانی 
شـــماره 9 کاذب شـــد کـــه با چلســـی 
قهرمانـــان  لیـــگ  نقـــش،  ایـــن  در 
اروپـــا را فتـــح کـــرده بـــود. خیلی هـــا 

بـــازی او را نمی پســـندند امـــا بازیکن 
ســـابق بایرلورکـــوزن از آن موقع ثابت 
کـــرده اگـــر رأس خط حمله آرســـنال 
باشـــد، بهترین بازی هایـــش را انجام 
می دهد. ضربه ســـر او بـــرای زدن گل 
اول بازی بـــا ولوز مؤید ایـــن ادعا بود 
مثـــل کنترلش بـــر بـــازی، حرکاتش، 

بازی با پای هوشـــمندانه اش و ارتباط 
مؤثـــرش بـــا دیگـــر ســـتاره های خط 
حملـــه تیـــم. درســـت مثـــل رایـــس، 
بهترین ترکیب آرســـنال بایـــد هاورتز 
را هـــم داشـــته باشـــد و تا وقتـــی این 
گل های کلیـــدی را در زمـــان نیاز تیم 
می زنـــد، ایـــن حـــرف صحـــت دارد. 

هیچ کدام از این دو بازیکن در پســـتی 
نیســـتند که برایـــش خریده شـــدند 
اما با پشـــت ســـر گذاشـــتن مشکلات 
ســـخت گذشـــته، هـــر دو می تواننـــد 
آرسنال را از ســـیتی عبور دهند و آرتتا 
را به جامی که برایش بی قرار اســـت، 

. نند برسا

 سالیبا رکورددار آرسنال

میســـون گرینوود در نخســـتین بـــازی برای 
مارســـی درخشـــید و حتـــی از روی نقطـــه 
پنالتی بـــا پای راســـت؛ پـــای ضعیف ترش، 
گل زد. در هفتـــه اول فصـــل 202۴-2025 
لیـــگ یـــک، مارســـی 5 بـــر یـــک برســـت را 
در هـــم کوبیـــد و ســـتاره انگلیســـی در این 
بازی درخشـــید، او فقط ســـه دقیقـــه زمان 
لازم داشـــت تا حســـاب گلزنی اش در لیگ 
فرانســـه را افتتاح کند. او در ســـمت راست 
صاحب توپ شـــد و مدافعـــان را کنار زد و با 
پـــای چپـــش گل اول بازی را بـــرای میهمان 
زد. لوییـــز هنریکـــه گل دوم را زد و در دقیقه 
31 نوبـــت پنالتـــی زدن گرینـــوود شـــد. اما 
تصمیـــم به زدن پنالتی بـــا پای غیرتخصصی 
بـــرای خیلی ها عجیـــب بود. او چند ســـال 
پیش در یـــک مصاحبه توضیـــح داد: »پای 
چپـــم را بـــه راســـتم ترجیـــح مـــی دادم اما 
وقتـــی در تیـــم زیر 13ســـال بـــودم، پنالتی 
بـــدی را برابر ســـیتی خراب کـــردم، آن بازی 
اصـــلاً روبـــه راه نبـــودم و بعـــد از آن تصمیم 
گرفتـــم با پـــای راســـتم پنالتـــی بزنـــم.« او 
هت تریـــک   69 دقیقـــه  در  می توانســـت 
خـــودش را کامـــل کنـــد امـــا پنالتـــی را بـــه 
الای واهـــی داد تـــا او گل پنجـــم تیمـــش را 
بزنـــد. انتقـــال گرینـــوود بـــه مارســـی یکی 
از پرداســـتان ترین انتقال هـــای تابســـتان 
بود و در نهایت باشـــگاه فرانســـوی تصمیم 
گرفت این مهاجم بااســـتعداد و 22ســـاله را 

با قرارداد قطعی از منچســـتریونایتد بخرد، 
روبرتو دی زربـــی مربی تیم هم برای جذب 
او اصرار داشت. مربی ایتالیایی فصل قبل 
برایتون گفت: »میسون گرینوود استثنایی 

و  اســـت  عالـــی  بازیکنـــی  او  اســـت، 
ببینیـــد.  خودتـــان  نیـــد  می توا

خوشـــحالم کـــه گل زدنش را 
می بینـــم، ایـــن حرف هـــا و 

شـــایعات فقط در رسانه ها 
اســـت.« گرینـــوود فصـــل 
قبـــل بـــه صـــورت قرضی 
بـــرای ختافـــه بازی هـــای 
و  داده  انجـــام  خوبـــی 
شـــایعه شـــده بود ســـر 
جیم راتکلیـــف دوباره 
بـــه او فرصـــت بـــازی 
در ترکیـــب شـــیاطین 

خ را می دهد اما در  ســـر
نهایت او به مارســـی فروخته 

شـــد. گرینوود که 10گل برای ختافه زد و 
در 129 بازی برای یونایتد موفق به زدن 
35گل شـــد، امیدوار است حضورش در 
مارســـی بـــا موفقیت های بـــزرگ همراه 

باشد و بتواند از حواشی که در فوتبالش 
در انگلیس شـــکل گرفـــت، دورش کند. 

بـــازی اولش نشـــان داد آماده اســـتفاده از 
این فرصت اســـت و حالا باید خـــود را برای 

بـــازی هفتـــه بعد بـــا رنس مهیـــا کند.

کریســـتیانو رونالدو با عصبانیت زمین اســـتادیوم 
ســـلطان بـــن عبدالعزیـــز را ترک کـــرد و حتی 
مدال نقـــره اش در فینال ســـوپرجام 
عربســـتان ســـعودی را نگرفت 
بعـــد از آنکه النصـــر ۴ بریک 
در  الهـــلال  مقابـــل 
هم کوبیده شـــد. 
39ساله  مهاجم 
امیدوار  پرتغالی 
میـــن  و د د  بـــو
از  بعـــد  را  جامـــش 
انتقـــال بـــه عربســـتان ســـعودی در ژانویه 
2023 بگیـــرد، او فصـــل قبـــل قهرمـــان جـــام 
باشـــگاه های عربی شـــده بـــود. او که در بـــرد 2 بر 
صفـــر نیمه نهایـــی مقابـــل التعـــاون گل زده بود، 
ایـــن بـــار هـــم گل اول بـــازی را زد امـــا الهـــلال که 
بدون شکســـت قهرمان لیگ برتر ســـعودی شده 
بـــود، بـــا چهـــار گل در نیمـــه دوم پاســـخ النصر را 
داد. رونالدو از ســـبک بـــازی تیم ناراضـــی بود و با 
گل هایـــی کـــه تیمش پشـــت ســـر هـــم می خورد، 
عصبانیتش بیشـــتر می شد به خصوص گل چهارم 
که بـــا اشـــتباهات مســـخره هـــم تیمی هایش زده 
شـــد. رونالدو در دایره مرکزی زمین ایســـتاده بود 
و با دســـت بـــه هـــم تیمی هایش اشـــاره کـــرد که 

خوابیده انـــد!
بعـــد از مســـابقه، بازیکنـــان النصـــر مـــدال خود 
بـــرای دومـــی در ایـــن تورنمنـــت چهـــار تیمه را 
دریافت کردند اما ســـتاره ســـابق رئال مادرید و 

منچســـتریونایتد علاقـــه ای به این مدال نداشـــت 
و زمیـــن را دســـت خالـــی ترک کـــرد. رونالـــدو در 
72 بـــازی برای ایـــن تیـــم پایتخت نشـــین 66 گل 
زده و فصـــل قبل کفـــش طلای لیگ را بـــرد. البته 
النصر که قبـــل از آمدن رونالدو صدرنشـــین لیگ 
بـــود، با پنـــج امتیـــاز اختلاف نســـبت بـــه الاتحاد 
قهرمان فصـــل اول را به پایان رســـاندند. در فصل 
202۴-2023 هـــم 1۴ امتیاز کمتر از الهلال گرفتند. 
رونالـــدو همچنیـــن از رفتار هواداران رقبا خســـته 
شـــده، تقریبـــاً تمـــام تیم هـــای رقیب نـــام لیونل 
مســـی را فریـــاد می زننـــد و بازی شـــنبه شـــب هم 
اســـتثنا نبود. النصر لیگ ســـعودی را پنجشـــنبه و 
دیـــدار خانگی بـــا الرائد آغـــاز می کنـــد. رونالدو و 
تیمـــش در جام حذفی عربســـتان و لیگ نخبگان 
آســـیا هم حضـــور دارند. ســـطح لیگ عربســـتان 
از 19 مـــاه پیـــش کـــه رونالـــدو آمده، بشـــدت بالا 
رفتـــه و بعـــد از او ســـتاره های بزرگی مثـــل نیمار، 
ســـادیو مانـــه، ریاض محـــرز، مارســـلو بروزوویچ و 
آیمریـــک لاپورت به عربســـتان آمده انـــد. صندوق 
ســـرمایه گذاری ملی عربســـتان مالکیـــت النصر، 
الهلال، الاهلـــی و الاتحاد را به همراه نیوکاســـل در 
اختیار دارد و پشـــت این ســـرمایه گذاری هنگفت 
اســـت. گفتـــه می شـــود این صنـــدوق قصـــد دارد 
وینیســـیوس جونیـــور را بـــا قـــراردادی پنج ســـاله 
بـــه ارزش یـــک میلیـــارد پوند بـــه الاهلی بیـــاورد، 
ایـــن بازیکـــن برزیلـــی در صورتـــی که قبـــول کند، 
با دســـتمزد ســـالانه 200 میلیـــون پونـــدی رونالدو 

برابر می شـــود.

شروع رؤیایی گرینوود در مارسی
پنالتی با پای غیرتخصصی

مدال نقره برای کریستیانو کافی نیست
عصبانیت رونالدو با شعار مسی، مسی



مصاحبه و خبر

جدایی ستاری از پیکان
محمـــد ســـتاری ابتـــدای فصـــل گذشـــته را در خیبر 
خرم آباد شـــروع کـــرد اما در زمســـتان به تیـــم پیکان 
پیوســـت و اتفاقـــات طـــوری رقـــم خـــورد کـــه بـــا این 
تیـــم راهـــی لیگ یـــک شـــد. حالا این مدافـــع چپ از 
جمـــع خودروســـازان جدا شـــده و باید دیـــد در ادامه 
ماجراجویی هـــای خود به کدام تیم خواهد پیوســـت. 
ســـتاری ســـابقه بـــازی در ذوب آهن، پـــارس جنوبی، 
هـــوادار و مـــس کرمـــان را نیـــز دارد و در 30 ســـالگی 

چالش جدیـــدی را شـــروع خواهـــد کرد.

دروازه بان جدید در آلومینیوم اراک
آلومینیوم اراک که در نقل و انتقالات تابســـتانی احمد 
گوهـــری را از دســـت داده و در فصل جدیـــد با محمد 
خلیفـــه جوان و آینـــده دار وارد بازی ها شـــده، یک گلر 
جدیـــد و بومی هم به خدمت گرفت. ســـالار بهداری، 
دروازه بـــان جوان اراکی که طی ســـالیان اخیر در تمام 
رده هـــای پایه باشـــگاه آلومینیوم به میـــدان رفته بود، 
با نظر سیدمجتبی حســـینی به تیم بزرگسالان اضافه 
شـــد. این گلر 19 ســـاله بومی پـــس از تجربـــه بازی در 
تیم های پایه باشـــگاه آلومینیـــوم اراک، اکنون به تیم 
بزرگســـالان اضافه شـــده تا تجربه جدیدی به دســـت 
بیـــاورد و در مســـابقه هفته اول لیگ برتـــر مقابل فولاد 
خوزســـتان نیـــز روی نیمکـــت تیـــم حضـــور داشـــت. 
باشـــگاه آلومینیـــوم اراک قصـــد دارد یـــک دروازه بـــان 
بزرگســـال هم به خدمت بگیرد و به لیســـت نفراتش 
اضافه کند که البته بحث انتقال حســـین پورحمیدی 
از تراکتور و محمدرضا خالدآبادی از اســـتقلال به این 

تیم منتفی شـــده است.

هافبک سابق پرسپولیس به 
داماش پیوست

محمد شـــریفی، بازیکـــن جوانی بود که بـــا نظر یحیی 
گل محمدی به تیم بزرگســـالان اضافه شـــده بود و دو 
فصل در پرســـپولیس حضور داشت. او همچنین یک 
گل در جام حذفی برای ســـرخ ها به ثمر رســـانده بود. 
شـــریفی بعد از جدایی از پرســـپولیس راهی نســـاجی 
مازنـــدران شـــد و فوتبالـــش را در این تیـــم ادامه داد . 
او حـــالا در ۲۴ ســـالگی راهـــی دامـــاش گیلان شـــده 
تـــا شـــاگرد حمید درخشـــان در ایـــن تیم شـــود. باید 
دیـــد شـــریفی در لیگ یک چـــه عملکردی بـــرای تیم 

جدیدش خواهد داشـــت .
همچنین مهـــرداد بایرامـــی بعد از مذاکره با حســـین 
خبیری، مدیرعامل باشـــگاه داماش گیـــلان، با امضا 
قراردادی بـــه این تیم پیوســـت. بایرامی ســـابقه بازی 
در تیم هـــای ســـپیدرود، تراکتورســـازی تبریـــز، فولاد 
خوزســـتان، گل گهر ســـیرجان، آلومینیوم اراک و تیم 
ملی امیـــد و... را در کارنامه خود دارد. بایرامی  توانایی 
بازی در پســـت حمله را دارد و باید دید زیر نظر حمید 

درخشـــان چه عملکردی خواهد داشـــت.

خرید پیکان از خیبر خرم آباد
حســـن مرادی فر که فصل گذشـــته در خیبر خرم آباد 
حضور داشـــت، پـــس از قهرمانـــی در لیـــگ آزادگان و 
صعـــود به لیـــگ برتر از جمـــع بازیکنان ایـــن تیم جدا 
شـــد. ایـــن بازیکن کـــه در پســـت دفاع مرکـــزی بازی 
می کند، پیـــکان را به عنوان تیم جدیـــد خود انتخاب 
کرده و در فصل جدید شـــاگرد امیـــد روانخواه خواهد 
بود. این در حالی اســـت کـــه تیم فوتبـــال پیکان بعد 
از ســـقوط از لیـــگ برتر، حـــالا خود را بـــرای حضور در 
لیگ یک و رقابت برای بازگشـــت به سطح اول فوتبال 
ایـــران آماده می کند. مرادی فر 3۲ ســـاله ســـابقه بازی 
در گل گهـــر ســـیرجان، شـــهرداری همـــدان، خوشـــه 
طلایـــی، نفت مسجدســـلیمان و مس کرمـــان و... را 

در کارنامـــه خود دارد.

باقری ملوانی ماند

میلاد باقری که ســـال گذشـــته بـــا قـــراردادی به مدت 
یـــک فصل به ملـــوان انزلی پیوســـته و نمایـــش مؤثری 
در خـــط دفاعی ایـــن تیم داشـــت، در پایـــان لیگ برتر 
با پیشـــنهادات خوبی مواجه شـــد ولی بـــه دلیل اینکه 
باشـــگاه ملـــوان تمدید خودکار قـــرارداد ایـــن بازیکن را 
انجـــام داده بـــود، نتوانســـت انتقال راحتی به باشـــگاه 
دیگر داشـــته باشـــد و به همیـــن دلیل چنیـــن اتفاقی 
رخ نـــداد. این مدافع کـــه تجربه حضور در اســـتقلال، 
پـــارس جنوبـــی و... را در کارنامه دارد، ســـال گذشـــته 
۲5 بـــازی برای ملـــوان انزلـــی انجام داد و یک گل ســـه 
امتیـــازی هـــم مقابل نســـاجی مازندران به ثمر رســـاند 
که نمایـــش او موجب شـــد تا مـــورد توجه قـــرار بگیرد 
ولی مخالفت باشـــگاه ملوان اجازه انتقـــال وی را نداد. 
باشـــگاه ملـــوان انزلـــی در پایـــان فصل گذشـــته برای 
تمدید قرارداد خودکار میـــلاد باقری اقدام کرد و همین 
مســـأله موجب شـــد تا این بازیکن در نقـــل و انتقالات 
تابســـتانی نتوانـــد با تیم جدیـــدی قـــرارداد امضا کند و 
در نهایـــت هم تصمیـــم گرفته به جمع قوهای ســـپید 
برگـــردد. باقری دو روز قبل در تمرین ملوان دیده شـــد 
ع و توافق با این باشـــگاه،  و پـــس از صحبت با مازیار زار
برای ادامه همکاری به توافق رســـیده و بعید نیســـت در 

هفتـــه دوم برای ایـــن تیم به میـــدان برود.
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آیا باید انتظار 
داشت که 
نمایندگان 

ما با توان 
کنونی شان در 

بالاترین سطح 
قاره کهن 

بدرخشند و 
باشگاه  های 

پرستاره غرب 
و نمایندگان 

منسجم و 
برنامه دار شرق 

آسیا را ناکام 
کنند و قهرمان 

شوند؟
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پس از دو، ســـه روز سر و صدا پیرامون 
تبعـــات قرعه کشـــی مســـابقات لیگ 
نخبـــگان آســـیا و هلهلـــه و ترقـــه در 
کـــردن هـــواداران فوتبال بابت ســـفر 
مجـــدد کریـــس رونالـــدو و تعـــدادی 
دیگـــر از ســـتاره  های فوتبـــال جهـــان 
بـــه تهـــران به قصـــد رویارویـــی مجدد 
بـــا ســـرخابی  های پایتخـــت، نوبـــت 
واقع بینـــی و بیـــان حقایـــق رســـیده 

. ست ا
حقیقـــت ماجرا این اســـت کـــه چون 
رقبـــای مـــا بی دریـــغ خـــرج می کنند 
و ســـتاره پشـــت ســـتاره می خرنـــد و 
مـــا انـــواع محدودیت  هـــای مالـــی را 
بـــر عملکـــرد مالـــی باشـــگاه   های خود 
اعمـــال می کنیم، هیچ شانســـی برای 
قهرمانـــی در ایـــن مســـابقات نداریم 
و بســـیار بعید اســـت کـــه یکـــی از دو 

نماینـــده ما حتـــی به مرحلـــه حذفی 
اســـتقلال  برســـد.  نخبـــگان  لیـــگ 
امســـال خریدهـــای خارجـــی بهتـــر و 
بیشـــتری نســـبت به فصول گذشـــته 
انجـــام داده امـــا ایـــن خریدهـــا کجا و 
خریدهـــای چندین و چنـــد تیم عربی 
حاضـــر در صحنـــه کجا؟ پرســـپولیس 
حتـــی خریدهایـــی در حد اســـتقلال 
هـــم نداشـــته و بزرگ تریـــن توفیقش 
بازگرداندن علی علیپـــور و جذب یک 
دروازه بان آفریقایی بـــوده که در مقام 
مقایســـه با خریدهای النصـــر، الهلال، 
السد، الغرافه، الریان و الاهلی چندان 

بالاتـــر از »صفر« نیســـتند.
 

آیا منصفانه است؟
آیا باید انتظار داشـــت که نمایندگان ما 
با توان کنونی شـــان در بالاترین سطح 
قاره کهـــن بدرخشـــند و باشـــگاه  های 
پرســـتاره غرب و نمایندگان منســـجم 
و برنامه دار شـــرق آســـیا را ناکام کنند و 
قهرمان شوند؟ آیا این انتظار منصفانه 
اســـت؟ ســـرخابی  های تهران البته در 
چند دیـــدار خـــود و بویژه مســـابقات 
خانگی شـــان بـــه برخی نتایـــج خوب 

خواهند رســـید اما اینکه بعد از 8 هفته 
مسابقه دادن در مرحله گروهی آن قدر 
امتیاز اندوخته باشند که راه شان را به 
مرحله حذفی بگشـــاید، فقط مستلزم 
یـــک معجـــزه خواهـــد بـــود و معجـــزه 
همان طـــور که نام آن نشـــان می دهد، 
فرایندی اســـت که شـــاید هر 100 ســـال 
یـــک بـــار روی بدهد. ما 32 ســـال آزگار 
اســـت کـــه در جام باشـــگاه  های آســـیا 
قهرمان نشـــده ایم و دردناک تـــر از این 
حقیقـــت آمـــاری ایـــن نکته اســـت که 
صلاحیت قهرمانـــی را هم به هیچ روی 
نداشته ایم. پرسپولیس در فینال  های 
2018 و 2020 و پیـــش از آن اســـتقلال 
در فینـــال 1999، ســـپاهان در دیـــدار 
نهایـــی 2007 و ذوب آهن در فینال 2010 
زحمـــات خود را کشـــیدند و در مراحل 
قبـــل از فینـــال هم جانفشـــانی کردند 
امـــا رقبـــای آنها قهرمـــان شـــدند. زیرا 
ســـاخته و پرداخته تـــر بودنـــد و به تبع 
آن لیاقـــت بیشـــتری بـــرای فتح لیگ 

قهرمانان داشـــتند.
 

آنها سر کارتان گذاشته اند!
امســـال هم که نام لیـــگ قهرمانان را 

گزارش یک

وصال روحانـی
خبرنگار

شور و نشاط با میزبانی خیبر در لیگ برتر

خرم آباد، تونل وحشت سپاهان
باداموسی قید همکاری با تبریزی ها را زد

بمب تراکتور در دقیقه 90 خنثی شد

احضار نویدکیا به کمیته انضباطی گرامی: موقعیت های ما خطرناک تر از پرسپولیس بود

جواد رســـتم زاده / مـــردم خرم آبـــاد دل توی 
دل شـــان نیست. پس از ســـال ها دوری حالا 
آنهـــا دوبـــاره می توانند در لیگ برتـــر میزبانی 
کنند و از نزدیک شـــاهد دوئل سربازان شـــان 
با یکی از ابرقدرت های فوتبال ایران باشـــند. 
پیـــروزی خیبـــر مقابـــل هـــوادار آنهـــا را برای 
رفتن بـــه اســـتادیوم حریص تر کرده اســـت. 
مردان رضا مهاجری دوم شـــهریور به پشتوانه 
هواداران خـــود می خواهند شـــگفتی دیگری 
را رقـــم بزننـــد. بـــازی در اســـتادیوم تختـــی 
برگزار می شـــود و با همیتی که در مســـئولان 
شـــهری به وجود آمده، این اســـتادیوم آماده 
پذیرایی از هواداران دو آتشه خیبر و بازیکنان 
میلیـــاردی ســـپاهان اســـت. در شـــهر البتـــه 
تدابیـــر لازم برای حضور پرشـــور تماشـــاگران 
هم اتخاذ شـــده اســـت. بـــرای خرم آبادی ها 
پس از ســـال ها این بـــازی رویـــدادی تاریخی 
محســـوب می شـــود و این امیدواری هســـت 
که پـــس از جشـــن صعود بـــه لیگ برتـــر این 
پیـــروزی بتواند رنگ شـــادی دوباره به شـــهر 

بدهـــد. رضا مهاجری می گوید: »شـــاید کمتر 
کســـی درک کنـــد که مـــردم خرم  آبـــاد چقدر 
شـــیفته فوتبال هســـتند و چقدر از تیم شان 
حمایت می کنند«. او می گویـــد: »امیدواریم 
این شـــور و شـــوق کمک کند تا مسئولان هم 
برای تکمیـــل و تجهیز اســـتادیوم این شـــهر 
بیشـــتر از پیش تلاش کننـــد.« صحبت های 
مهاجری در حالی مطرح می شـــود که چندی 
پیش مالک باشـــگاه فرهنگی- ورزشـــی خیبر 
خرم آباد از توســـعه زمین چمن این ورزشـــگاه 
و افزایـــش ظرفیت تـــا ۲3هزار نفـــر خبر داد. 
مســـعود عبـــدی در آیین شـــروع فاز توســـعه 
ورزشـــگاه 15هـــزار نفـــری خرم آبـــاد بـــا تأکید 
بر لـــزوم اجرای طرح توســـعه این ورزشـــگاه، 
اظهار داشـــت: »امیدواریم شـــاهد داشـــتن 
یـــک ورزشـــگاه آبرومند بـــرای شـــهر خرم آباد 
باشـــیم.« وی با اشاره به توســـعه زمین چمن 
ورزشـــگاه بـــه ســـه برابـــر، گفـــت: »همچنین 
ظرفیت ورزشـــگاه هم به ۲3 هزار نفر افزایش 

پیدا خواهـــد کرد.«

ســـرمربی خیبـــر معتقد اســـت کـــه پیروزی 
هفتـــه اول مقابـــل هـــوادار اعتمـــاد به نفس 
بازیکنـــان ایـــن تیم را بـــرای ادامه لیـــگ برتر 
بالا برده اســـت. او می گویـــد: »پیروزی مقابل 
هوادار بـــرای ما که بازیکنان جـــوان و جویای 
نام زیـــادی داریم از نان شـــب هـــم واجب تر 
بـــود؛ چرا که اگر شکســـت می خوردیم تزریق 
امیـــد و اعتمـــاد بـــه ایـــن بازیکنـــان در ادامه 
لیـــگ کار ما را ســـخت می کرد. مـــا می دانیم 
کـــه مقابـــل یکی از دو تیـــم عالی ایـــران بازی 
داریـــم و امیدواریم بـــا حمایت هـــواداران پر 
شـــورمان بتوانیم اختلاف هزینه با دو باشگاه 

را در زمین از بیـــن ببریم.«
گفتنی اســـت خیبر در جـــام حذفی در زمین 
تختی در ســـال 85 هم میزبان سپاهان بوده 
اســـت و بـــا نبرد بـــا این تیـــم متمـــول بیگانه 
نیســـت. با ایـــن حـــال بـــازی روز جمعـــه در 
لیگ برتـــر قطعـــاً تفاوت های فاحشـــی با آن 
بازی دارد و برای مســـئولان شـــهری و استانی 

خرم آبـــاد جنبه حیثیتـــی دارد.

محمـــد باداموســـی نامـــی اســـت کـــه در روزهای 
گذشـــته مطالـــب زیـــادی در صفحات هـــواداری 
تیـــم فوتبال تراکتـــور را به خود اختصـــاص داده و 
موردتوجه طرفداران تیم تبریزی بوده اســـت. آنها 
با اشـــتیاق کامل اخبار پیرامون خرید این بازیکن 
را پوشـــش دادنـــد و امید زیادی هم بـــه خرید این 
بازیکـــن داشـــتند. البتـــه در عیـــن حال بـــه نظر 
می رســـد مدیران باشـــگاه نیز همچون هـــواداران 
علاقـــه زیادی به اســـتخدام باداموســـی داشـــتند 
که فصـــل گذشـــته در لیـــگ عربســـتان عملکرد 
خوبی را از خود نشـــان داد و دروازه النصر را هم باز 
کرده بـــود. این مهاجـــم فصل گذشـــته به صورت 
قرضـــی در تیـــم الحزم عربســـتان حضور داشـــت 
امـــا تحت قـــرارداد تیـــم کوکاریکی صربســـتان بود 
و این باشـــگاه این بـــار می خواســـت او را به صورت 
قطعی بفروشـــد؛ تمایلی که با درخواست تراکتور، 
این معاملـــه را به لحظه جوش خـــوردن نزدیک تر 
می کـــرد. امـــا بـــه نظـــر می رســـد باوجـــود توافق 
کامـــل طرفین بـــرای امضـــای قـــرارداد، در لحظه 
آخـــر مهاجم گامبیایـــی زیر میـــز زده و قـــرارداد را 

امضـــا نکرده اســـت. ظاهـــراً باشـــگاه تراکتـــور در 
دو ســـه روز گذشـــته موفـــق شـــده بود بـــه توافق 
کامل بـــا این بازیکن و باشـــگاهش دســـت یابد و 
درحالی کـــه ایجنـــت او منتظـــر امضای قـــرارداد و 
ارســـال آن به باشـــگاه تراکتور بود، باداموســـی به 
او پیغام داد که دوســـت نـــدارد در لیگ ایران بازی 
کند. تراکتور در مـــورد مهاجم خارجی تمام تلاش 
خـــود را می کند تا خبـــری به بیـــرون درز نکند اما 
شـــنیده ها حاکـــی از آن اســـت کـــه سرخپوشـــان 
تبریزی بعـــد از پاســـخ منفی مهاجـــم بلندقامت 
گامبیایـــی، عـــلاوه بر اینکـــه نیم نگاهی بـــه تغییر 
نظـــر او دارنـــد، وضعیت چند مهاجـــم دیگر را هم 
ارزیابـــی کرده و بـــه دنبال خریـــد بازیکن موردنظر 
خـــود هســـتند. البتـــه تراکتـــور در ایـــن مـــدت با 
چندیـــن مهاجـــم معرفی شـــده مذاکره کـــرده اما 
هر بار در لحظـــه آخر چیزی مانع از انتقال شـــده 
اســـت، موضوعی که البته باعث دلسردی مدیران 
باشـــگاه پرهوادار تبریزی نمی شـــود و آنها هرطور 
که شـــده قصد دارند مهاجم موردنظر اســـکوچیچ 

را به تبریـــز بیاورند.

محـــرم نویدکیـــا پـــس از دیـــدار هفته 
اول مـــس رفســـنجان مقابـــل تراکتور 
کـــه شکســـت دو بـــر صفـــر تیمـــش را 
بـــه دنبـــال داشـــت، بـــه علـــت عدم 
اســـتفاده از مهره های جدیـــدش و در 
اختیار داشـــتن تنها 13 بازیکن بشدت 
گلایه کـــرد و معتقد بود ســـازمان لیگ 
می توانســـت همـــکاری لازم بـــا آنهـــا 
برای صـــدور کارت خریدهای تیمش را 
انجام بدهـــد. نویدکیا اعتقاد داشـــت 
که باشـــگاه مـــس رفســـنجان در زمان 
مقـــرر بدهی خـــود را پرداخـــت کرده و 
ســـازمان لیگ به دلیل عـــدم فعالیت 
در ســـاعات پایانـــی سه شـــنبه شـــب 
گذشـــته، نتوانســـته قراردادها را ثبت 
کند و به همین دلیل نارنجی پوشـــان 
از در اختیار داشـــتن مهره های جدید 
مقابل تراکتور محـــروم بودند. اکنون 
کمیته انضباطـــی فدراســـیون فوتبال 

نســـبت به اظهـــارات ســـرمربی مس 
رفســـنجان واکنـــش نشـــان داده و از 
او دفاعیـــه خواســـته اســـت. بـــا اعلام 
کمیته انضباطی فدراســـیون: »باتوجه 
به تخلف صورت گرفته از ســـوی محرم 
نویدکیا، سرمربی تیم مس رفسنجان 

پـــس از دیـــدار مقابـــل تیـــم تراکتـــور 
مبنی بـــر عـــدم رعایت دســـتورالعمل 
مصاحبه های ســـازمان لیـــگ فوتبال، 
وی باید دفاعیـــات کتبی خود را ظرف 
مهلت ۴8 ســـاعت به کمیته انضباطی 

فدراســـیون فوتبال ارســـال کند.«

فریبـــرز گرامـــی مدافـــع تیـــم فوتبـــال 
ذوب آهـــن درباره تســـاوی تیمش مقابل 
پرســـپولیس می گویـــد: »همیشـــه بازی 
اول ســـختی های خاص خـــودش را دارد 
و بـــازی هـــم در حالـــی برگزار شـــد که هر 
دو تیم تغییراتی نســـبت به سال گذشته 
داشـــتند. از طرفـــی فکـــر می کنـــم بازی 
نکردن در ورزشـــگاه آزادی به ســـود تیم ما 
بود و در زمان مناســـبی توانستیم گل اول 
را بزنیـــم ولی متأســـفانه در بدترین زمان 
گل مســـاوی را خوردیم و اگـــر نیمه اول با 
برد به رختکـــن می رفتیم، شـــاید نتیجه 
در پایـــان بـــازی بـــه ســـود ما می شـــد. در 
زمان هایـــی از بازی آنها بهتـــر بودند ولی 
ما ســـعی داشتیم با انجام بازی فشرده، در 
ضدحملات به هدف مان برســـیم. حتی 
وقتـــی بـــازی مســـاوی بود، پرســـپولیس 
بی محابـــا حملـــه نمی کـــرد، چـــون آنها 
می دانســـتند کـــه مـــا در ضدحملـــه تیم 

خطرناکی هســـتیم. در مجموع تســـاوی 
بـــرای ما خوب بـــود و نتیجه هـــم عادلانه 
بود اما فکـــر می کنم موقعیت هـــای ما از 
پرســـپولیس خطرناک تر بود.« او امیدوار 
بـــه کســـب رتبـــه بهتر نســـبت بـــه فصل 
گذشـــته اســـت: »هـــدف مـــا این اســـت 

که امســـال بهتر از فصل گذشـــته نتیجه 
بگیریـــم امـــا رقابت با تیم هـــای ثروتمند 
لیگ واقعاً ســـخت اســـت. با این حال ما 
بازیکنانـــی خوب و یـــک کادرفنی با تجربه 
داریـــم و تلاش می کنیم بهترین عملکرد 

را داشـــته باشیم.«

ورزش  مدیـــرکل  حبیـــب ســـتوده نژاد 
دربـــاره  آذربایجان شـــرقی  جوانـــان   و 
برگـــزاری دیـــدار تراکتور و پرســـپولیس 
بـــا حضـــور VAR می گوید: »بـــا توجه به 
اعـــلام رئیـــس هیـــأت فوتبال بـــه بنده، 
قرار اســـت بـــازی روز پنجشـــنبه تراکتور 
و پرســـپولیس بـــا VAR برگزار شـــود. دو 
اتـــاق را در نظـــر گرفته ایـــم و حتـــی اگـــر 
لازم باشـــد اتاق جدید هم برای اســـتقرار 
VAR احـــداث می کنیـــم و از ایـــن بابت 

مشـــکلی نداریم.« 

این بـــازی با حضـــور تماشـــاگران برگزار 
خواهـــد شـــد: »روز سه شـــنبه گیت ها را 
تســـت خواهیم کـــرد و بازی را بـــا حضور 
تماشـــاگران برگـــزار می کنیـــم. مـــا برای 
ایـــن بـــازی 38 گیـــت نصـــب کردیـــم تا 
مشـــکلات برطـــرف شـــود. در مجمـــوع 
قرار اســـت 1۲0 گیت در ورزشـــگاه یادگار 
امـــام)ره( نصب شـــود کـــه به مـــرور این 
کار انجام خواهد شـــد. هفته گذشته هم 
در حضـــور رئیس فدراســـیون خواســـتار 
ماندگاری دستگاه VAR در تبریز بودیم، 

چـــرا کـــه تراکتـــور در آســـیا و لیـــگ برتر 
بازی هـــای حساســـی در پیـــش دارد.« 
مدیرکل ورزش وجوانان آذربایجان شرقی 
در پاســـخ بـــه ایـــن ســـؤال کـــه ناظـــران 
AFC چـــه زمانـــی بـــرای تأیید ورزشـــگاه 
یادگارامام)ره( به عنوان ورزشگاه خانگی 
تراکتور در ســـطح دو لیگ قهرمانان آسیا 
از ایـــن ورزشـــگاه بازدیـــد خواهنـــد کرد، 
اینطـــور می گویـــد: »زمانـــش مشـــخص 
نیســـت امـــا این ورزشـــگاه آماده کســـب 

AFC اســـت.« تأییدیه 

مدیرکل ورزش وجوانان 
آذربایجان شرقی:

 VAR بگذارید
در تبریز بماند 

شانس پایین نمایندگان ایران 
در لیگ نخبگان

بـــه »لیگ نخبـــگان« تغییـــر داده اند 
)و لیـــگ قهرمانـــان را بـــه عنـــوان 
یـــک تورنمنـــت درجـــه دوم برگـــزار 
برقـــرار  می کننـــد( همـــان بســـاط 

 . ست ا
شـــعار ندهیم، توقع بیهـــوده ایجاد 
نکنیم و حـــرف از ناممکن  ها نزنیم. 
ما امســـال هم مثل تمامی 32 سال 
قبلی قهرمان آســـیا نمی شـــویم زیرا 

صلاحیت تشکیلاتی و تخصص های 
حرفـــه ای را بـــرای انجـــام ایـــن کار 
نداریـــم و بـــا اینکه برخـــی بازیکنان 
ما بـــه لحـــاظ فـــردی و مهارت  های 
فنـــی شـــانه بـــه شـــانه ســـتاره  های 
خارجـــی رقبـــا می ســـایند امـــا ایـــن 
امتیـــاز ســـتودنی مـــا نیز به ســـبب 
بیشـــتر بـــودن ســـتاره  های حریفان 
و کار بهتـــر و تـــدارک بیشـــتر و نگاه 

حرفه ای تـــر آنها به مســـائل موجود 
رنـــگ خواهـــد باخـــت و دســـت ما 
به هیـــچ جایـــی بند نخواهد شـــد. 
حقیقـــت قضایا به همین ســـادگی و 
صراحت و تلخی اســـت کـــه گفتیم 
و اگـــر ســـایرین حرفـــی خـــلاف این 
را به شـــما گفتند و وعـــده قهرمانی 
دادنـــد، حرف پوچ زده و ســـر کارتان 

گذاشـــته اند!



خبر

 واکنش عجیب گاریدو به اشتباه جوان ترین بازیکن تیمش

حتیبهیامالهمسختنمیگرفتند

ویدئویـــی کـــه از خـــوان کارلـــوس 
گاریدو در مراســـم معارفه اش توسط 
روابط عمومی باشـــگاه پرســـپولیس 
تهیه و ســـپس در ســـالن بانک شهر 
پخش شـــد نشـــان مـــی داد او اصلاً 
مربی درونگرایی نیســـت و در زمین 
فوتبال بموقـــع واکنش های تند هم 
نشـــان می دهد. البتـــه در آن کلیپ 
واکنش های او بعـــد از بردهای مهم 
به تصویر کشیده شـــده بود و اینطور 
نبـــود کـــه ری اکشـــن های عصبی او 
را بـــه عنـــوان مربـــی که قرار اســـت 
لـــب خط طولی حاشیه ســـاز باشـــد 
در همان شـــروع کار جلوی چشـــم 
بیاورنـــد و گـــزک دســـت رســـانه ها 
بدهند که چرا یکی مثل ســـاپینتوی 

اســـتقلال را آورده اید و...
از  بعـــد  گاریـــدو  کارلـــوس  خـــوان 
از  و  اراک  بـــازی  خبـــری  نشســـت 
دســـت رفتن اولین امتیازهای فصل 

مـــورد تمجیـــد قـــرار گرفت چـــرا که 
ســـراغ توجیه و بهانـــه نرفت و ضمن 
پذیرفتـــن مســـئولیت ایـــن نتیجـــه 
صراحتـــاً گفـــت از تعویض هایـــش 

اســـت. راضی 
و  تعریـــف  ایـــن  مـــوازت  بـــه  امـــا 
تمجیدهـــا و نـــکات مثبـــت از خوان 
اول مربیگـــری او می تـــوان ســـراغ 
لحظـــه ای از بازی بـــا ذوب آهن رفت 
و بـــه مربی ای که از بالاترین ســـطح 
فوتبـــال بـــه ایـــران آمـــده تـــا ضمن 
موفقیت در تیم خـــود و پیش بردن 
اهداف شـــخصی و تیمی اش چیزی 
به مربیان جـــوان ایرانی اضافه کند، 
انتقـــاد کرد کـــه چرا فشـــار مضاعفی 
بازیکـــن  جوان تریـــن  دوش  روی 

تیمـــت می انـــدازی؟
گاریـــدو، نقشـــی در اضافـــه شـــدن 
یعقـــوب براجعـــه بـــه پرســـپولیس 
نداشـــت امـــا نمایـــش ایـــن بازیکن 
18 ســـاله در تمرینـــات و بازی هـــای 
دوســـتانه مـــورد توجـــه ایـــن مربی 
قـــرار گرفـــت و یعقوب تنهـــا بازیکن 
جوانی بـــود که در همان دیدار هفته 
نخســـت بـــه زمیـــن رفـــت و چیزی 
حدود بیســـت دقیقه شـــانس بازی 
پیدا کـــرد اما رفتار گاریدو بـــا او اصلاً 

جالـــب نبود.
در صحنـــه ای از بازی و در شـــرایطی 
کـــه پرســـپولیس در اوج بی نظمی و 
کیفیـــت پایین در فـــاز حمله دنبال 
خلق موقعیت می گشـــت تـــا به گل 
برتری دست یابد براجعه در حرکت 
ابتدایی برای شـــروع بازی هول شد 
و توپ را از دســـت داد. این اشـــتباه 
که البتـــه اولین اشـــتباه یعقوب هم 
نبـــود – کـــه البته بـــا توجه به ســـن 
و ســـالش و اولیـــن بازی بـــرای تیم 
اصلـــی پرســـپولیس کامـــلاً طبیعی 
بـــه نظـــر می رســـید - باعـــث شـــد تا 
گاریدو بشـــدت خشـــمگین شده به 
ســـمت او دودیده و بعـــد از ضربه به 
بطـــری آب کنـــار زمین ســـر بازیکن 
جـــوان تیمـــش فریـــاد بزند. شـــاید 
توقـــع گاریـــدو از بازیکنی که ســـطح 
توانمندی هایـــش را می داند طبیعی 
باشـــد و در آن لحظات سخت قابل 
توجیه به نظر برســـد امـــا این اتفاقی 
نیســـت که در فوتبـــال دنیـــا هر روز 

نمونـــه اش را ببینیم.
معمولاً مربیان ســـطح بالا در چنین 
مواقعـــی خشم شـــان را فروخورده و 
حتـــی بازیکنـــی که اشـــتباه کـــرده را 
تشـــویق می کنند بخصـــوص اگر آن 

بازیکـــن جـــوان باشـــد امـــا واکنش 
گاریدو در قبـــال جوان ترین بازیکن 
تیمـــش اصلاً شـــبیه مربیـــان درجه 
یک و ســـطح بالا نبود و شـــاید بهتر 
باشـــد مربیان جوان ایرانی حداقل 
از ایـــن بخـــش از حرکات ســـرمربی 

پرســـپولیس الگو نگیرند!
نکتـــه مهم اینجاســـت کـــه گاریدو با 
آنچـــه در قبـــال براجعـــه انجـــام داد 
فشـــار روی شـــانه های نحیـــف او را 
بـــه شـــکل وحشـــتناکی بالا بـــرده و 
شاید همین مســـأله در پایین آمدن 
کیفیـــت کار براجعه تأثیر گـــذار بود. 
شـــاید برای تیـــم پرســـپولیس با آن 
هم ســـتاره شـــناخته شـــده عجیب 
اســـپانیایی  ســـرمربی  کـــه  باشـــد 
جوان تریـــن بازیکـــن اســـکوادش را 
به عنـــوان ســـتاره ای که قرار اســـت 
ریتـــم حملات تیـــم را تغییـــر دهد و 
بهبود بخشـــد به میدان فرســـتاد در 
حالی کـــه روزهـــای اولی کـــه لمینه 
یامال حتی به عنـــوان بازیکن اصلی 
برای بارســـا به میدان می رفت ژاوی 
اینقـــدر روی توانمندی هـــای پدیده 
17 ســـاله اش حســـاب باز نکـــرده و 
بـــه عبارتـــی فشـــار را روی او متمرکز 
نکرده بود که همین هم باعث شـــد 

 توصیه هایی برای کاهش محرومیت بیرانوند

صدور رأی کمیته وضعیت شاید بعد از تعطیلی لیگ

 اواســـط هفتـــه گذشـــته بـــود کـــه 
خبـــری در رســـانه ها مبنی بـــر صدور 
رأی مربـــوط بـــه شـــکایت باشـــگاه 
پرســـپولیس از تراکتـــور و بیرانونـــد 
منتشـــر شـــد. در این خبر آمـــده بود 
طبـــق آرای صـــادره از ســـوی کمیتـــه 
وضعیـــت، باشـــگاه تراکتـــور از اتهام 
اغـــوای بیـــرو مبری شـــده امـــا خود 
بیرانونـــد چهـــار مـــاه محـــروم و 20 
میلیارد تومان جریمه شـــده اســـت. 
این خبر شـــایعات بســـیاری را در پی 
داشـــت و حتـــی گفتـــه شـــد همـــان 
روز جلســـه ای برگـــزار شـــده و روز 
چهارشـــنبه هفته گذشـــته رأی صادر 

خواهـــد شـــد کـــه چنین نشـــد.
از ســـوی دیگـــر باشـــگاه تراکتـــور از 
صـــدور چنین رأیی ابـــراز بی اطلاعی 
کـــرد و مدیران باشـــگاه پرســـپولیس 

ســـاکت ماندند تـــا رأی صادر شـــود.
بـــا این وجـــود و در حالی کـــه نزدیک 
بـــه یـــک هفتـــه از آن خبـــر گذشـــته 
خبـــری از صـــدور رأی نیســـت کمـــا 
اینکـــه بـــا توجه بـــه در پیـــش بودن 
در  پرســـپولیس  و  تراکتـــور  دیـــدار 
پنجشـــنبه ایـــن هفته و حساســـیت 
این تقابل بعید اســـت طـــی این چند 
روز هم خبـــری از صدور رأی شـــود و 
شـــاید این موضـــوع به بعـــد از هفته 
ســـوم و تعطیلی بازی هـــای لیگ برتر 
موکول شـــود. البته اگر اینچنین شود 
هم محرومیت بیرانونـــد از بازی های 
تیم ملـــی در مرحلـــه مقدماتی جام 
جهانـــی می توانـــد حواشـــی دیگری 

داشـــته باشد.
در عیـــن حـــال شـــایعات و مـــوارد 
مختلفـــی در روزهـــای اخیـــر دربـــاره 
علل صـــادر نشـــدن رأی مربـــوط به 

بیرانونـــد شـــنیده می شـــود.
خبرگـــزاری مهر در گزارشـــی »برخی 
توصیه هـــا« را مانـــع از صـــدور رأی 

توســـط کمیته وضعیت اعـــلام کرده 
و نوشـــته اســـت: »برخـــی توصیه هـــا 
به فدراســـیون فوتبال صـــورت گرفته 
تـــا محرومیت احتمالی ایـــن بازیکن 
کاهش پیدا کند. ایـــن توصیه از آنجا 
صـــورت گرفت کـــه در گمانه زنی های 
قبـــل از صـــدور نهایـــی رأی عنـــوان 
بـــه  شـــده بـــود علیرضـــا بیرانونـــد 
پرداخـــت حـــدود 20 میلیـــارد تومان 
چهـــار  و  پرســـپولیس  باشـــگاه  بـــه 
مـــاه محـــروم از حضـــور در میادیـــن 
محکـــوم خواهـــد شـــد. بـــه همیـــن 
خاطـــر یکـــی از مســـئولان رده بـــالای 
کشـــور به فدراســـیون فوتبال توصیه 
کرده میـــزان محرومیـــت دروازه بان 
تیـــم ملی کاهـــش پیـــدا کند تـــا این 
بازیکن بتوانـــد هم برای تیـــم ملی و 
هم بـــرای تراکتـــور به میـــدان برود. 
این مسئول صرفاً پیشـــنهاد و توصیه 
خـــود را مطرح کـــرده و تصمیم گیری 
نهایی با فدراســـیون فوتبال اســـت. 
البتـــه برخـــی نماینـــدگان مجلـــس 

هـــم تلاش هایـــی را بـــرای کاهـــش 
محرومیت دروازه بـــان تراکتور انجام 
و مذاکراتی را با مســـئولان فدراسیون 
فوتبـــال انجـــام داده انـــد امـــا هنـــوز 
نتیجه این رایزنی ها مشـــخص نشده 
اســـت. یکی از دلایل تأخیر در صدور 
رأی هم همیـــن تماس ها و توصیه ها 

عنوان شـــده اســـت.«
از ســـوی دیگر خبرگزاری تســـنیم در 
گزارشـــی نوشـــته: »رأی ایـــن پرونده 
آماده شده اســـت و طبق آن علیرضا 
بیرانوند به فســـخ غیرقانونی محکوم 
و چهـــار مـــاه از حضـــور در میادیـــن 
محـــروم و با جریمـــه نقـــدی روبه رو 

شـــده است.«
در گـــزارش تســـنیم بـــه مقدمـــات 
مربـــوط به صـــدور ایـــن رأی اشـــاره 
شـــده اما به این نکته پرداخته است 
که صـــادر نشـــدن ایـــن رأی می تواند 
تبعـــات و تنش هایی داشـــته باشـــد. 
تسنیم نوشته رأی پرونده بیرانوند در 
حالی هنوز صادر نشـــده کـــه منصور 

قنبـــرزاده نایـــب رئیس فدراســـیون 
فوتبـــال چند هفتـــه قبل گفتـــه بود 
یـــن  ا حساســـیت های  خاطـــر  بـــه 
پرونـــده بررســـی آن در اولویـــت قرار 
می گیـــرد و رأی قبـــل از شـــروع لیگ 
صادر می شـــود اما لیگ برتر شـــروع 
شـــد و به نظر می رســـد قبـــل از بازی 
هفتـــه دوم هم خبری از صـــدور رأی 
نخواهد بود و این ماجرای پرحاشـــیه 

همچنـــان ادامه خواهد داشـــت.
نکته اینجاســـت که هفته قبل و بعد 
از انتشـــار اخبـــاری دربـــاره محتوای 
رأی بیرانونـــد، زنـــوزی مالک باشـــگاه 
تراکتـــور تهدیـــد کـــرده بـــود کـــه در 
صورت رخ دادن چنین اتفاقی دست 
به افشـــاگری خواهد زد که نورشـــرق 
رئیس کمیتـــه وضعیت فدراســـیون 
هـــم از این موضوع اســـتقبال کرد اما 
بعـــد از آن واکنش هـــا هـــم مدیـــران 
تراکتـــور هـــم فدراســـیون فوتبـــال و 
هـــم پرســـپولیس در این بـــاره کاملاً 

ســـکوت کرده اند.

ن  ا جـــو یکـــن  باز یـــی  با با علیرضـــا 
پرســـپولیس که به دلیـــل پرتاب های 
اوت بلنـــدش بـــه او لقـــب منجنیـــق 
را داده بودنـــد از ایـــن تیم جدا شـــد. 
بـــه بهانـــه ایـــن جدایی بـــا او صحبت 

. یم د کر

از پرسپولیس جداشدی؟
بله مـــن از پرســـپولیس جدا شـــدم و 
اردوی ترکیـــه هـــم نرفتم و یـــک هفته 
پیـــش بود که فســـخ قرارداد خـــودم را 
هم گرفتـــم. مدت ها بود کـــه درصدد 

جدایی بودم و حتی بـــا آقای بادامکی 
هـــم در این خصـــوص صحبـــت کرده 
بـــودم امـــا کارهـــای جدایـــی و گرفتن 
امضاهـــا مدتـــی زمان بـــرد ولـــی حالا 
رضایتنامـــه دارم و تیم جدیـــدم را هم 

بـــزودی انتخاب خواهـــم کرد.
چرا جدا شدی و نجنگیدی 

تا تبدیل به بازیکن قابل 
اتکایی در پرسپولیس 

شوی؟
بازی در تیم های بزرگ ســـخت اســـت 
چون تیمی مانند پرسپولیس همیشه 

بـــرای قهرمانـــی می جنگـــد و از این رو 
نشـــان دادن بازیکـــن جـــوان و بـــازی 
رســـیدن به او واقعاً ســـخت اســـت. به 
همین دلیل جدا شـــدم تـــا ارزش های 
خـــودم را در تیم دیگری نشـــان داده و 
بعد از کســـب تجربه لازم در سال های 

آینـــده به پرســـپولیس برگردم.
لقب تو در پرسپولیس 

منجنیق بود. فکر می کنی 
بعد از جدایی ات این لقب را 
به چه بازیکنی خواهند داد؟

بـــه مـــن در پرســـپولیس بـــه دلیـــل 

پرتاب های بلنـــد لقـــب منجنیق داده 
بودنـــد و البته به دلیل ســـرعت بالایم 
مورچـــه اتمی هـــم می گفتنـــد اما بعد 
از مـــن فعـــلاً پرســـپولیس منجنیـــق 

دیگری نـــدارد.
در آینده ممکن است روزی 

به پرسپولیس برگردی؟
در  فصـــل  دو  مـــن  حـــال  هـــر  بـــه 
تیـــم  ایـــن  از  و  بـــودم  پرســـپولیس 
شـــناخته شـــدم به همین دلیل حتماً 
دوســـت دارم اگر روزی قســـمت شـــود 

دوبـــاره بـــه پرســـپولیس برگـــردم.

لوسادا پرسپولیس را تهدید کرد
په په لوســـادا مربی بدنســـاز فصل قبل پرســـپولیس 
در پاســـخ بـــه این ســـؤال که آیـــا همه مطالبـــات خود 
را از این باشـــگاه پرســـپولیس دریافت کـــرده یا خیر، 
گفت: متأســـفانه خیر؛ حتی وکیل مـــن اخیراً نامه ای 
را به باشـــگاه ارســـال کرده اســـت تـــا با آنهـــا صحبت 
کنیـــم، اگـــر آنهـــا زودتـــر پولـــم را ندهند مجبـــورم به 
فیفا شـــکایت کنـــم چـــون راه دیگـــری نـــدارم. برای 
من باعث افتخار اســـت که دو فصل در پرســـپولیس 
حضور داشـــتم و قلب من همیشـــه قرمز است. او در 
پاســـخ به این ســـؤال که آیا دوســـت دارد بـــار دیگر در 
ایـــران بـــه فعالیت خـــود ادامه دهـــد یا خیـــر، گفت: 
صادقانه بگویم از اینکه باشـــگاه پرســـپولیس قرارداد 
مـــن را تمدید نکرد بســـیار ناراحتـــم؛ مخصوصاً بعد از 
اینکـــه رضا درویـــش و خـــوان کارلوس گاریـــدو به من 
اعـــلام کردند کـــه مـــن را می خواهنـــد، امـــا زندگی و 

فوتبال همین اســـت.

 
7 شهریور تاریخ مجمع باشگاه

تاریخ جدید مجمع فوق العاده باشـــگاه پرســـپولیس 
شد. اعلام 

با اعلام باشـــگاه پرســـپولیس، مجمـــع عمومی عادی 
بـــه طـــور فوق العاده این شـــرکت ســـاعت 9 صبح روز 
چهارشنبه 7 شهریورماه در محل هتل پارسیان آزادی 
تهران برگزار خواهد شـــد. این اولین مجمع باشـــگاه 
پرســـپولیس پس از واگذاری رســـمی این باشـــگاه به 
شـــش بانک شـــهر، ملت، تجـــارت، رفاه، صـــادرات و 
اقتصـــاد نویـــن خواهـــد بـــود و طبیعتـــاً نمایندگانی از 
ســـوی این بانک ها نیز در مجمع سرخپوشـــان حضور 

داشت. خواهند 

 
پرداختی زودهنگام باشگاه

برخلاف فصول گذشته، باشگاه پرسپولیس با کمک 
از مالکان جدید خود بخشی از مطالبات فصل جدید 
بازیکنان و مربیان را پرداخت کرد. باشگاه پرسپولیس 
روز شنبه 20 درصد مبلغ قرارداد فصل جاری بازیکنان 
داخلی خود را به حساب آنها واریز کرد. باشگاه که با 
کمک بانک شهر و از محل سپرده بانکی فروش سهام 
به هواداران موفق به تسویه مطالبات سه فصل گذشته 
اعضای تیم شده بود 20 درصد قراردادهای این فصل را 
واریز کرد. مربیان و بازیکنان خارجی هم که این 20 
درصد را دریافت نکرده بودند با حضور در باشگاه  طلب 

خود را به صورت حضوری گرفتند.

 
VAR بازی تراکتور با

بازی تراکتـــور مقابل پرســـپولیس در هفته دوم لیگ 
برتـــر که روز پنجشـــنبه اول شـــهریورماه در ورزشـــگاه 
یـــادگار امام خواهد بـــود با VAR برگزار خواهد شـــد. 
ظاهراً دســـتگاه و تجهیزات جدیـــدی که به ایران آمده 
قرار اســـت در تبریز مســـتقر شـــود. این بازی با توجه 
به حساســـیت های موجود قطعاً نیاز به VAR داشـــت 
و حـــالا با قطعی شـــدن اســـتفاده از ایـــن تکنولوژی از 

حواشـــی داوری این بازی کاســـته خواهد شد.

 ننکا مقابل پرسپولیس
در دیدار پرسپولیس مقابل الریان یک تقابل جالب بین 
بازیکنان و یکی از اعضای تیم حریف به وجود خواهد آمد 
چرا که ولسلی ننکا مربی دروازه بان های برزیلی سابق 
سرخ ها بار دیگر در کادر فنی الریان حضور دارد. ننکا که 
در ابتدای لیگ بیست و دوم به پرسپولیس پیوست، پیش 
از آن نیز سابقه حضور در قطر و تیم ملی این کشور را در 
کارنامه داشت و پس از دو فصل حضور در این تیم، از جمع 

سرخپوشان جدا شد.

 قرارداد 110 میلیاردی 
با اسپانسر پشت پیراهن

مدیران شرکت طبیعت، دیروز در باشگاه حضور پیدا کردند 
و در پی توافق برای ادامه همکاری، قرارداد جدیدی به 
ارزش 110 میلیارد تومان منعقد شد. بر اساس این قرارداد، 
مجموعه همکاری ها ادامه پیدا خواهد کرد. نام شرکت 
طبیعت به عنوان یکی از اسپانسرهای اصلی پشت پیراهن 
سرخپوشان قرار می گیرد. همچنین درآمد پرسپولیس 
از محل همکاری با این شرکت با استقبال هواداران از 
محصولات غذایی پرسپولیس که توسط »طبیعت« عرضه و 
توزیع می شود، قابل افزایش خواهد بود که در سنوات اخیر 
در قالب تأمین اعتبار جهت هزینه های آکادمی باشگاه و 

توسعه فوتبال جوانان نمود داشته است.

خداحافظی مدافع راست جوان
علیرضا بابایی مدافع راست و جوان پرسپولیس که 
در فصل گذشته فرصت بازی به او در رقابت های لیگ 
برتر نرسید تصمیم به جدایی از جمع شاگردان گاریدو 
گرفت و با انتشار پستی در فضای مجازی از این تیم 
جدا شد. با توجه به حضور »ایوب العملود« فرصت 
بازی به این بازیکن در فصل جاری هم نمی رسید و او 
به همین دلیل تصمیم گرفت تا فوتبال خود را در تیم 
دیگری دنبال کند. در متن پیام خداحافظی بابایی 
آمده است: »این یک خداحافظی نیست، به امید دیدار 
دوباره در آینده؛ تغییرات در زندگی باعث پیشرفت همه 
می شود. امروز احساسات مختلفی در قلبم وجود دارد. 
همان طور که شما می دانید تصمیم گرفتم تا وارد یک 
ماجراجویی و چالش جدیدی بشوم. با تشکر از باشگاه 
شروع می کنم که از من استقبال کرد و فرصتی داد تا 
بخشی از این باشگاه فوق العاده باشم؛ پرسپولیسی 
که همیشه در قلبم باقی خواهد ماند. در این دو سال 
چیزهای بسیاری یاد گرفتم. برای همه شما، باشگاه و 

هواداران بهترین ها را در آینده می خواهم.«

یک نام آشنا واسطه ورود گاریدو به فوتبال ایران 
رد پای داوید ویا در انتقال گاریدو 

ترکیب آشنا و باتجربه پرسپولیس
جایی برای جوان ترها نیست

 در تابستان امسال لیگ برتر ایران یک 
چهاره تازه وارد داشت، خوان کارلوس 
خ پوشان  گاریدو در حالی هدایت سر
را برعهده گرفت که اوسمار ویرا با جام 
قهرمانی، تهران را به مقصد بانکوک برای 
هدایت تیم بوریرام یونایتد ترک کرده 
بود.  خوان کارلوس 55 ساله که به عنوان 
یک چهره سرشناس در فوتبال اسپانیا 
یت  ا هد لی  حا ر  د  ، می شود شناخته 
پرسپولیس را برعهده گرفت که تجربه 
کار در ویارئال، رئال بتیس و البته کلوب 
بروژ را در کارنامه خود دارد.  نکته جالب 
اینکه در این انتقال نام یک فرد مشهور 
به چشم می خورد، خوان گاریدو با آژانس 
نقل و انتقالات داوید ویا در ارتباط است. 
داوید ویا، بازیکن ملی پوش سابق بسیار 
موفق اسپانیایی، با بازی های درخشان 
خود برای باشگاه هایی مانند والنسیا، 
همچنین  و  اتلتیکومادرید  و  بارسلونا 

کمک هایش به تیم ملی اسپانیا، اثری 
محو نشدنی در این ورزش از خود به جای 
گذاشته است و حالا بعد از بازنشستگی 
انتقالاتی  و  نقل  به عنوان یک واسطه 
اقدام به تأسیس یک آژانس کرده است. 
فوتبال  در  موفقی  حضور  انس  آژ این 
اسپانیا، امریکا و انگلیس دارد و مربیان 
بزرگی مثل اونای امری نیز با آن همکاری 
به  ویا  داوید  ترتیب  بدین  می کنند.  
صورت غیرمستقیم در آمدن گاریدو به 
فوتبال ایران نقش داشته چرا که به طور 

قطع شخصاً وارد چنین پروژه ای نمی شود 
را به دستیارانش می سپارد. این  و کار 
واقعیت که گاریدو از نزدیک با آژانس نقل 
و انتقالات ویا همکاری می کند، می تواند 
دامنه ای از احتمالات و پیامدهای بالقوه 

را برای باشگاه پرسپولیس باز کند. 
ح  مطر یکن  ز با ب  جذ زمینه  ر  د چه 
خارجی که گاریدو با ارتباطش با آژانس 
ویا، ممکن است مزیت منحصر به فردی 
در شناسایی و جذب بازیکنان مستعد 
داشته باشد که می توانند سهم زیادی 
در موفقیت پرسپولیس در زمین داشته 
جوانان  توسعه  زمینه  در  چه  و  باشند 
استعداد های جوان باشگاه که در این 
خصوص باید به مشارکت بالقوه آژانس 
ویا در شناسایی استعدادهای جوان هم 

امیدوار بود. 
برای  می تواند  همکاری  از  جنبه  این 
پرسپولیس ارزشمند باشد زیرا آنها در 
برای  پایه ای قوی  برای ساختن  تلاش 
آینده و پرورش بازیکنان جوانی هستند 
که می توانند به ستاره های فردا تبدیل 
شوند و حالا باید این باشگاه از حضور 
بر بهره وری  مربی خارجی خود علاوه 
فنی، در زمینه مدیریت جهانی فوتبال 

نیز استفاده کنند.

مسأله افزایش میانگین سنی بازیکنان 
پرســـپولیس، یکی از نگرانی های اصلی 
پیرامـــون باشـــگاه پرســـپولیس در این 
فصـــل و فصـــول آینـــده خواهـــد بـــود. 
در ترکیـــب اصلـــی پرســـپولیس بـــرای 
رقابـــت هفتـــه نخســـت لیـــگ مقابل 
ذوب آهن، نـــه تنها خبـــری از بازیکنان 
18 یا 19 ســـاله نبود بلکـــه هیچ بازیکن 
زیر 2۳ ســـاله ای در ترکیب پرسپولیس 
حضور نداشـــت. تنها یعقـــوب براجعه 
مدافع راســـت جـــوان پرســـپولیس با 
دقایقی حضور در رقابـــت با ذوب آهن، 
میانگیـــن ســـنی تیـــم در این مســـابقه 
را کاهـــش داد. همچنیـــن بـــا جدایـــی 
محمدمهـــدی احمـــدی مدافـــع چپ 
جـــوان سرخپوشـــان و اقـــدام جـــدی 
باشـــگاه برای جـــذب میـــلاد محمدی 
و علـــی قلـــی زاده، میانگین ســـنی تیم 
افزایـــش بیشـــتری هم پیـــدا می کند و 

به تدریج باید این بـــاور را تقویت کنیم 
کـــه در باشـــگاهی مانند پرســـپولیس 
که بـــرای قهرمانی می جنگنـــد، جایی 
بـــرای عـــرض انـــدام بازیکنـــان جوان 

وجـــود ندارد.
 در ســـال های اخیر بازیکنان جوانی که 
از آکادمـــی یـــا دیگـــر تیم ها بـــه ترکیب 
پرســـپولیس رســـیدند، نتوانســـتند در 
ترکیـــب تیـــم به ثبـــات برســـند و جای 
خود را به بازیکنـــان باتجربه ای داده اند 
که پیش از این توانســـته بودند اعتماد 
هـــواداران را جلـــب کننـــد. بازیکنانـــی 
مثـــل ســـعید حســـین پور، حمیدرضـــا 
طاهرخانـــی، احســـان حســـینی، آدام 
همتی، امیر روســـتایی، مهدی عبدی، 
محمد عمری، میلاد سورگی و چندین 
ســـتاره جـــوان دیگـــر در دوره حضـــور 
بـــازی در  مربیـــان مختلـــف فرصـــت 
پرســـپولیس را پیـــدا کردنـــد و برخـــی 
ماننـــد عبدی بـــرای دو فصل به ترکیب 
اصلی تیم هم رســـیدند اما هیچ کدام، 
به ســـتون های اصلی تیم پرســـپولیس 
تبدیل نشدند و باشـــگاه را ترک کردند. 
بـــا توجه بـــه نمایش هـــای اخیر محمد 
عمری در ملوان، بعید به نظر می رســـد 
کـــه ایـــن بازیکن بـــه عنوان یـــک مهره 

مؤثر به پرســـپولیس برگـــردد و به جای 
بازگشـــت او، احتمال بازگشـــت میلاد 
ســـرلک به خط میانی تیم وجود دارد.
 نتیجـــه رونـــد خـــارج شـــدن بازیکنان 
جـــوان از چرخـــه پرســـپولیس، چیزی 
نیســـت جز حضور ثابت وحید امیری، 
علی علیپـــور و فرشـــاد احمـــدزاده آن 
هـــم هفـــت ســـال پـــس از زمانـــی که 
آنهـــا در روزهـــای اوج بـــازی خـــود، زیر 
نظـــر برانکـــو ایوانکوویـــچ در ترکیـــب 
اصلی پرســـپولیس بودنـــد. روندی که 
می تـــوان آن را نتیجه تـــرس مربیان از 
فرصـــت دادن بـــه بازیکنان جـــوان در 
تیم های مدعی فوتبال ایـــران به دلیل 
فشـــار بالای هواداران دانست. فشاری 
کـــه به مربـــی، اجـــازه جســـارت و نگاه 
آینده نگـــر را نمی دهـــد و بیـــش از هـــر 
چیـــز دیگری، به توســـعه باشـــگاه های 
بـــزرگ لیـــگ و فوتبـــال ایـــران لطمـــه 
چـــون  خارجـــی  مربیـــان  می زنـــد. 
مورایـــس و کالـــدرون، در فصـــول اخیر 
ایـــن جســـارت را برای میـــدان دادن به 
بازیکنـــان جوان از خود نشـــان دادند و 
باید دید گاریدو با این ترکیب متشـــکل 
از بازیکنان جوان و پا به ســـن گذاشته 
خود، کدام مســـیر را در پیش می گیرد.
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خسوژه اردوگاه سر

گزارش

محمد قراگزلو
خبرنگار

نگاه

یامال فوتبال خـــودش را بازی کند و 
توانمندی هایـــش را بـــروز دهد.

کار کـــردن بـــا بازیکنان جـــوان لم و 
قلق دارد و اول از هر چیز باید از این 
اســـتعدادها مراقبت کرد و به اندازه 

میـــدان دادن بـــه آنهـــا روحیـــات و 
شرایط سنی شـــان را در نظر گرفت. 
اتفاقـــی کـــه فعـــلاً در مـــورد ارتباط 
گاریـــدو بـــا یکـــی از جوان هایش رخ 

نداده اســـت.

ایلیا بهزاد اول
خبرنگار

محمدرضا رحیم پور
خبرنگار

شرایط برای بازیکن 
جوان خیلی سخت است
علیرضا بابایی: 
منجنیق 
پرسپولیس 
فقط من بودم



اردوگاه آبی

دلیل حضور یامگا در معرفی پیراهن
احترام به سبک استقلال

باشـــگاه اســـتقلال از زمانـــی کـــه کویـــن یامـــگا بـــا 
مصدومیـــت از ناحیـــه چشـــم مواجـــه شـــده، تلاش 
کـــرده همه گونـــه همـــکاری را با ایـــن بازیکن داشـــته 
باشـــد. علاوه بر اینکه باشگاه اســـتقلال با هزینه خود 
برای خانـــواده یامگا بلیت تهیه کرد تا بـــه ایران بیایند 
و در جریان مراحل مـــداوای او قرار بگیرند، همچنین 
تا به امـــروز نیز تمـــام مطالباتش را براســـاس قرارداد 
پرداخـــت کرده انـــد. درعین حال باشـــگاه اســـتقلال 
هیـــچ گاه امکاناتی کـــه تا زمان مصدومیـــت در اختیار 
این بازیکـــن بود را نگرفـــت و همچنـــان آپارتمانی که 
بـــرای او اجاره شـــده به قوت خـــود باقی اســـت و این 
بازیکـــن به همـــراه خانـــواده می تواند از آن اســـتفاده 
کننـــد. باشـــگاه اســـتقلال اخیراً اقـــدام قابـــل توجه 
دیگـــری را نیـــز انجـــام داد و در مراســـم رونمایـــی از 
پیراهـــن خود کوین یامگا را هم شـــرکت داده تا به این 
بازیکـــن ثابت کند در شـــرایطی که امکان بـــازی ندارد 
امـــا هیـــچ گاه او طـــرد نخواهد شـــد. در حـــال حاضر 
یامگا در لیست استقلال نیســـت اما باشگاه استقلال 
بـــا قـــرارداد تصویر او بـــا پیراهـــن جدید اســـتقلال به 
نوعی تـــلاش کرد بـــه بازیکنـــش بفهماند کـــه در این 

باشـــگاه از جایـــگاه رفیعی برخوردار اســـت.
 

تمرینات اختصاصی جلالی
زنگ خطر برای زکی پور

ابوالفضل جلالـــی احتمالاً در بـــازی هفته دوم مقابل 
ملوان نیز غایب خواهد بود و کادرفنی اســـتقلال روی 
این بازیکن ریســـک نخواهـــد کرد. اعضـــای کادر فنی 
اســـتقلال در تلاشـــند این بازیکن را با آمادگی کامل به 
لیگ برگردانند و به همین جهـــت نیز احتمال دارد او 
درهفتـــه دوم نیز برای اینکه دوبـــاره دچار مصدومیت 
نشود، از ترکیب اســـتقلال فاصله بگیرد. جلالی برای 
تسریع بخشـــیدن به آمادگی خود این روزها تمرینات 
آمادگی را پیش گرفته تا عضلاتش آماده شـــود و جای 
هیچ شـــک و تردیدی باقی نماند. بـــا حضور جلالی در 
ترکیب اســـتقلال به احتمال زیـــاد زکی پور به نیمکت 
ذخیره هـــا منتقـــل خواهد شـــد و ایـــن بازیکن حضور 
در ترکیـــب اصلی را از دســـت خواهـــد داد. زکی پور در 
غیاب جلالـــی در بازی هفتـــه اول مقابل شـــمس آذر 
قزوین بـــه طور ثابـــت در ترکیب اســـتقلال به میدان 
رفت و نمایش او نســـبتاً هم مطلوب بـــود اما پرواضح 
اســـت که بازگشـــت جلالی به ترکیب اصلی استقلال 
کار را بـــرای تداوم حضـــور او در ترکیـــب آبی ها قدری 

دشـــوار خواهد کرد.

نکونام امروز در تهران
جواد نکونام بـــرای زیارت عتبات عالیـــات راهی نجف 
و کربـــلای معلا شـــده بود. ســـرمربی اســـتقلال که در 
ایـــن ســـفر یحیـــی  گل محمدی، ســـرمربی تیـــم فولاد 
خوزســـتان را نیز کنار خود داشـــت، قرار اســـت طبق 
برنامه امروز در تمرین تیمش حاضر شـــود. اســـتقلال 
درهفتـــه دوم رقابت های لیگ برتر با تیـــم ملوان بازی 
دارد و بـــه احتمال زیاد آبی ها بایـــد دوباره راهی قزوین 
شـــوند و دومین بازی خود را در این شهر برگزار کنند.

 ادامه حضور ثابت اسلامی
 در ترکیب اصلی

محمد حســـین اســـلامی همـــان طور کـــه پیش بینی 
می شـــد ازابتدای فصل بیســـت و چهارم مـــورد توجه 
ســـرمربی اســـتقلال گرفـــت و در ترکیـــب اصلـــی به 
میـــدان رفـــت. نکونـــام از زمـــان شـــروع تمرینـــات 
اســـتقلال روی ایـــن بازیکـــن نظر مســـاعد داشـــت و 
گفتـــه می شـــد کـــه قصـــد دارد از او در ترکیب تیمش 
اســـتفاده کند. غیبـــت چهره های شـــاخص نیز مزید 
برعلت شـــد تا این بازیکـــن آینده دار از هفتـــه اول در 
ترکیب اصلـــی تیمش قـــرار بگیرد. حـــالا نکونام مزد 
اعتماد بـــه این بازیکـــن را به خوبی گرفته و اســـلامی 
می توانـــد در هفتـــه دوم نیـــز بـــرای اســـتقلال به طور 
ثابت بـــه میدان بـــرود و تبدیل بـــه یکـــی از بازیکنان 
کلیدی و مهم تیمش شـــود. اســـلامی طبـــق آماری که 
منتشـــر شـــد در بازی با شـــمس آذر بهتریـــن بازیکن 
تیمش بـــود و نکونـــام روی همین آمار بـــار دیگر به او 

میـــدان خواهد داد.
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گلایه های تند مهدی  هاشمی نسب
آقای نکونام شفاف بگو چرا من نیستم!

فصـــل  مربـــی  هاشمی نســـب،  مهـــدی 
گذشته اســـتقلال کـــه با غیبتـــش در این 
فصل روی نیمکت آبی ها خبرســـاز شـــده 
بـــود، گلایه هایـــی علیه جـــواد نکونـــام به 
زبان آورد: »من در اســـتقلال ۲۱ سال است 
خط قرمـــزی دارم به نـــام هـــوادار. اگر قرار 
باشـــد من را جلوی هـــواداران اســـتقلال 
کـــه  می کنـــم  صحبت هایـــی  بگذارنـــد، 
دوست ندارم اینجا عنوان کنم وقتی جان 
مـــادرم را قســـم می خـــورم... چـــه بگویم؟ 
نـــان و نمک شـــان را خـــوردم، حرمت نگه 
داشـــتم و رفاقت کردم برای شان . ولی اگر 
قرار باشـــد توپ را در زمین من بیندازند و 
بگویند مهدی هاشمی نسب به خاطر پول 
نیامده اســـتقلال، یکســـری صحبت های 
باز را انجـــام می دهم. من نـــه اهل تهدید 

هســـتم و نـــه می خواهـــم پل بـــرای خودم 
نگه دارم.«

صـــلاً  ا «  : د ا د مـــه  ا د ا شمی نســـب  ها
نمی خواهـــم صحبت هـــای خصوصی مان 
را بگویـــم. دوســـت نـــدارم مـــن را جلـــوی 
هـــوادار بگذارند. یک هوادار اســـتقلال به 
من کامنت داد که شـــما هم تو زرد از آب در 
آمـــدی و به خاطر پول نیامدی اســـتقلال! 
می خواســـتم همانجا این پرونده را ببندم. 
یکی از دوســـتان خوبـــم، دکتر نـــوروزی از 
کانادا زنگ زد و گفت دو روز دست نگه دار. 
من تحمـــل این را ندارم کـــه بخواهند من 
را جلوی هواداران اســـتقلال بگذارند. من 
بـــا اینها زندگی کردم و دلـــی جلو رفتم. اگر 
کســـی فکر کند زرنگ اســـت و بـــا توجه به 
آن بخش رســـانه ای که پشـــت پرده دارند، 

بخواهنـــد من را جلـــوی هـــوادار بگذارند، 
بـــد ماجرایـــی اتفـــاق می افتد! امیـــدوارم 
این اتفـــاق نیفتد. من ســـکوت می کنم.«
مربی ســـابق اســـتقلال در بخـــش پایانی 
صحبتش بـــا تهدید به افشـــاگری یـــادآور 
شـــد: »اصـــلاً رفاقتی وجـــود نـــدارد، اندازه 
بعضـــی آدم ها این نیســـت که اسم شـــان 
را رفیـــق بگذاریـــم و در ازای صـــد قدمـــی 
کـــه برای شـــان برداشـــتیم، تـــوان دو قدم 
برداشـــتن را ندارنـــد. به قول یـــک بزرگی 
در فوتبـــال: یک نفـــر یک پل به ما نشـــان 
دهد که ما ســـی و ســـه پـــل را به او نشـــان 
دهیـــم! آقـــای نکونـــام بیـــا توضیـــح بده 
راجع  بـــه ایـــن اتفاقـــات. هاشمی نســـب 
کســـی بود کـــه کل حاشـــیه های تیمت را 
به دوش کشـــید. واقعیت را بـــه مردم بگو، 

مخلصت هم هســـتم و بگـــذار رفاقت مان 
بماند. یا اینکه من صحبـــت می کنم و ریز 
واقعیـــت را می گویم. وقتی ریـــز واقعیت را 
بگویم دیگر سانســـوری وجود ندارد. من را 
جلوی هوادار نگذارید خواهش می کنم!«

از هاشمی نســـب پرســـیدند که آیـــا دنبال 
بازگشت اســـت که او این واکنش را نشان 
داد: »من اصلاً دنبال برگشـــتن نیســـتم. 
من چه باشـــم و چه نباشـــم برای موفقیت 
اســـتقلال دعا می کنم، من فقـــط یک جا 
برای موفقیت اســـتقلال دعا نمی کنم؛ آن 
هم وقتی که جایی باشـــم مقابل استقلال 
بـــازی کنـــم و آن موقـــع اســـت کـــه آرزوی 
باخـــت اســـتقلال را دارم. مـــن بـــه خاطر 
خود استقلال عاشـــق استقلال نشدم، به 
خاطر هوادارانش عاشق استقلال شدم.«

 افراد 
برگزار کننده در 

ورزشگاه شهدای 
قدس اعلام 
کردند اساسا 
برگزاری بازی 

استقلال یا   هر 
تیم بزرگی که 

تماشاگران قابل 
توجهی دارد در 

این ورزشگاه 
امکان ندارد

تورانیان در دوراهی ملوان-لیگ یکمنع پرداخت پاداش از سوی استقلال و پرسپولیس
ســـال ها اســـت کـــه در فوتبـــال ایـــران و 
مخصوصـــاً در دو باشـــگاه پرســـپولیس و 
اســـتقلال ســـنتی بـــه عنـــوان پرداخـــت 
پاداش بـــه بازیکنـــان و اعضـــای کادرفنی 
ایـــن دو تیـــم وجود داشـــت، اما شـــنیده 
می شـــود دیگر خبـــری از ایـــن پاداش ها 
نیســـت. خبرگزاری برنـــا مدعـــی شـــده 
ســـازمان بازرسی کل کشـــور به دو باشگاه 
پرســـپولیس و استقلال دســـتور داده که 
دیگر چیـــزی به عنـــوان »پـــاداش و البته 
آپشـــن جداگانـــه« وجود نـــدارد. بـــه این 
ترتیب مدیران دو باشگاه اگر می خواهند 
مبلغی به عنـــوان پـــاداش پرداخت کنند 
باید در قالب آپشـــن قهرمانی پایان فصل 
باشـــد. طبق قانون هر باشـــگاه می تواند 
۲۰ درصـــد از مبلغ پایه قـــرارداد بازیکنان و 

مربیـــان خود را به عنوان آپشـــن قهرمانی 
در پایـــان فصل در نظر بگیـــرد؛ این یعنی 
اگر بنا باشـــد پاداشـــی پرداخت شود باید 
در آپشن قهرمانی پایان فصل لحاظ شود 

دقیقاً مانند کاری که باشـــگاه پرسپولیس 
فصل گذشـــته انجام داد و تمام پاداش ها 
را در قالـــب آپشـــن قهرمانـــی آخـــر فصل 

پرداخـــت کرد.

ن  ا جـــو فـــع  ا مد ن  نیا ا تور ن  ما ســـا
اســـتقلالی ها که فصل پیـــش به جمع 
شـــاگردان جـــواد نکونام اضافه شـــد و 
فرصتـــی بـــرای بـــازی کردن به دســـت 
نیـــاورد، حـــالا بـــا یک مشـــکل عجیب 
مواجه شـــده اســـت. تورانیان که تصور 
می کرد امســـال هم فرصتـــی برای بازی 
کردن در اســـتقلال به دست نمی آورد، 
خودش را ســـرباز کرد تا شانس حضور 
در ملوان انزلی را داشته باشد و بتواند 
در جمع قوهای ســـپیدرود بـــه میدان 
بـــرود. اما در صورتی که لیســـت ملوان 
خالـــی نشـــود، تورانیان که خـــودش را 
ســـرباز کـــرده، مجبور اســـت خدمت 
خود را در یک تیم نظامی دیگر ســـپری 
کنـــد کـــه در لیگ برتـــر چنیـــن تیمی 

وجود نـــدارد. در این صـــورت تورانیان 
بایـــد به فجرسپاســـی یا نیـــروی زمینی 
در لیگ دســـته اول برود که یک اتفاق 
تلخ برای این بازیکن جوان محســـوب 

می شـــود. باید دید طی روزهـــای آینده 
چـــه اتفاقاتـــی حـــول این مدافـــع رخ 
می دهـــد و او خدمت ســـربازی خود را 

در کدام تیـــم ســـپری خواهد کرد.
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انتشار دردسرساز یک عکس
احتمال جریمه سهرابیان

پیش بینی نیکبخت از اختلافات اخیر
هاشمی نسب و نکونام آشتی می کنند

 آرمیـــن ســـهرابیان بـــه تازگـــی تصویـــری 
نامناســـب از یـــک زن را کـــه روی پایـــش 
تتو کـــرده در معـــرض دید عکاســـان قرار 
داده که بـــا انتقاد هـــای بســـیاری مواجه 
شـــده اســـت. حتـــی برخـــی رســـانه های 
نزدیک به فدراســـیون فوتبال از احتمال 
بـــالای محرومیـــت و جریمه ایـــن بازیکن 
خبـــر داده اند.گرچـــه کمیتـــه اخـــلاق 
فدراســـیون فوتبال ســـال ها اســـت دیگر 
آن حساســـیت های گذشته را در مواجهه 
بـــا رفتار هـــای این چنینـــی از خـــود بروز 
نمی دهد و در مواجهه بـــا تتوی بازیکنان 

فوتبـــال نرمش بیشـــتری از خود به خرج 
می دهنـــد، امـــا تصویـــری که ســـهرابیان 
از پـــای خود منتشـــر کـــرده )این رســـانه 
نیز از انتشـــار کامـــل آن معذور اســـت(، 
واکنش کمیتـــه انضباطی و کمیته اخلاق 
فدراســـیون فوتبـــال را در پـــی خواهـــد 
داشـــت و هیچ بعید نیســـت محرومیت 
یـــا جریمه در انتظـــار این بازیکن باشـــد.

حتـــی خـــود اســـتقلالی ها نیـــز نقاشـــی 
چنین تتویی را برای یک بازیکن حرفه ای 
بسیار زشـــت و زننده می دانند و معتقدند 
مدافع تیم شـــان کار بســـیار اشـــتباهی را 
مرتکب شـــده و نباید در همیـــن ابتدای 
لیگ برتـــر با چنیـــن اقدامی بـــرای جواد 
نکونـــام و تیـــم اســـتقلال حاشـــیه ایجاد 
می کـــرد امـــا ســـهرابیان بـــدون توجه به 

اینکـــه رفتـــارش چـــه بازخـــوردی دارد، 
چنین اقدامـــی را انجـــام داده تا احتمال 
محرومیت و یا جریمـــه اش قوت بگیرد.

علیرضـــا نیکبخـــت واحـــدی، بازیکن 
ســـابق اســـتقلال کـــه ســـابقه رفتن به 
تیم رقیـــب را بـــا لباس اســـتقلال دارد 
دربـــاره اختلافـــات اخیـــر میـــان جواد 
نکونـــام و مهـــدی  هاشمی نســـب ایـــن 
جمـــلات را به زبان آورده اســـت: »قطعاً 
هم جـــواد و هـــم مهـــدی از دوســـتان 
و  هســـتند  مـــن  صمیمـــی  و  خـــوب 
ســـوءتفاهمی کـــه در این بـــاره به وجود 
آمـــده، بـــه زودی حل وفصل می شـــود. 
قول می دهـــم هاشمی نســـب به جمع 
کادرفنی اســـتقلال برمی گردد و باید به 

آقایانـــی کـــه از نبود مهدی خوشـــحال 
شـــده اند، بگویم خوشـــحالی شما زیاد 
دوام نمـــی آورد.« نیکبخـــت در حالی از 
بازگشـــت احتمالـــی هاشمی نســـب به 
کادر فنـــی اســـتقلال اطمینـــان خاطر 
دارد کـــه دایـــره اختلافـــات میـــان این 
دو بـــه تازگـــی فـــوران کرده و هاشـــمی 
نســـب نیز در مصاحبه تنـــدی اظهاراتی 
را علیـــه ســـرمربی اســـتقلال بـــه زبان 
آورده اســـت. حالا بایـــد دید پیش بینی 
نیکبخت واحدی که خود نیز در دوران 
حضـــورش در زمین فوتبال چالش های 
زیـــادی را تجربـــه کـــرد، درســـت از آب 
خواهد آمد یا اینکـــه این اختلاف ادامه 
خواهد یافـــت و در طول فصل نیز برای 
اســـتقلال دردســـر ایجاد خواهد کرد؟! 

شاید لازم باشد کســـی مانند نیکبخت 
که با دو طرف ارتباط حســـنه ای دارد، پا 
وســـط بگذارد و این دو را آشـــتی دهد.

واکنشسوژه

شرط آبی ها برای بازی در ورزشگاه سرداران آزادگان

90 درصد ورزشگاه قزوین برای استقلال است

همان طور که بعد از پایان هفته اول 
لیگ برتـــر خبرهای ناامیدکننده ای از 
وضعیت ورزشگاه شهدای شهرقدس 
بـــرای میزبانـــی از بازی هـــای بـــزرگ 
در  نیـــز  مســـئولان  شـــد،  منتشـــر 
نهایت بـــه این نتیجه رســـیده اند که 
بازی های اســـتقلال و یا پرســـپولیس 
در ورزشگاهی جز شهدای شهرقدس 
برگزار شـــود و بـــه همیـــن دلیل هم 
بـــازی اســـتقلال با ملوان قرار اســـت 
به ورزشـــگاه ســـرداران آزادگان شـــهر 
قزویـــن منتقل شـــود. اســـتقلال در 
هفتـــه اول لیـــگ بیســـت و چهـــارم 
مقابل شمس آذر در همین ورزشگاه 
به برتری رســـید و به نوعی ورزشـــگاه 
شـــهر قزوین برایش آمد داشـــت. در 
حالـــی که بعـــد از برگـــزاری این بازی 
زمزمه هایی مبنی بـــر مخالفت جواد 
نکونام با بازی در شهر قزوین منتشر 
شـــده اما خبرهای تازه تر از استقلال 
حکایت از آن دارد که کادر فنی آبی ها 
مخالفتـــی بـــا برگـــزاری این بـــازی در 
ورزشگاه سرداران آزادگان شهر قزوین 
نـــدارد. اما اســـتقلالی ها بـــرای بازی 
در قزویـــن که به رشـــت نیـــز نزدیک 
اســـت و احتمـــال حضـــور پرتعـــداد 
تماشـــاگران ملوانی می رود شـــرطی 
دارنـــد که بـــرای برگزارکننـــدگان این 

بازی لازم الاجرا اســـت. اســـتقلالی ها 
به گـــوش برگزارکننـــدگان بازی های 
لیـــگ برتـــر رســـانده اند که اگـــر قرار 
بـــه برگـــزاری بـــازی در قزوین باشـــد 
بایـــد 9۰ درصـــد از فضـــای ورزشـــگاه 
متعلق به اســـتقلالی ها باشـــد. حتی 
اســـتقلالی ها تهدیـــد کرده انـــد کـــه 
اگـــر یـــک تماشـــاگر اضافـــه از تیـــم 
رقیب ســـکوهای ورزشـــگاه سرداران 
آزادگان شـــهر قزوین را اشـــغال کند، 
آنها راضی بـــه بازی در این ورزشـــگاه 
نخواهند شد و شـــرط مهم آنها برای 
برگـــزاری بـــازی در قزویـــن در واقـــع 
همیـــن اســـت و راضـــی به بـــازی در 
شرایطی نخواهند شـــد که سکوهای 
بیشـــتری در اختیار هواداران ملوان 
قـــرار بگیـــرد. ایـــن تصمیـــم عصـــر 
دیروز از ســـوی ســـازمان لیگ به طور 
رســـمی اعلام شـــد تا مشـــخص شود 
زمزمه هـــای تغییـــر محـــل برگـــزاری 
بـــازی اســـتقلال از ورزشـــگاه شـــهر 
قدس به ورزشـــگاه ســـرداران شـــهر 

قزوین صحت داشـــته اســـت. 
عمـــده اشـــکالاتی کـــه بـــه ورزشـــگاه 
شـــهدای شـــهر قدس وارد بـــود ودر 
جریان بـــازی هـــوادار مقابـــل خیبر 
خـــرم آبـــاد کامـــلا به چشـــم آمـــد به 
جایگاه  خبرنگاران مربوط می شـــود. 
این ورزشـــگاه هرگز جایگاه مناسبی 
برای اصحاب رســـانه ندارد و حتی در 
جریان بازی دیده شـــد که گزارشـــگر 
بـــازی بـــه طـــور ایســـتاده در حـــال 
گـــزارش بازی بـــرای مردم خـــرم آباد 
اســـت و شـــرایط رســـانه ای مناسبی 

حاکم نیســـت. 

نگاه فنی

حمیدرضا عرب
روزنامه نگار

علاوه بر این موضـــوع باید به فقدان 
ســـرویس هـــای بهداشـــتی کافی نیز 
اشـــاره داشـــت که قطعا بـــرای تعداد  
زیـــادی از تماشـــاگران مشـــکل ســـاز 

خواهد شـــد. 
در جریان بازی هـــوادار و خیبر خرم 
آبـــاد فقـــط دو ســـرویس بهداشـــتی 
بـــرای هـــواداران وجـــود داشـــت که 
ایـــن موضوع به یکـــی از دغدغه های 

جـــدی برگـــزار کننـــدگان ایـــن بازی 
تبدیل شـــد و همان جا بود که  افراد  
برگزار کننده در ورزشـــگاه شـــهدای 
قـــدس اعلام کردند اساســـا برگزاری 
بـــازی اســـتقلال یـــا   هر تیـــم بزرگی 
کـــه تماشـــاگران قابل توجهـــی دارد 
در این ورزشـــگاه امکان نـــدارد و باید 
فکر دیگری بـــرای میزبانی بازی های 
اســـتقلال شـــود که ایـــن تصمیم در 

نهایت اتخـــاذ گردید.
شـــرایطی  هـــر  در  حـــال  هـــر  بـــه 
خـــود  حـــرف  پـــای  اســـتقلالی ها 
لـــی  حا ر  د و  د  یســـتا ا هنـــد  ا خو
مقابـــل رقیـــب خـــود قـــرار خواهند 
گرفـــت کـــه تمـــام ســـکوهایی کـــه 
بـــرای تیـــم میزبـــان در نظـــر گرفته 
متعلـــق بـــه تماشـــاگران تیـــم خود 
 باشـــد و یک هوادار اضافـــی روی آن 

ننشیند.
اینکه برگزار کنندگان در شهر قزوین 
بتوانند این خواســـته را برآورده کنند 
از جمله ســـوالات مهمی است که در 
روز برگزاری این بازی روشـــن خواهد 
شـــد و بایـــد دید آیـــا قزویـــن مانع از 
حضور تماشـــاگران اضافی احتمالی 
مهمـــان  روی ســـکوهای ورزشـــگاه 

خواهد شـــد یا خیر؟!



بازتاب

کیلیـــان امباپـــه تأکیـــد کـــرده اســـت کـــه هیـــچ 
محدودیتـــی بـــرای تعـــداد گل هایی کـــه او می تواند 
در این فصل به ثمر برســـاند، وجود نـــدارد زیرا او به 
دنبال تبدیل شـــدن به اولین بازیکـــن رئال مادرید 
اســـت که پس از کریســـتیانو رونالدو 50 گل در یک 

فصل به ثمر رســـانده اســـت.
کیلیـــان امباپـــه اولیـــن بازی رســـمی خود بـــا رئال 
مادرید را چهارشـــنبه گذشـــته در ورشـــو انجام داد. 
چیـــزی که رئـــال مادریـــد از ســـال 2017 بـــه دنبال 
آن بود، زمانی که ســـتاره فرانســـوی بـــه عنوان یک 
پدیـــده وارد صحنـــه شـــد و در لیگ قهرمانـــان اروپا 
با موناکـــو همه را ویـــران کرد. او حـــالا بعد از هفت 
سال کشـــمکش بازیکن رئال اســـت. در آن مقطع 
حضور مثلث بی بی ســـی در رئال مادرید، انتقال او 
را غیرممکـــن کرد، بنابراین کیلیـــان به پاریس رفت 

تا ابتـــدا دِینش را بـــه تیم شـــهرش ادا کند.
همـــه چیز برای لاک پشـــت عالـــی رقم خـــورد و این 
بازیکن در اولین بازی خـــود برای مادریدی ها گلزنی 
کـــرد. بعد از ایـــن گل هـــواداران مادریـــد امیدوارند 
امباپـــه بتواند خلأ فوق ســـتاره در ترکیـــب تیم خود 
را کـــه بعـــد از جدایـــی رونالدو احســـاس می شـــد، 

. کند پر 
چالـــش او حفظ ایـــن میانگین و نزدیک شـــدن هر 
چه بیشـــتر بـــه الگـــوی خـــود، کریســـتیانو رونالدو 
اســـت که پـــس از بـــه ثمـــر رســـاندن 450 گل در 9 
فصـــل، یـــا بـــه عبارتـــی 50 گل در هر فصـــل، رئال را 
تـــرک کرد. رونالـــدو در اولین فصل خـــود با پیراهن 

رئال مادرید)فصـــل 2010-2009( 33 گل در طول یک 
ســـال به ثمر رســـاند و حالا امباپه احتمالاً بتواند به 
راحتی ایـــن رکورد را پشت ســـر بگـــذارد. رونالدو در 
شـــش فصل متوالی بین ســـال های 2010 تا 2016، 50 
گل به ثمر رســـاند، حتی در فصـــل 2015-2014 از مرز 
60 گل عبـــور کـــرد و آخرین بازیکن مادریدی اســـت 
کـــه در تمـــام رقابت ها در نیـــم قرن اخیـــر، در یک 

فصـــل به این رکورد گل رســـیده اســـت.
امباپـــه در این خصوص توضیـــح داد: »مـــا در رئال 
مادریـــد هســـتیم، هیـــچ محدودیتی نداریـــم. اگر 
بتوانـــم 50 گل بزنـــم، پـــس 50 گل را می زنـــم، امـــا 
مهم تریـــن مســـأله پیروزی و پیشـــرفت بـــه عنوان 
یـــک تیم اســـت، زیـــرا ما به عنـــوان یک تیـــم پیروز 

خواهیم شـــد.«

امباپه به دنبال شکستن رکورد رونالدو

iranvarzeshii

کارت سبز

اعضـای کاروان پارالمپیـک بـا نام »فرزنـدان ایران« پیش از اعزام به بازی های پارالمپیک پاریس۲۰۲۴، در 
حرم مطهر رضوی حضور یافتند.

در حادثه ای هولناک که جامعه اسپانیا را شوکه 

کرده است، یک کودک ۱۰ ساله صبح دیروز در 

زمین فوتبال آنجل تاردو در شهر موچه خون واقع 

در استان تولدو به طرز فجیعی به قتل رسید. این 

خ داد. فرد  حادثه تراژیک حدود ساعت ۱۰ صبح ر

مهاجمی که صورت خود را پوشانده بود، به طور 

ناگهانی وارد زمین فوتبال شد و به گروهی از 

کودکان که در حال بازی بودند، حمله ور شد. او 

سپس با چاقو به کودکی ۱۰ ساله که در حاشیه 

زمین بازی می کرد، ضربات متعددی وارد کرد. 

با وجود تلاش های فوری تیم های اورژانس که 

حتی یک بالگرد برای انتقال سریع تر مصدوم 

به بیمارستان اعزام کردند، متأسفانه  کودک 

نجات نیافت. در ادامه، نیروهای گارد مدنی به 

سرعت در محل حادثه حاضر شدند و عملیات 

گسترده ای را برای دستگیری عامل این جنایت 

هولناک آغاز کردند. گزارش ها حاکی از آن است 

که مهاجم پس از حمله به کودک، قصد حمله به 

افراد دیگری را نیز داشته و باعث ایجاد وحشت و 

فرار سایرین شده است. حدود 10 گشت پلیس 

به همراه واحدهای پلیس قضایی و اطلاعاتی 

این  عامل  جست وجوی  در  تولدو  فرماندهی 

گزارش ها،  برخی  اساس  بر  هستند.  جنایت 

مهاجم با یک خودروی فورد موندئو خاکستری از 

محل متواری شده است. پلیس ملی نیز در این 

عملیات جست وجو مشارکت فعال دارد. انگیزه 

این جنایت هولناک هنوز مشخص نشده است و 
تحقیقات در این زمینه ادامه دارد.

مرگ هولناک در زمین فوتبال

از سال 2017 تا به امروز، به ویژه پس از بازی های 
برای  استثنایی  دوران  توکیو،   2020 المپیک 
والیبال ژاپن رقم خورد. به ویژه سال های 2023 
و 2024 سال های پر از موفقیت و چالش بودند 
که تیم ملی والیبال مردان ژاپن را به مرحله ای 
جدید رساندند. ژاپن توانست در رنکینگ جهانی 
به مقام دوم دست یابد و مدال نقره لیگ ملت ها 
را کسب کند اما حالا و با پایان المپیک 2024 
پاریس، فیلیپ بلین سرمربی فرانسوی این تیم 
تصمیم به خداحافظی با ژاپنی ها گرفته است. او 
گفت: »موفقیت ها باعث شد که هدف بزرگ ما 
یعنی کسب مدال المپیک، واقع بینانه به نظر 
برسد اما من از اینکه نتوانستم مدال المپیک را 
کسب کنم بسیار ناامید هستم. این تنها مدالی 
بود که در کارنامه ام جایش خالی بود. بیش از 
همکاری ما به پایان می رسد اما امیدوارم در آینده تلاش کرده بودند، احساس ناراحتی می کنم. این، برای بازیکنان و کادر فنی که برای این لحظه 

فرصت همکاری مجدد فراهم شود. من به عنوان 
خواهم بود و به بازیکنان افتخار می کنم. آینده یک هوادار همیشه در کنار تیم ملی والیبال ژاپن 
نشان دادن دارد. ذهن خود را باز نگه دارید تا به روشن است و این تیم هنوز چیزهای زیادی برای 

توسعه مهارت های خود ادامه دهید.«

وداع احساسی سرمربی ژاپن

جدایـــی غیرمنتظـــره آلوارو موراتـــا و آلیس کامپلـــو یکی از اخبـــار داغ هفته گذشـــته بود. اخبـــار، پیام ها و 
شـــایعات همچنان ادامه دارند و گفته می شـــود شـــاید آلیس بـــه موراتا فرصتی دوباره بدهد. بازیکن ســـابق 
 TVE «De Corazón« اتلتیکـــو مادریـــد که برای میلان در اولین بازی خود درخشـــید و یک گل زد، با برنامـــه
صحبت کرد. ســـتاره جدید روســـونری در مورد جدایی خود از همســـرش گفت: »من کامـــلاً واضح صحبت 
می کنـــم. ایـــن رابطه به پایان رســـیده ولی ما بـــرای رفاه چهار فرزندمـــان ارتباط مان را حفـــظ خواهیم کرد. 
هـــر دوی ما به این نتیجه رســـیدیم که بـــه این رابطه پایان دهیم و از صفر شـــروع کنیم. واقعیت این اســـت 
که من کاملاً ویران شـــده ام.« کاپیتان تیم ملی اســـپانیا یکی دیگر از دلایل این جدایـــی را فاش کرد: »آلیس 
می خواســـت در اســـپانیا بمانـــد و نمی خواســـت دیگر جابه جا شـــود. ضمن اینکـــه من هرگز بـــه او خیانت 

نکـــردم. او مهم ترین زن زندگی من اســـت.«

موراتا بعد 
از طلاق: 

ویران 
شده ام

ایلیا بهزاد اول
خبرنگار

عکس نوشت

   گزارش تصویری از حضور جامعه ورزش در موکب عزاداری اباعبدالله الحسین)ع( در نجف/ عکاس: سعید خلیلی

پایان داستان آلن دلون در ۸۸ سالگی

درگذشت یکی از فوتبالی ترین ستارگان سینما

ستاره قرن بیســـتم سینمای فرانسه 
کـــه بـــا نقش هـــای مانـــدگار و چهره 
خـــاص خـــود یکـــی از مشـــهورترین 
بازیگران تاریخ سینماست، امروز در 
ســـن ۸۸ ســـالگی و پس از گذراندن 
چنـــد ســـال بیمـــاری درگذشـــت و 
این موضـــوع، تبدیل بـــه خبر اصلی 
سرتاســـر  در  هنـــری  رســـانه های 
جهـــان شـــد. ســـتاره فیلم هایـــی 
چون ســـامورایی، دایره ســـرخ و یک 
پلیس، نـــه تنها یک بازیگـــر مطرح، 
بلکه یک هـــوادار پروپاقرص فوتبال 
نیز بـــود و با علاقه زیادی مســـابقات 
فوتبـــال در جهان را دنبـــال می کرد.

دلـــون علاقه زیادی بـــه ریموند کوپا، 
ســـتاره فرانســـوی دهه 50 تیـــم رئال 
مادرید داشـــت و حتی برای تماشای 
مسابقات او به اسپانیا هم سفر کرد. 
در روزهایـــی کـــه میشـــل پلاتینی در 
حـــال ظهور بود، دلـــون در خصوص 
بهتریـــن بازیکـــن فرانســـوی تاریـــخ 
صحبـــت کـــرد: »وقتی جـــوان بودم 
بازی هـــای کوپا در یـــک تیم کوچک 
فرانســـوی را دیدم. او شـــگفت انگیز 
بود؛ بهترین بازیکنان فرانســـوی که 
با چشـــمان خود بـــازی اش را دیدم. 
البتـــه که ایـــن پســـر)پلاتینی( نیز بد 

بـــازی نمی کند!«

دلـــون همچنیـــن علاقـــه زیـــادی 
بـــه مارادونـــا داشـــت و در دهـــه 
۸0، بـــرای تماشـــای یـــک رقابت او 
بـــه اســـپانیا ســـفر کـــرد. او در این 
خصـــوص می گویـــد: »در دهـــه ۸0 
من برای دیدن مســـابقه یک چهره 
اســـتثنایی  دیگر به اســـپانیا رفتم؛ 
دیگـــو مارادونـــا. همـــه چیـــز را بـــه 
خوبی یادم می آید، دیدار بارســـلونا 
و کادیز بـــود و مارادونا در لباس آبی 
و انـــاری بـــازی می کـــرد. مـــن رئال 
مادریـــد را دوســـت داشـــتم چـــون 
کوپـــا آنجا بـــازی کـــرده و همه چیز 
را برده بـــود. من طرفدار بارســـلونا 

نبودم و فقط مارادونا می توانســـت 
این ســـفر را ممکن کند . مارادونا در 
آن مســـابقه فوق العاده بـــازی کرد و 
می خواســـتم او را ببینـــم امـــا یـــک 
بازیکـــن دیگـــر توجه مـــن را جلب 
کرد؛ ماجیکو)ســـتاره السالوادوری 
کادیـــز در دهـــه ۸0(. دیگـــو، مانند 
مـــن یکـــی از بهترین هـــای تاریـــخ 
بـــود اما ماجیکو انگار از یک ســـیاره 
دیگـــر آمده بـــود!« دلون بـــه اندازه 
مارادونـــا، پله را دوســـت نداشـــت. 
او در ســـال 197۸ در یـــک میهمانی 
بـــا پلـــه دیـــدار کـــرد امـــا بیشـــتر از 
پلـــه، جرزینیو را دوســـت داشـــت. 

دلـــون در خصـــوص ملاقـــات با پله 
و جرزینیـــو می گوید: »مـــن طرفدار 
سوپراســـتارها نیستم و بســـیاری از 
آنها را ملاقات کـــرده ام. فوتبال یک 
بازی تیمی اســـت و پلـــه در کار خود 
بهترین بـــود اما مـــن از ایـــن غرور 
متنفـــرم؛ او خـــدا نیســـت. من پله 
را ســـتایش می کنـــم اما وقتـــی او را 
دیدم، تنها یک انســـان را مشـــاهده 
کـــردم. جرزینیـــو بهتریـــن بازیکن 
برزیـــل در جـــام جهانـــی 70 بـــود؛ 
بهتریـــن تیمـــی کـــه دیـــده ام. این 
خجالـــت آور اســـت که اعتبـــار این 
موضوع تنها به یک نفر می رســـد.«
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دلون در کنار جرزینیوی برزیلی

سوژه

رضا علیپـــور ســـنگنورد المپیکی ایران 
که بعـــد از حضور در المپیـــک پاریس 
بـــا اســـتقبال شـــدیدی روبه رو شـــد و 
صفحه اینســـتاگرام اش رشـــد عجیب 
و غریبـــی داشـــت و نزدیک بـــه یک و 
نیم میلیـــون نفـــر رســـید، در اقدامی 
جالـــب گوشـــی تلفـــن همراهـــی کـــه 
در مســـابقات المپیـــک دریافت کرده 
بـــود را برای انجـــام کار خیر بـــه حراج 
المپیـــک،  گذاشـــت. در مســـابقات 
 یک تلفـــن همـــراه سامســـونگ مدل

 SAMSUNG GALAXY Z FLIP با نماد 
المپیک بـــه المپیکی ها اهدا شـــد که 
او بـــا انتشـــار یک اســـتوری ایـــن تلفن 
همراه را برای فروش گذاشـــت و اعلام 
کـــرد که درآمـــد حاصل از فـــروش این 
موبایل صرف کار خیر خواهد شـــد. او 
این تلفـــن همراه را بـــالای 200 میلیون 
تومـــان و بالاتـــر از قیمـــت واقعـــی به 
دلیـــل آرم المپیـــک و ارزش معنوی که 
دارد بـــه صـــورت مزایده بـــرای فروش 
گذاشـــته تا مبلغ بالاتری بـــرای انجام 
کار خیـــر اختصـــاص دهد. امـــا خبرها 
دربـــاره علیپـــور، تنها به مزایـــده تلفن 

همراهـــش منتهـــی نمی شـــود چرا که 
ساموئل واتسون، سنگنورد امریکایی، 
صحبت هـــای جالبی را دربـــاره علیپور 

مطرح کرده اســـت. 
او که در دیـــدار رده بندی ســـنگنوردی 
ســـرعتی المپیک بـــا اختلافی بســـیار 
کم بـــرد امـــا بـــه علیپـــور ادای احترام 
کرد و پستی که درباره او در اینستاگرام 
منتشـــر کرد، توجه زیـــادی را به همراه 
داشـــت، دربـــاره اســـتوری دوزبانـــه 
فارسی-انگلیســـی در اینســـتاگرام بـــه 
ورزش ســـه گفت: »ایـــن قطعاً اهمیت 
زیادی بـــرای من داشـــت. مـــن در آن 
تنها گفتم که او ســـتاره ایران و ســـتاره 
ســـنگنوردی برای مـــن اســـت و بعد از 
آن حجـــم زیـــادی از حمایـــت از طرف 
ایرانی ها به ســـمت من ســـرازیر شـــد. 
واضـــح اســـت کـــه همـــه انگلیســـی 
صحبـــت نمی کننـــد، بنابرایـــن مـــن 
آن قســـمت از متـــن را ترجمـــه کردم 
و یـــک پیام تشـــکر هـــم در اســـتوری و 
هـــم در کامنت ســـنجاق شـــده زیر آن 
پسُـــت قرار دادم. دیـــدن کامنت های 
زیـــادی که تنهـــا پرچـــم ایـــران بودند 

و بعضـــی پرچـــم امریـــکای مـــا، بـــرای 
کشـــوری که روابط ژئوپلتیک دشواری 
دارند، دانســـتن اینکه مـــردم از طریق 
ورزش کنار هم هستند، واقعاً اهمیت 

زیادی داشـــت.«
واتســـون دربـــاره اینکه در پســـتش از 
علیپور بـــه عنـــوان یکـــی از قهرمانان 
دوران کودکـــی اش یاد کـــرده، توضیح 
داد: »اولین بـــاری کـــه مســـابقه او را 
دیدم، ســـال 2017 بود که رکورد جهان 
را بـــا زمـــان 5.4۸ در چین شکســـت و 
این مســـابقه واقعاً باعث شد تا من به 
آینده سنگنوردی ســـرعتی فکر کنم.«

او به این ســـؤال که با توجه به افزایش 
تعداد هواداران ایرانی اش، دوست دارد 
فارســـی یاد بگیـــرد، چنین واکنشـــی 
داشـــت: »برای یادگیری فارســـی قطعاً 
باید خیلی تلاش کنم. من فرانســـوی، 
آلمانـــی، اســـپانیایی و باهاســـا )زبـــان 
اندونزیایی( یاد گرفتـــه ام که از الفبای 
انگلیســـی-لاتین اســـتفاده می کننـــد، 
بنابرایـــن یادگیری آنها بیشـــتر در مورد 
نحـــوه تلفـــظ و کلمـــات بوده اســـت. 
دوســـت دارم زبان های عربی، فارسی 

یا چینـــی یاد بگیـــرم اما فکـــر می کنم 
شـــاید بایـــد فـــردی ایرانی-امریکایـــی 
پیدا کنم تـــا ابتدا مـــوارد پایه ای و چند 
عبـــارت را بـــه مـــن آمـــوزش بدهـــد و 
ســـپس الفبا را یاد بگیـــرم و به عنوان 
یـــک انگلیســـی زبـــان، خیلی دشـــوار 
امـــا در طولانی مـــدت، فکـــر  اســـت 
می کنم که در نهایت فارســـی صحبت 

خواهـــم کرد.«

علیپور جایزه اش را به خیریه می دهد
ساموئل واتسون: می خواهم فارسی یاد بگیرم


